
 159

ACTA PLE NÚM. 3/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 29 DE 
MARÇ DE 2001 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 29 DE MARÇ DE 2001 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-nou de març de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 2/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 22 de febrer d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 2.- Ratificar l’acord de la Comissió de Govern de data 21 de 
març d’enguany, mitjançant el qual s’acorda comparèixer com a part 
demandada en el recurs contenciós administratiu núm. 254/2001, 
interposat per la Delegació del Govern en Catalunya, que se segueix 
davant la secció Quarta de la Sala Contenciós Administrativa del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya. 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació 
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Comissió de Govern, el text literal del 
qual és el següent: 
 
 
 “Vist l’escrit tramés per la Secció Quarta de la Sala Contenciós 
Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, amb registre 
d’entrada a aquest l’Ajuntament el 14 de març de 2001 amb núm. de registre 
8726), en virtut del qual es comunica a aquest Ajuntament la interposició del 
recurs contenciós administratiu núm. 254/2001, per part de la representació 
de la Delegació del Govern a Catalunya contra l’acord plenari de 30 de 
novembre de 2000 de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat pel qual s’aprova 
el conveni marc de condicions de treball del personal de l’esmentat 
Ajuntament, incloent els annexes sobre condicions de treball del personal 
laboral, amb vigència per al període comprès entre l’1 de gener de 2000 a l’1 
de desembre de 2003; en particular, contra els següents punts: (Capítol 7, 
punt 3, núm. 1; Capítol 8;  dintre de l’annex aplicable al personal laboral; 
l’article 13.1; i dintre de l’annex II l’apartat 4º). 
 
 Atès que en virtut de l’esmentat escrit s’emplaça a aquesta 
Administració, mitjançant la petició de tramesa de l’expedient administratiu 
objecte de recurs, per a la seva compareixença en el procés. 
 
 Atès que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions acordades per aquest 
Ajuntament, en sessió plenària que va tenir lloc el dia 29 de juliol de 1999, el 
Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació, proposa l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Comparèixer com a part demandada en el recurs 
contenciós administratiu núm. 254/2001, interposat per la Delegació del 
Govern en Catalunya, que se segueix davant la secció Quarta de la Sala 
Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya. 
 
 Segon.- En conformitat amb l’establert a l’article 447.2 de la Llei 
Orgànica del Poder Judicial, designar lletrada d’aquest Ajuntament al Sra. 
Carmen Alonso Higuera, Secretaria General  i com a representants a la 
senyora Mª Rosa Iglesias Ojeda, Tècnic d’Administració Especial i senyor 
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Pedro Martínez Hervás, Tècnic d’Administració Generals, que assumiran 
indistintament la representació de l’esmentat recurs. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord a la Secció Quarta de la Sala 
Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, i a 
les persones nomenades pel seu coneixement i efectes. 
 
 Quart.- Donar compte de la present acord a la Comissió Informativa 
d’Interior, Comerç i Comunicació, en la propera sessió que es celebri.” 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest acord fa referència a la impugnació 
que ha presentat la Delegació del Govern a Catalunya, respecte a l’acord del 
Ple que va ser adoptat el 30 de novembre de l’any passat i que fa referència a 
l’acord que es va signar amb els representants dels treballadors d’aquest 
Ajuntament, tant del personal funcionari com del personal laboral. 
 
 Sorprenentment, la demanda de la documentació per part de la 
Delegació del Govern, es correspon en el temps amb el que el Partit Popular va 
presentar la impugnació als pressupostos de l’Ajuntament, i -com saben tots 
vostès-, relacionats amb el capítol I. 
 
 La impugnació del conveni afecta, fonamentalment, a dos apartats 
importants dels drets que aquest Ajuntament de forma autònoma –i 
reconeixent també l’autonomia de l’altra part- ha signat relacionats amb els 
creixements salarials per al període 1999-2003. 
 
 I per una altra part, afecta també a les condicions de treball 
relacionades amb el tema del horari. 
 
 La Delegació del Govern, afegeix, a més de presentar el recurs 
contenciós, va demanar la suspensió cautelar del conveni, cosa que si 
haguéssim realitzat, hagués afectat a les pagues del mes de març que ja hem 
abonat aquest mes i al reconeixement que s’ha fet, respecte a la situació 
retributiva de l’any 1999. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Balmón, l’actitud que ha 
adoptat l’Equip de Govern és de rebutjar la suspensió cautelar, i a les nòmines 
del mes de març, el treballadors d’aquesta casa, independentment del que 
pensi el Govern, rebran la paga de març i els endarreriments corresponents a 
l’any 1999. 
 
 És obvi que aquesta impugnació ens ha sorprès i representa una 
vulneració dels nostres drets tant dels representants legítims del treballadors, 
com dels representants legítims que estem en aquest Ajuntament, i, per 
desgràcia aquesta actitud del Govern posa en risc el garantir per part 
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d’aquesta Corporació, el poder adquisitiu dels treballadors de l’Ajuntament 
durant els pròxims dos anys. 
 
 I, per altra part, curiosament, en el tema de la jornada de treball a 
realitzar segons un acord que va ser adoptat abans de l’any 1985, -si no 
recordo malament i, per tant, porta 15 anys vigent, o sigui que no ho és des 
d’ahir-, pot significar que en el moment que el Tribunal decideixi la suspensió 
cautelar del conveni, els treballadors d’aquesta Casa hagin de treballar més 
hores. 
 
 Per això s’han de buscar solucions. Quan vam rebre aquest anunci 
per part de la Delegació del Govern, ens vàrem reunir immediatament amb els 
representants dels treballadors, els vàrem explicar les nostres posicions, i els 
hem dit que, evidentment, buscarem solucions adequades per intentar evitar 
que aquesta impugnació posi en risc els acords adoptats en el seu moment. 
 
 Òbviament, i tots vostès ho entendran, no ho penso fer avui públic, 
i m’hi reservo aqueix treball que estem fent per intentar trobar una sortida a la 
situació en la qual ens ha ficat l’actitud intransigent i incòmode que ha 
produït aquest contenciós presentat per la Delegació del Govern. 
 
 Per tant, allò que planteja l’acord és que hem de comparèixer en el 
recurs i això és el que es va aprovar en la Comissió de Govern. 
   
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que penso que a l’igual 
que tots els que hi són a la Sala, estic sorprès i, a més, indignat perquè, 
desgraciadament, des de temps enrere, els treballadors d’aquest Ajuntament 
(no dic comparats amb altres ajuntaments o comparats amb la mitjana de 
treballadors de les seves categories), no estan a un nivell que puguem dir que 
és de privilegi. 
 
 La segona qüestió, i, crec que  també fonamental, és que, apart de 
que això comporta l’anul·lació d’un acord pactat, porta implícit l’impediment 
de què els funcionaris puguin negociar el seu conveni, perquè això no està 
contemplat en la Llei, i,  per tant, s’han de sotmetre a allò que des dels 
pressupostos generals de l’Estat se’n determini en cada moment. 
 
 Per tant,  és clar que s’ha de defensar que aqueix conveni continuï 
endavant i que els treballadors junt amb l’Ajuntament puguin negociar el seu 
conveni cada any, per tal que, com a mínim, no perdin ni una pesseta més de 
poder adquisitiu. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup, conseqüents amb el 
que ja vam manifestar amb el nostre vot en la sessió plenària en la qual es va 
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aprovar, és evident que donarem suport al Govern de la Ciutat, a les majories 
polítiques  que governen, per tal de resoldre el problema.  
 
 Donem suport als treballadors i, en aquest sentit, la mínima 
logística de què disposem, la posem al seu servei, tant pel que fa a nivell de 
Grup Parlamentari, al Parlament -tenint en compte que el problema no afecta 
solament a aquest Ajuntament, sinó que hi ha altres que també estan 
afectats-, i, a més a més, crec que seria bo de donar a conèixer a la ciutat, 
quina és la situació que pateixen en aquests moments els treballadors de 
l’Ajuntament. De manera que, nosaltres, la mínima logística que tenim la 
posarem al seu servei per tal de donar a conèixer la problemàtica i per tal de 
carregar-nos d’arguments davant d’unes desinformacions que ben aviat 
circularan, -com se sap, de vegades, socialment, no és reconegut el treball dels 
funcionaris i, en aquest sentit, crec que és bo fer pedagogia-.      
    
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que també donaran 
suport a totes les iniciatives que l’Equip de Govern realitzi per tal de resoldre 
aquest problema, i creiem que no és just que la Delegació del Govern posi en 
el mateix sac a tots els Ajuntaments. Per exemple, que equipari a l’Ajuntament 
de Sant Vicens dels Horts, -que és el segon més endeutat d’Espanya- amb el 
de Cornellà, que presenta uns pressupostos equilibrats i té una economia 
sanejada i això és fruit de tots, de polítics, secretàries, interventors, 
funcionaris i treballadors. I, això és just que en el Conveni es reconegui. I, per 
aquest motiu, donarem suport a totes les iniciatives que serveixin per 
solucionar aquest problema. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, com ha fet sempre 
des de que és regidora en aquest Ajuntament, donarà el seu suport als 
treballadors de l’Ajuntament. Ho he fet, i ho he demostrat, diu la Sra. 
Espinosa, però allò que no entenc, -Sr. Balmón-, és que vostè fa afirmacions 
totalment falses, ja que el conveni no està impugnat en base a què el Partit 
Popular hagi presentat una queixa als pressupostos. Això no és cert, i vostè ho 
sap. Aleshores, li ha anat molt bé el tema, i jo ja s’ho vaig dir en l’altre Ple, que 
a vostè li ha vingut això, tan bé, tan bé, que sospito algunes coses que no li 
diré en públic, perquè vostè té un conflicte amb els treballadors des de fa molt 
temps, que vostè ara trasllada al Govern o a la Delegació del Govern, i fa bé, -
s’aprofita-, perquè, evidentment, vostè té còmplices que li ajuden en aquesta 
feina. Té còmplices i gent que treballa des d’alguns llocs, votats pels 
treballadors, per arribar a aquesta situació. Allò que jo no comprenc és com 
un conveni signat per sindicats i ajuntament, vulnera la Llei, o permeten 
vostès que vulneri la Llei. Crec que hi ha maneres de fer els convenis perquè 
això no passi. 
 
 He dit, afegeix la Sra. Espinosa, i ho continuaré dient, que estic 
amb els treballadors però hi ha treballadors que no estan aquí, que no saben 
res de la signatura d’aquest conveni i que fan vuit hores diàries durant cinc 
dies a la setmana, treballadors que jo he dit, -i que no he rebut resposta a 
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aquesta pregunta que vaig fer el dia dels pressupostos i que vaig demanar la 
plantilla de l’Ajuntament que no estan a l’Ajuntament i continuen figurant en 
la plantilla d’aquest ajuntament en els pressupostos del 2001, i fa un any que 
s’han anat. 
 
 Aleshores, hi ha moltes coses de les quals es podria parlar. Vostè 
sap i els sindicalistes també ho saben perfectament, que la Llei regula als 
funcionaris. Allò que no és cert és que la Delegació del Govern hagi impugnat 
el conveni dels laborals. Jo, des d’aquí, continuo dient que estaré amb vostès 
amb allò que pugui fer, dialogant, intervenint si és precís, i ja ho he fet, però 
allò que no es pot fer és presentar un document al Govern vulnerant la Llei, en 
els horaris i en els sous. Hi ha moltes maneres de pujar els sous, i vostès ho 
saben, perquè vostès saben que és una cosa que ve per Llei, i allò que jo no 
entenc és com es presenta un document així, pretenent ja que s’impugni, 
perquè és clar que si es presenta malament és lògic que s’impugni.   
 

 Crec que allò que s’hagués tingut que fer és dialogar, i sempre em 
tindran al costat. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d’IC-V,  senyor 
Miguel López Sánchez, per manifestar que, després d’escoltar allò que un 
escolta, costa fer un discurs amb una certa coherència, perquè el que primer 
et surt és un “ramalazo” radical i no voldria que, d’alguna forma, allò que 
volíem dir nosaltres s’entengui malament i no sigui realment allò que volem 
dir. 
  
 Allò que no podem fer és confondre unes coses amb altres, -si hi ha 
personal que no està en el conveni o que està-, perquè, aquí, del que estem 
parlant, em sembla que és quelcom molt important que nosaltres al mes de 
novembre vàrem aprovar per unanimitat el conveni que s’havia fet entre 
l’administració i els treballadors, i, per a nosaltres era molt important, i  com 
vaig dir en el seu dia, quan hi ha un acord entre treballadors i els empresaris 
(en aquest cas l’administració a la que nosaltres representem) no podem 
qüestionar absolutament res, sinó tot el contrari, reforçar aqueixos acords. 
Però, al mateix temps, pensava que era un èxit allò que s’havia fet, perquè, 
d’alguna forma, trencava els criteris que des del Govern Central s’estaven 
recomanant i que eren que no se superessin un límits salarials que ells havien 
fixat. 
 
 Uns límits salarials, afegeix, que els sindicats, els partits polítics i el 
poble en general, no se’ls creu, sobretot, per l’experiència de l’any anterior 
quan ens havien dit també, que s’arribaria a un IPC determinat i es va superar 
gairebé en el doble, i precisament el conveni tenia en compte aquelles 
necessitats, i que el poder adquisitiu dels funcionaris, treballadors d’aquest 
Ajuntament, poguessin recuperar part del poder adquisitiu perdut i que si ells 
ho consideraven bo, nosaltres no teníem perquè qüestionar-lo. 
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 Una acció com la que ha plantejat la Delegació del Govern, molt em 
temo que obeeix a la política que, en aquests moments, està fent el PP 
d’intentar regular tot allò que és la negociació col·lectiva en general. Intentar 
atemptar contra els interessos dels treballadors i, precisament, el col·lectiu 
que està avui aquí present i del que estem parlant, està afectat també per la 
sentència que ha reconegut dels endarreriments que s’havien patit i el govern 
recorre, i no només se’n queda en això sinó que el que fa en aquests moments 
és, per Decret-Llei, fer una reforma laboral que perjudica els interessos dels 
treballadors en general, i, o som capaços d’intentar pressionar per arribar a 
unes negociacions, o allò que ens pot arribar en un futur, encara pot ser 
pitjor. 
 
 Evidentment, nosaltres, continua manifestant el Sr. López, com  a 
part del Govern Municipal, no tenim perquè repetir que donarem suport 
perquè ja ho estem fent, i sí m’agradaria que tots entenguéssim que això no és 
una cosa gratuïta sinó que obeeix a un plantejament polític molt concret, que 
s’estan traient la careta uns determinats polítics i estan demostrant allò que 
són realment, representants d’una dreta feroç, representants dels empresaris i 
que, evidentment, a nosaltres els treballadors, no ens beneficiaran en 
demesia, i, per això intentarem fer –tal com deia el company Balmón- tot allò 
que sigui possible per no perjudicar a ningú i que els treballadors d’aquest 
Ajuntament, puguin portar a la pràctica allò que s’havia signat al seu moment, 
i estem donant el nostre punt de vista a l’escrit que tots tenim en el nostre 
poder, d’allò que la Junta de Personal, del Comitè d’Empresa de l’Ajuntament 
ens demanava. Em sembla que és correcte i, per això, ho estem plantejant 
d’aquesta manera. 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació per contestar a la Portaveu del 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa, i dir que “la realidad es 
más tozuda que su desdicha”, i, sobretot, la que procedeix sempre del seu 
desconeixement. 
 
 Escolti, Sra. Espinosa, allò que impugna la Delegada del Govern, -
que, per cert, vostè diu que estic “compinchada” amb ella- és el conveni-marc, 
incloent els annexos sobre condicions de treball del personal laboral, aleshores 
impugnen tot el conveni. Ho dic perquè ho sàpiga. 
 
 En segon lloc, jo no he dit que sigui vostè qui posa el Contenciós, el 
que dic és que sorprèn que en la mateixa època que vostè impugna els 
pressupostos, la Delegació del Govern demani una informació a l’Ajuntament 
de Cornellà respecte al tema de l’acord dels treballadors. Això és el que he dit, 
només això 
 
 En tercer lloc, en aquest Ajuntament, durant els períodes 
democràtics, han hagut governs de tots els colors, i convenis com aquest s’han 
signat sempre, i l’únic Govern que s’ha atrevit a impugnar aquest acord és el 
Govern del Partit Popular, li agradi o no li agradi, i aqueixa realitat és tossuda, 
i és així, i, per tant, no li donem més voltes. 
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 Jo no sé el que defensarà vostè o no defensarà, li passa el mateix 
que als seus companys en el Parlament, que voten a favor del comerciants 
aquí i després, el Govern a Madrid, els deixen amb “los botones sacarinos” que 
són vostès a Catalunya.  
 
 Crec que vostè allò que ha de fer, simplement, és no fer res, i 
deixar-nos als altres que solucionem els problemes, i, segurament, que els 
resoldrem bé. Aquest és el nostre treball, i, per ara, no ens va malament, i a 
vostè no li va gens bé, i espero que després d’aquesta intervenció, no ens 
amenaci a tota la gent que estem en aquest Ple, -sobretot als Regidors- amb 
una querella d’aquestes amb les que vostè contínuament està amenaçant a 
tots els regidors. Per tant, espero que, fruit d’aquesta intervenció, no ens torni 
a amenaçar amb aqueixes querelles tan desafortunades que posa 
contínuament en la seva boca. 
 
 La nostra intenció és molt senzilla, cercarem solucions i veurem 
com podem resoldre aquest tema i  garantir els drets –en alguns casos, diria 
que històrics-, en la forma de negociar les condicions de treball i el sistema 
retributiu d’aquesta Corporació. Per tant, aquesta és la nostra responsabilitat i 
l’assumirem com sempre l’hem assumida en allò que és bo i en allò que és 
dolent, i aquest és el sentit comú que ha d’imperar. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP,  
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per indicar que, en cap moment, he dit 
que la Delegada del Govern estigués “compinchada” amb vostè. Déu me’n 
guard de pensar això.  
 
 Tampoc és veritat que la Delegació del Govern li hagi demanat a 
vostè documentació, Sr. Balmón. Sí és veritat que vostè ha fet un comunicat 
en el que deia a la Delegació del Govern que havien signat un conveni, i com a 
resultat d’això, com que vostè havia fet el comunicat i no enviava el document, 
la Delegació del Govern li va dir que si havien signat el conveni, fes el favor 
d’enviar el document per veure’l. Almenys això és el que se’m va dir per part 
del funcionariat, -no per un polític-. 
 
 I pel que fa al fet que s’ha impugnat el conveni de l’Ajuntament de 
Cornellà, jo crec que vostè ha d’estar més informat o vostè usa mala fe, ja que 
vostè sap que s’estan revisant els de varis ajuntaments de l’entorn, i es 
revisaran més. O sigui, si us plau no tergiversi les coses. 
 
  Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació per contestar a la Portaveu del 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa, dir-li, per anar fomentant 
el seu coneixement i així deixarà de tenir la desgràcia del seu desconeixement 
que quan prenem acords s’han de comunicar, però, curiosament, la Delegació 
del Govern, el dia 3 de gener, es despatxa amb un escrit demanant 
documentació a aquest Ajuntament, als efectes del que ha continuació ha fet 
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que és impugnar els acords adoptats amb el personal. Això està aquí i està 
escrit. 
  
 Finalment intervé el Sr. Alcalde per manifestar que es deixarà aquí 
el tema, ja que ara estem ratificant un acord de la Comissió de Govern pel 
qual vàrem acordar comparèixer davant la Sala Contenciosa-Administrativa, i, 
per tant, d’alguna manera també estem implícitament ratificant l’acord que al 
seu dia vam adoptar per aprovar un conveni que considerem vàlid i que té els 
nostres informes pertinents. A més, no és el primer conveni que fem amb  
extrems i que com certament s’ha dit, en altres ocasions, ni s’ha demanat 
aquesta informació addicional ni s’ha fet el recurs. I efectivament això és un 
atemptat a l’autonomia local perquè, o les institucions locals tenim capacitat 
per a negociar o no la tenim, i si es reconeix per Llei aquesta capacitat, hem de 
poder-la exercir sense tantes tuteles. 
 
 Els acords mai són fàcils i aquest tampoc ha estat fàcil, perquè en 
els acords sempre hi ha cessions per ambdues parts, i en aquest també va hi 
va haver, per part de l’Ajuntament i per part dels representants dels 
treballadors. Haig  de dir que, des del Govern i amb el suport que aquí s’ha 
expressat dels Grups presents en aquest Consistori, farem tot el possible, des 
del punt de vista jurídic-polític, perquè l’acord signat per ambdues parts, se’n 
dugui a terme de manera inequívoca.   
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per majoria 
absoluta dels assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal 
del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 3.- Donar compte dels decrets i resolucions de l’Alcaldia que a 
continuació es relacionen.  
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es 
dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, el text literal dels 
quals és el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 1.223/01 de data 28 de febrer 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació (IME) número 60/01 de data 26/2/2001 , d’elevar a aquesta 
Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del Pressupost de 
l’IME de 2000. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
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Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’IME, corresponent 
a l’exercici de 2000, segons el resum següent:: 
 
 a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 

           Prev.inicial/                      Prev.definitiva/           Recaptació líquida/ 
Capítol         Modificacions         Drets reconeguts líquids      Pendent de cobrament 

    
I. Impostos directes 0 0 0 

 0 0 0 
II. Impostos indirectes 0 0 0 

 0 0 0 
III. Taxes i altres ingressos 85.199.000 85.199.000 64.227.734 

 0 83.886.150 19.658.416 
IV. Transferències corrents 155.060.000 155.060.000 96.546.156 

 0 164.877.134 68.330.978 
V. Ingressos patrimonials 1.500.000 1.500.000 2.262.367 

 0 2.262.367 0 

Total operacions corrents 241.759.000 241.759.000 163.036.257 
 0 251.025.651 87.989.394 

VI. Alienació d'inversions 0 0 0 
 0 0 0 

VII. Transferències de capital 6.622.000 6.622.000 0 
 0 0 0 

Total operacions de capital 6.622.000 6.622.000 0 
 0 0 0 

VIII. Actius financers 0 15.355.732 0 
 15.355.732 0 0 

IX. Passius financers 0 0 0 
 0 0 0 

Total operacions financeres 0 15.355.732 0 
 15.355.732 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 248.381.000 263.736.732 163.036.257 
 15.355.732 251.025.651 87.989.394 
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 b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 
 

        Crèdit inicial/                  Crèdit definitiu/                 Pagaments líquids/ 
Capítol         Modificacions                Oblig.reconegudes 

líquides 
            Pendent de pagament 

    
I. Despeses de personal 153.966.000 163.086.732 154.264.454 

 9.120.732 154.907.583 643.129 
II.Despeses en béns i serveis 68.052.000 74.297.000 46.579.492 

 6.245.000 59.659.974 13.080.482 
III. Despeses financeres 0 0 0 

 0 0 0 
IV. Transferències corrents 19.741.000 19.361.000 15.517.831 

 -380.000 17.375.003 1.857.172 

Total operacions corrents 241.759.000 256.744.732 216.361.777 
 14.985.732 231.942.560 15.580.783 

VI. Inversions reals 6.622.000 6.992.000 3.883.908 
 370.000 5.227.430 1.343.522 

VII.Transferències de capital 0 0 0 
 0 0 0 

Total operacions capital 6.622.000 6.992.000 3.883.908 
 370.000 5.227.430 1.343.522 

VIII. Actius financers 0 0 0 
 0 0 0 

IX. Passius financers 0 0 0 
 0 0 0 

Total operacions financere 0 0 0 
 0 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 248.381.000 263.736.732 220.245.685 
 15.355.732 237.169.990 16.924.305 

 
 
 e) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 

              Saldo     Modificacions i                    Drets         Pendent de 
Exercici            Inicial          anul.lacions     reconeguts nets           Recaptació        cobrament 

      
1993 84.294 0 84.294 0 84.294 
1994 174.215 0 174.215 0 174.215 
1995 283.064 0 283.064 24.859 258.205 
1996 62.761 0 62.761 11.987 50.774 
1997 1.420.282 -250.662 1.169.620 42.852 1.126.768 
1998 356.259 -113.144 243.115 138.638 104.477 
1999 90.146.387 -28.420 90.117.967 90.022.352 95.615 

TOTAL 92.527.262 -392.226 92.135.036 90.240.688 1.894.348 
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 d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
 
 

              Saldo    Oblig.i pagaments         Pendent de 
Exercici            inicial       Modificacions         ordenats nets           Pagaments          Pagament 

      
1990 1.111.231 0 1.111.231 0 1.111.231 
1996 19.285 0 19.285 0 19.285 
1999 20.527.293 0 20.527.293 20.527.293 0 

TOTAL 21.657.809 0 21.657.809 20.527.293 1.130.516 

 
 
 e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
 
Drets reconeguts nets (+) 251.025.651 
Obligacions reconegudes netes (-) 237.169.990 

Resultat pressupostari (=) 13.855.661 
Desv.positives de finançament (-) 0 
Desv.negatives de finançament (+) 0 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 7.465.108 

Resultat pressupostari ajustat (=) 21.320.769 

 
 
 f) Romanent de Tresoreria. 
 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 68.867.616 
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 87.989.394 
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 1.894.348 
D'altres operacions no pressupostaries 122.248 
Menys-Saldos dubtós cobrament 1.831.089 
Menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 19.307.285 

2. Creditors penedents de pagament (-) 22.591.316 
De pressupost de despeses, exercici corrent 16.924.305 
De pressupost de despeses, exercicis tancats 1.130.516 
De pressupost d'ingressos 0 
De recursos d'altres entitats públiques 0 
D'operacions no pressupostàries 4.536.495 
Menys-Pagaments realitzats penedents d'aplicació definitiva 0 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 114.946.372 

Romanent de Tresoreria Total (=) 161.222.672 

Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 0 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 161.222.672 
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 g) Romanents de crèdit. 
 
 
 1. Compromesos  ...............................................     6.467.902,- pts. 
 2. No compromesos ...........................................    20.098.840,- pts. 
                                                                                            ---------------------- 
                                                Total ..................................   26.566.742,- pts. 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’Institut Municipal d’Educació (IME)  de l’exercici de 2000. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, 
d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 
 3.2.- Decret núm. 1.224/01 de data 28 de febrer 
 
 “Vista la liquidació de despeses i ingressos de l’exercici 2000 del 
Pressupost de l’Ajuntament, elaborada de conformitat amb les regles 420, 421, 
423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració 
Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol de 1990, en relació amb l’article 93 
del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès que s’ha emès informe favorable per la Intervenció General 
d’aquesta Corporació. 
 
 Atès que, en virtut d’allò que disposa l’article 172.3 de la Llei 
39/1988, la competència per a l’aprovació de la liquidació del Pressupost, 
pertany a l’Alcaldia-Presidència. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 2000, segons el resum següent: 
 
 
 a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
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                 Prev.inicial/                 Prev.definitiva/              Recaptació líquida/ 

Capítol              Modificacions    Drets reconeguts liquids         Pendent de cobrament 
    
I. Impostos directes 3.092.532.000 3.092.532.000 3.153.092.620 

 0 3.380.453.555 227.360.935 

II. Impostos indirectes 119.000.000 119.000.000 225.688.038 

 0 226.151.376 463.338 

III. Taxes i altres ingressos 586.464.000 679.682.123 670.832.422 

 93.218.123 712.303.597 41.471.175 

IV. Transferències corrents 2.014.409.000 2.103.719.854 1.915.311.677 

 89.310.854 2.126.357.591 211.045.914 

V. Ingressos patrimonials 134.179.000 134.179.000 187.055.363 

 0 187.348.971 293.608 

Total operacions corrents 5.946.584.000 6.129.112.977 6.151.980.120 

 182.528.977 6.632.615.090 480.634.970 

VI. Alienació d'inversions 0 0 9.058.032 

 0 9.058.032 0 

VII. Transferències de capital 111.100.000 191.456.101 1.541.000 

 80.356.101 172.897.101 171.356.101 

Total operacions de capital 111.100.000 191.456.101 10.599.032 

 80.356.101 181.955.133 171.356.101 

VIII. Actius financers 300.000 2.316.912.263 249.995 

 2.316.612.263 300.255 50.260 

IX. Passius financers 634.142.000 303.100.000 0 

 -331.042.000 0 0 

Total operacions financeres 634.442.000 2.620.012.263 249.995 

 1.985.570.263 300.255 50.260 

TOTAL PRESSUPOST 6.692.126.000 8.940.581.341 6.162.829.147 

 2.248.455.341 6.814.870.478 652.041.331 

 
 
 
 b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 
 

        Crèdit inicial/              Crèdit definitiu/         Pagaments líquids/ 
Capítol         Modificacions            Oblig.reconegudes   

líquides 
    Pendent de pagament 

    

I. Despeses de personal 2.195.541.000 2.231.316.787 2.035.532.382 

 35.775.787 2.178.602.015 143.069.633 

II. Despeses en béns i serveis 2.272.194.000 2.360.879.225 1.755.341.160 

 88.685.225 2.133.020.518 377.679.358 

III. Despeses financeres 55.740.000 61.100.000 56.330.156 

 5.360.000 58.989.387 2.659.231 
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IV. Transferències corrents 647.715.000 762.107.990 507.624.588 

 114.392.990 706.601.527 198.976.939 

Total operacions corrents 5.171.190.000 5.415.404.002 4.354.828.286 

 244.214.002 5.077.213.447 722.385.161 

VI. Inversions reals 1.192.414.000 3.135.262.617 1.204.967.530 

 1.942.848.617 1.488.040.355 283.072.825 

VII. Transferències de capital 25.422.000 87.174.722 71.500.212 

 61.752.722 77.052.722 5.552.510 

Total operacions de capital 1.217.836.000 3.222.437.339 1.276.467.742 

 2.004.601.339 1.565.093.077 288.625.335 

VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 

IX. Passius financers 303.100.000 302.740.000 272.688.659 

 -360.000 302.012.011 29.323.352 

Total operacions financeres 303.100.000 302.740.000 272.688.659 

 -360.000 302.012.011 29.323.352 

TOTAL PRESSUPOST 6.692.126.000 8.940.581.341 5.903.984.687 

 2.248.455.341 6.944.318.535 1.040.333.848 

 
 
 
 c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 

           Saldo    Modificacions i                     Drets              Pendent de 
Exercici          inicial         anul.lacions      reconeguts nets          Recaptació             Cobrament 

      

1987 78.817 0 78.817 0 78.817 

1990 4.035.383 0 4.035.383 0 4.035.383 

1991 4.270.473 0 4.270.473 0 4.270.473 

1992 8.728.115 0 8.728.115 85.418 8.642.697 

1993 1.859.980 0 1.859.980 40.556 1.819.424 

1994 44.259.812 0 44.259.812 126.069 44.133.743 

1995 25.557.722 0 25.557.722 23.582 25.534.140 

1996 18.549.611 -68.732 18.480.879 402.747 18.078.132 

1997 26.111.045 -3.731.865 22.379.180 5.891.462 16.487.718 

1998 881.505.734 -35.551.095 845.954.639 346.484.992 499.469.647 

1999 979.857.276 -68.881.905 910.975.371 705.288.044 205.687.327 

TOTAL 1.994.813.968 -108.233.597 1.886.580.371 1.058.342.870 828.237.501 

 
 
 
 d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
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               Saldo     Oblig.i pagaments           Pendent de 
Exercici               inicial  Modificacions         Ordenats nets           Pagaments             pagament 

      

1994 488.841 0 488.841 0 488.841 

1995 166.592 0 166.592 0 166.592 

1996 2.152.471 0 2.152.471 0 2.152.471 

1997 40.824.603 0 40.824.603 40.709.763 114.840 

1998 87.186.605 0 87.186.605 86.129.246 1.057.359 

1999 916.876.554 -554.423 916.322.131 870.339.142 45.982.989 

TOTAL 1.047.695.666 -554.423 1.047.141.243 997.178.151 49.963.092 

 
 

 e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
 
Drets reconeguts nets (+) 6.814.870.478 

Obligacions reconegudes netes (-) 6.944.318.535 

Resultat pressupostari (=) -129.448.057 

Desv.positives de finançament (-) 137.181.678 

Desv.negatives de finançament (+) 641.778.667 

Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 352.323.104 

Resultat pressupostari ajustat (=) 727.472.036 

 
 
 f) Romanent de Tresoreria. 
 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 1.262.494.743 

Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 652.041.331 

Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 828.237.501 

D'altres operacions no pressupostaries 30.038.014 

Menys-Saldos dubtós cobrament 238.304.153 

Menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 9.517.950 

2. Creditors pendents de pagament (-) 1.460.796.820 

De pressupost de despeses, exercici corrent 1.040.333.848 

De pressupost de despeses, exercicis tancats 49.963.092 

De pressupost d'ingressos 25.892.281 

De recursos d'altres entitats públiques 94.928.087 

D'operacions no pressupostàries 286.325.411 

Menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva 36.645.899 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 4.296.671.503 

Romanent de Tresoreria Total (=) 4.098.369.426 

Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 462.308.185 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 3.636.061.241 
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 g) Romanents de crèdit. 
 
 
  1. Compromesos    ....................................         628.410.078,- pts. 
  2. No compromesos  .................................       1.367.852.728,- pts. 
                                                                                    ---------------------------- 
                                                Total ........................       1.996.262.806,- pts.  
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 2000. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 
 3.3.- Decret núm.  1.225/01 de data 28 de febrer 
 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència del Patronat Municipal de 
l’Emissora Ràdio Cornellà número 7/01 de data 28 de febrer de 2001, d’elevar 
a aquesta Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del 
Pressupost del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de 2000. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovat per Ordre de 17 de juliol de 
1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà, corresponent a l’exercici de 2000, 
segons el resum següent:  
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 a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 
  Prev. inicial/ Prev. definitiva/ Recaptació líquida/ 
Capítol  Modificacions  Drets reconeguts líquids   Pendent de cobrament 
 
I. Impostos directes 0 0 0 
 0 0 0 
II. Impostos indirectes 0 0 0 
 0 0 0 
III. Taxes i altres ingressos 10.668.000 10.668.000 9.481.095 
 0 9.481.095 0 
IV. Transferències corrents 16.635.000 16.635.000 16.575.000 
  16.575.000 0 
V. Ingressos patrimonials 50.000 50.000 57.255 
 0 57255 0 
Total operacions corrents 27.353.000 27.353.000 26.113.350 
 0 26.113.350 0 
 
VI. Alienació d'inversions 0 0 0 
 0 0 0 
VII. Transferències de capital 0 0 0 
 0 0 0 
Total operacions de capital 0 0 0 
 0 0 0 
 
VIII. Actius financers 0 0 0 
 0 0 0 
IX. Passius financers 0 0 0 
 0 0 0 
Total operacions financeres 0 0 0 
 0 0 0 
 
TOTAL PRESSUPOST 27.353.000 27.353.000 26.113.350 
 0 26113350 0 

 
 
 b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 
 Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 
Capítol Modificacions Oblig.reconegudes líquides Pendent de pagament 
 
I. Despeses de personal 21060.000 19.560.000 17.494.765 
 -1.500.000 17.494.765 343372 
II. Despeses en béns i serveis 5.525.000 7.025.000 5.201.545 
 1.500.000 5.741.818 1.306.622 
III. Despeses financeres 0 0 0 
 0 0 0 
IV. Transferències corrents 0 0 0 
 0 0 0 
Total operacions corrents 26.585.000 26.585.000 22.696.310 
 0 23579955 883645 
 
VI. Inversions reals 0 0 0 
 0 0 0 
VII. Transferències de capital 0 0 0 
 0 0 0 
Total operacions de capital 0 0 0 
 0 0 0 
 
VIII. Actius financers 0 0 0 
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 0 0 0 
IX. Passius financers 0 0 0 
 0 0 0 
Total operacions financeres 0 0 0 
 0 0 0 
 
TOTAL PRESSUPOST 26.585.000 26.585.000 22.696.310 
 0 23579955 883645 

 
 
 c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 Saldo Modificacions i Drets  Pendent de 
Exercici Inicial anul.lacions reconeguts nets Recaptació Cobrament 
 
 0 0 0 0 0 
TOTAL 0 0 0 0 0 

 
 
 d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats 
 
 Saldo  Oblig.i pagaments  Pendent de 
Exercici Inicial Modificacions ordenats nets Pagaments Pagament  
 
1999 1.306.622 0 1.306.622 1.306.622 0 
TOTAL 1.306.622 0 1.306.622 1.306.622 0 

 
 
 e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
Drets reconeguts nets (+) 26.113.350 
Obligacions reconegudes netes (-) 23.579.955 
Resultat pressupostari (=) 2.533.395 
Desv.positives de finançament (-) 0 
Desv.negatives de finançament (+) 0 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 0 
Resultat pressupostari ajustat (=) 2.533.395 

 
 
 f) Romanent de Tresoreria. 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 62.925 
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 0 
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 0 
D'altres operacions no pressupostaries 62.925 
menys-Saldos dubtós cobrament 0 
menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 0 
2. Creditors pendents de pagament (-) 1.598.305 
De pressupost de despeses, exercici corrent 883.645 
De pressupost de despeses, exercicis tancats 0 
De pressupost d'ingressos 0 
De recursos d'altres entitats públiques 0 
D'operacions no pressupostàries 714.660 
menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva 0 
3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 2.983.116 
Romanent de Tresoreria Total (=) 1.447.736 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 0 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals 1.447.736 
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 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de l’exercici de 
2000. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma, d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que tractarà els decrets de forma conjunta, i són, 
com vostès saben, la liquidació del pressupost corresponent a l’exercici 2000 
de l’Ajuntament, de l’IME i de Ràdio Cornellà. 
 
 Pel que fa al pressupost de l’Ajuntament, els ingressos realitzats al 
llarg de l’exercici 2000 han estat 6.814.870.478,- pessetes. Les obligacions 
reconegudes o la despesa executada l’any 2000, és de 6.944.318.535,- 
pessetes, tancant l’exercici amb un resultat pressupostari amb un dèficit de 
129.448.057,- pessetes, dèficit no especialment rellevant pel que fa a les 
partides pressupostàries previstes, encara que sí cal indicar que s’han hagut 
d’utilitzar fons per majors inversions. És a dir, les inversions que es van 
executar al llarg de l’any 2000 van superar a les previstes i es van tancar amb 
una execució al voltant de 2.500.000.000,- de pessetes, i això va obligar a 
reforçar els fons per a finançar aquestes inversions –fons que, evidentment, no 
estaven previstos per a aquell exercici- i que seran recuperats en exercicis 
posteriors. Això genera una diferència entre els ingressos i despeses de 
129.000.000,- de pessetes en termes negatius, la qual cosa no afecta de forma 
directa a l’equilibri financer del conjunt de l’Ajuntament, ni afecta a la pròpia 
tresoreria de l’Ajuntament, i manté l’equilibri que sempre intentem mantenir 
entre allò que és el nivell d’endeutament i la nostra capacitat i volum 
d’inversions. 
 
 Pel que respecta a l’Institut Municipal d’Educació, els ingressos van 
ésser 251.025.651,- de pessetes, i les despeses 237.169.990,- de pessetes, 
tancant amb un superàvit pressupostari derivat de l’exercici de 13.855.661,- 
de pessetes, que s’incorporaran al romanent de l’Institut Municipal 
d’Educació. 
 
 I, pel que fa a Ràdio Cornellà, els ingressos verificats durant l’any 
2000, són de 26.113.350,- pessetes, i les despeses 23.579.955,- de pessetes i 
el resultat de l’exercici pressupostari surt amb un superàvit de 2.533.395,- 
pessetes, la qual cosa és una bona notícia per la trajectòria de la Ràdio en els 
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últims temps, que ha entrat en una franja d’estabilitat pressupostària, i 
aquest resultat va a incorporar-se també al romanent de la pròpia Radio 
Cornellà.        
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.4.- Decret núm. 1.406/01 de data 8 de març 
 
 “Vist el contingut de la Llei Orgànica 5/1992, de 29 d’octubre, de 
Regulació del Tractament Automatitzat de les Dades de caràcter Personal en la 
qual s’estableix, que la creació, modificació o supressió dels fitxers 
automatitzats de les Administracions Públiques, haurà de realitzar-se 
mitjançant disposició general publicada en el Butlletí Oficial de l’Estat o en el 
corresponent Diari Oficial. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 5 del Reial Decret 
1332/1994 de data 20 de juny, tot fitxer de dades de caràcter personal de 
titularitat pública, haurà d’ésser notificat a l’Agència de Protecció de Dades 
per l’òrgan competent de l’Administració responsable del fitxer a l’efecte de la 
seva inscripció al Registre General de Protecció de Dades. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 3558/99 de data 15 de juliol de 1999 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la regulació del fitxer automatitzat de dades de 
caràcter personal denominada “E.S.C.-Enquesta de Salut Cornellà” d’aquest 
Ajuntament que figura com annex I. 
 
 Segon.- Donar compliment als tràmits previstos a la Llei Orgànica 
5/1992, de 29 d’octubre, de Regulació del Tractament Automatitzat de les 
Dades de caràcter personal i a la resta de disposicions que la despleguen 
mitjançant publicació d’aquesta resolució al Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Tercer.- Notificar la present resolució a l’Agència de Protecció de 
Dades. 
 
 Quart.- Donar compte de la present resolució a la primera sessió 
del Ple que es celebri.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que l’aprovació es realitza per a garantir, en funció de la Llei de 
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Protecció de Dades, les dades de caràcter personal de les persones 
enquestades.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 4.- Aprovar la modificació dels articles 6è, 11è, 12.2è, i 17.2è, 
dels Estatuts que regulen l’Associació “Xarxa de ciutats i pobles cap a la 
sostenibilitat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord adoptat en sessió plenària de data 30 d’octubre de 
1997 pel qual es va aprovar la  integració de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat com a membre de l’Associació “Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat” i l’aprovació dels estatuts que regeixen l’esmentada associació. 
 
 Vist el certificat del Secretari de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 
sostenibilitat de data 12 de febrer de 2001 dels acords de l’Assemblea General  
de l’Associació adoptats per sessió  celebrada el dia 14 d’abril de 2000, on es 
condiciona l’efectivitat de la modificació estatutària a la ratificació de les 
modificacions per part de cadascuna de les entitats que formen part de 
l’Associació. 
 
 Vist l’informe de l’assessoria jurídica d’aquest Ajuntament de data 7 
de març de 2001, manifestant  la conformitat a la ratificació de les 
modificacions. 
 
 Atès que per a la modificació dels Estatuts s’ha de seguir el mateix 
tràmit que es preveu per a la constitució de les associacions, de conformitat 
amb allò previst a l’article 15 del Decret 110/1996, de 2 d’abril, pel qual es 
regula el règim de les organitzacions associatives dels ens locals de Catalunya 
i el registre corresponent, i per tant, és necessària l’adopció de l’acord per 
majoria absoluta del nombre legal de membres del Ple.  
 
 Atès que la modificació consisteix en l’ampliació del número de vice-
presidents, la possibilitat de delegar funcions del President als vice-presidents  
i la introducció de la figura de la delegació del vot, les quals es consideren 
adients pel millor funcionament i la gestió de l’entitat. 
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  Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple, el 
President delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar la modificació dels articles 6è, 11è, 12.2è i 17.2è 
dels Estatuts que regulen l’Associació “Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat”. 
 
El text dels quals restarà com segueix: 
 
“Article 6 : Òrgans de l’Associació: L’Associació es regirà pels òrgans següents: 

- L’Assemblea General 
- La Comissió de seguiment 
- El President 
- Dos Vice-presidents 
- La Secretaria Tècnica 
- Els Grups de Treball que es constitueixen per al bon      

funcionament de la Xarxa.” 
 
“Article 11.- Nomenament. 

El President i els Vice-presidents seran nomenats lliurement per 
l’Assemblea General d’entre els membres associats”. 

 
“Article 12.2.- Els Vice-presidents substituiran el President en totes les seves 

funcions en casos de vacant, absència, malaltia o deure legal 
d'abstenció. Podran exercir, a més, les funcions que el President 
els delegui”. 

 
“Article 17.2.- En cas d’absència d’un membre de l’Assemblea General, aquest 

podrà delegar el seu vot, per escrit i per a cada sessió. La 
delegació es podrà fer en un altre membre de l’Assemblea 
General o en una tercera persona”. 

 
 Segon.-  Notificar els anteriors acords a la Secretaria Tècnica de la 
“Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat”.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen manifestant que, com ja va explicar en la Comissió 
Informativa, fa referència a la “Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat”, en la qual està integrat l’ajuntament. Ara es modifiquen alguns 
apartats dels Estatuts de la Xarxa en allò que fa referència a l’ampliació de 
nombre de vicepresidents, a la possibilitat de delegar funcions del president 
als vicepresidents, i a la introducció de la possibilitat de delegació del vot per 
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tal que qualsevol de les persones que no puguin assistir, puguin delegar en les 
persones assistents, i tot això per a assolir un millor funcionament en la gestió 
de l’Entitat.  
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
representant de l’Ajuntament en la “Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat”, per manifestar que la modificació va ser decisió del plenari 
l’any passat que va decidir que s’aprovaven aquests nous articles i que 
s’havien d’aprovar també per tots els membres que formen la Xarxa. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 5.- Aprovar l’adjudicació de la concessió administrativa per a 
l’explotació publicitària mitjançant suports de comunicació de diferents 
espais del domini públic. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per adjudicar la concessió administrativa, 
mitjançant concurs,  per a l’ explotació publicitària mitjançant suports de 
comunicació de diferents espaïs de domini públic. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes han formulat la 
seva proposició les empreses Espacio Publicidad Exterior, S.A.;   Dauphin 
Publicidad Exterior, S.A.; Avenir España, S.A.; i Empresa Promotora 
Publicidad Exterior Delta, S.L. havent-se procedit per la Mesa de Contractació 
a l'obertura de les pliques el dia 19 de febrer  del 2001,  restant admeses a la 
licitació les quatres  proposicions presentades, 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el  dia 14 de març,  la qual, previ informe emès al respecte pel 
Cap del Departament de Manteniment i Serveis,  i  l’Arquitecte Municipal,  
estima que l'oferta formulada per l’empresa  Avenir España, S.A.; és la més 
avantatjosa, havent obtingut la màxima puntuació d'acord amb els criteris 
objectius de qualificació d'ofertes del plec de condicions aprovat per regir 
l’esmentada concessió. 
 
 Aquesta Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple 
de l’Ajuntament  l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l'empresa  Avenir España, S.A. la concessió 
administrativa,  mitjançant concurs,  per a l’ explotació publicitària mitjançant 
suports de comunicació de diferents espaïs de domini públic, amb estricta 
subjecció als plecs de condicions aprovats mitjançant acord plenari de data  
30 de novembre del 2000,  i així mateix de conformitat a la seva oferta, per 
una contraprestació  que  compren el cànon de: 6.500.000,- pessetes fixes 
anyalment, (equivalent a 39.066 euros), més els preus unitaris  següents : 
 
1    tanca  publicitària     ……………….. 340.000,- ptes p/unit. (2.043 euros) 
1    tanques publicitàries il·luminades   735.000,-   “    p/unit. (4.417 euros) 
1    monopostes ………………………….. 1.600.000,-  “    p/unit. (9.616 euros) 
 
 Segon.- Posar l'expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l'article 89.3, en 
concordança amb l'article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 2.282.000, - 
ptes equivalent a 13.715 euros,  de conformitat amb l'article 23 del Plec de 
Condicions Tècniques i Econòmic-Administratives, les quals haurà d'ingressar 
el contractista en el termini dels 15 dies hàbils següents, a comptar de la 
recepció de la present notificació. De no acomplir-se aquest requisit, per 
causes imputables a l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la fiança provisional, per un import de 5.910.000.- 
pessetes equivalent a 35.520 euros als licitadors que s'indiquen a continuació: 
 
DIPOSITADES DAVANT LA TRESORERIA MUNICIPAL 
Dauphin Publicidad Exterior, S.A. 
 
 
DIPOSITADES DAVANT EL DEPARTAMENT DE CONTRACTACIÓ 
Empresa Promotora Publicidad Exterior Delta, S.L. 
Espacio Publicidad Exterior, S.L 
  
 
 Cinquè.- Facultar al  Tinent d’ Alcalde de Interior, Comerç i 
Comunicació,  per a la firma de quants documents públics i privats fossin 
necessaris per a l'execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord al Departament de Manteniment i 
Serveis; Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, a la Intervenció, a l’ Empresa 
adjudicatària Avenir España, S.A., i  a la resta de participants al concurs.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen manifestant que, com ja saben, al Ple  ja es va aprovar 
el plec de condicions. S’han presentat quatre empreses: Espacio Publicidad 
Exterior, S.A., Dauphin Publicidad Exterior, S.A., Avenir España, S.A. i 
Empresa Promotora Publicidad Exterior Delta, S.L. 
 
 Al plec aprovat inicialment es van fixar unes quantitats 
econòmiques en funció dels tres tipus de tanques previstes  i també es preveia 
una quantia fixa anual de 6.500.000,- pessetes. 
 
 A partir d’aquí, les empreses podien fer en les ofertes millores en la 
quantia econòmica, i també millores que no comportessin cap cost econòmic 
per a l’Ajuntament per exemple, del paisatge urbà, i en temes relacionats amb 
l’estètica de les tanques. La contraprestació econòmica que han presentat les 
empres és la següent:  
 
 
- Espai Publicidad  Exterior: 35.996.000,- pessetes 
- Dauphin Publicidad Exterior, S.A.: 41.000.000,- pessetes 
- Avenir España, S.A. 50.550.000,- pessetes, i, 
-  Empresa Promotora Publicidad Exterior Delta, S.L.: 34.278.000,- pessetes 
 
 
 Pel que respecta a les propostes de millora del paisatge urbà, de la 
ciutat, Espai Publicidad  Exterior, proposen unes millores quantificades en 
3.839.600,- pessetes; i, Avenir España, S.A. unes millores de 15.375.000,- 
pessetes. I quant a les propostes d’innovació de qualitat estètica hem puntuat 
zero totes les ofertes perquè no hem trobat gran innovació, als suports 
publicitaris que se’ns proposen. Per últim, quant a millores addicionals, en 
propostes destinades a programes municipals Dauphin Publicidad Exterior, 
ens oferia 15.000.000,- pessetes; Avenir España, 10.326.824,- pessetes, i 
Delta 8.720.000,- pessetes. Sumada la puntuació obtinguda pels licitadors, la 
proposta és que s’adjudiqui la concessió a l’empresa Avenir España, S.A. que 
ha aconseguit 26,70 punts. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 6.- Aplicació de la bonificació del 95% de la quota de l’Impost 
de Construccions, Instal·lacions i Obres prevista a l’apartat núm. 2 de 
l’article 4t. de la Ordenança Fiscal número 5 a les instal·lacions 
d’ascensors inclosos en el Programa Municipal d’instal·lacions 
d’ascensors. 
 
 DICTAMEN 
  
 
 “Vist l’acord adoptat per la Comissió de Govern en sessió de data 
21/3/01 d’aprovació de les Bases Reguladores de l’acció concertada per el 
foment i la promoció de projectes i instal·lacions d’ascensors, en matèria de 
millora d’accessibilitat en edificis per suprimir  les barreres arquitectòniques. 
 
 Vist que en el punt tercer es sol·licita al Ple de l’Ajuntament que la 
present concertació sigui declarada d’interès especial als efectes de l’aplicació 
de la bonificació del 95% de la quota a l’Impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i Obres. 
 
 Atès que l’article 4.2 de l’Ordenança Fiscal núm. 5 reguladora de 
l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres, recull la possibilitat 
d’atorgar una bonificació del 95% de la quota de l’Impost a les construccions, 
instal·lacions i obres declarades d’interès especial o utilitat municipal per 
concórrer circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques o de foment de 
l’ocupació. 
 
 Atès que aquesta declaració correspon al Ple de la Corporació 
d’acord amb l’article esmentat i amb l’article 104.2 de la Llei 39/1988, de 28 
de desembre, reguladora de les hisendes locals. 
 
 Atès que en el present cas, es considera que concorren 
circumstàncies socials, en particular la supressió de barreres arquitectòniques 
per facilitar l’accessibilitat dels veïns als seus habitatges. 
 
  El sotasignant, Tinent d’Alcalde de Planificació, Economia i 
Hisenda, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies 
socials, les obres d’instal·lació d’ascensors que s’acullin al programa municipal 
d’instal·lacions d’ascensors, regulat a les bases de l’acció concertada per el 
foment i la promoció de projectes i instal·lacions d’ascensors en matèria de 
millora de l‘accessibilitat en edificis per suprimir les barreres arquitectòniques. 
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 Segon.-  Concedir una bonificació del 95% a les obres esmentades 
en el punt anterior, considerant produïda la sol·licitud expressa del subjecte 
passiu, per la presentació de la sol·licitud d’acolliment a l’acció concertada; i, 
tenint per concedida la bonificació per la signatura del corresponent conveni 
de col·laboració entre el beneficiari i l’empresa municipal EMDUCSA, tal com 
recullen les bases de l’acció concertada.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen manifestant que, això deriva de l’actuació que 
s’està fent en diferents edificis de la ciutat que no disposaven d’ascensors. Ha 
quedat palès que és un contrasentit, tot i que estiguin legalment obligats a 
pagar l’impost de construccions, instal·lacions i obres, per això, aprofitant que 
hi ha un article a l’Ordenança Fiscal que ho permet s’aplicarà a aquelles 
comunitats que signin conveni amb Emducsa i l’Ajuntament per a la 
instal·lació d’aquests ascensors, una bonificació en l’impost de construccions i 
instal·lacions del 95%. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació inicial de la modificació núm. 7/01 del 
Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari, suplement 
de crèdit i minoració d’ingressos, finançada amb aplicació del romanent 
líquid de Tresoreria de 2000, baixes de crèdits i majors ingressos així 
com modificar l’art. 16.2 de les Bases d’Execució. 
 
 DICTAMEN 
 

 “Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinari per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, pels 
quals no existeix dotació adequada i suficient al vigent Pressupost, de l’Àrea 
d’Interior, Comerç i Comunicació per import de 489.626,- pessetes; Àrea de 
Cultura, Esports, Joventut i Relacions Ciutadanes per import de 969.581,- 
pessetes; Àrea d’Urbanisme i Infrastructures per import de 545.158,- pessetes 
i l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis per import de 1.784.474,- 
pessetes. 
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 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
poder fer front a compromisos de projectes, com l’interès de fomentar el Teatre 
pel Departament de Cultura per import de 240.000,- pessetes; la creació d’una 
partida nominativa pel 30 aniversari del C.E.I.J. Mowgli, dotant-la 
d’1.200.000,- pessetes,  la dotació de crèdit per mobiliari vitrines de l’exposició 
de Can Mercader per 500.000,- pessetes, el fons fotogràfic antic, per un import 
de 300.000,- pessetes, l’adquisició de divers material per les sales 
d’exposicions per un import de 4.000.000,- pessetes, la modificació de 
l’ordenació del carrer Dolors Almeda per un import de 20.811.673,- pessetes, 
despeses diverses d’impressió de Comerç per import d’1.870.000,- pessetes, 
inversió d’energia fotovoltaica a l’enllumenat públic per 47.340.894,- pessetes 
i els treballs d’urbanització del Peri d’Alps i connexió de la part alta i baixa de 
la ciutat per uns imports de 48.056.836,- i 21.264.768,- pessetes, 
respectivament. 
 
 Vist, així mateix, que cal suplementar els crèdits pressupostaris de 
l’Associació Familiars d’Alzheimer Baix Llobregat amb 375.000,- pessetes; la 
quota d’associat de la Federació de Municipis de Catalunya de l’any 2001 per 
38.225,- pessetes; suplementar tanmateix la partida de l’aportació a la 
Mancomunitat Fontsanta per un import de 1.079.102,- pessetes,  la subvenció 
a favor de l’Institut Metropolità del Taxi en 106.020,- pessetes i la contractació 
de prestació de serveis dels bucs d’assaig en 356.818,- pessetes.  
 
 Vista la necessitat d’atendre compromisos d’exercicis anteriors que 
per naturalesa no són incorporables al 2001,  ja que es van incorporar l’any 
2000, per un import de 15.372.973,- pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Cap del Departament de Cultura, Esports, Joventut i 
Relacions Ciutadanes de data 9 de març d’enguany, de modificació de crèdit, 
motivada per la necessitat de procedit a l’atorgament de subvencions 
nominatives per a diversos projectes, per un import total de 13.250.000,- 
pessetes, finançades amb càrrec al romanent de tresoreria i transferències 
entre partides per baixa d’anul.lació de despeses. 
 
 Vist l’escrit del Departament de Contractació i Patrimoni sol.licitant 
modificació de crèdit per transferències de partides, motivada per la necessitat 
de l’adquisició d’un equip de so pel “Casal de la Dona” per import de 336.400,- 
pessetes. 
 
 Vist que s’ha rebut una subvenció de l’INSERSO per import de 
34.173.913,- pessetes, destinades a finançar el projecte del Barri Pedró i 
tenint en compte que aquest està finançat amb préstec, es destina aquest 
import a finançar la construcció de la nova Escola Bressol La Trepa. 
 
 Vista la necessitat de fer front a les despeses derivades de la 
contractació del préstec, per un import de 610.100,- pessetes. 
 
 Vista, finalment, la conveniència de determinar la quantia final del 
crèdit a concertar en el 2001, per finançar parcialment les inversions, quantia 
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que es xifra en 607.000.000,- pessetes i per tant, suposa una minoració del 
préstec en 911.588.000,- pessetes. 
 
 Vist que l’article 16.2 de les Bases d’Execució del vigent pressupost, 
estableixen la competència de l’Alcaldia-Presidència per a autoritzar els 
expedients de modificació de crèdits per transferències de crèdit, excepte en 
els supòsits reservats al Ple de l’Ajuntament, per generació de crèdit i per 
ampliació de crèdit, així com per incorporació de romanents. 
 
 Atès que malgrat això, l’Alcaldia-Presidència va delegar 
genèricament les seves atribucions en el Tinent d’Alcalde de l’Àrea de 
Planificació, Economia i Hisenda, en virtut del Decret núm. 3558/1999, de 15 
de setembre, entenent-se incloses les competències en matèria de modificació 
de crèdits abans esmentades, sent convenient, per tant, adequar la redacció 
de l’article 16.2 de les Bases d’Execució del pressupost a aquesta nova 
distribució de competències.  
 
 Atès el que disposen els articles 158, 160, 161 i 163 de la Llei 
39/1988 i 35, 36, 37, 40, 41, 42, 47 i 48 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12, 14 i 15 de les Bases 
d’Execució del Pressupost per a l’any 2001. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 7/01   
per crèdit extraordinari, suplement de crèdit i minoració d’ingressos, amb 
càrrec al romanent de Tresoreria, baixes per anul.lació de despeses i majors 
ingressos, que es proposa, d’acord al següent detall: 
 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                                  Previsió                                                            Previsió 
Partida            Descripció                                             inicial                 Altes              Baixes                 final   
 
71.87000 ROMANENT TRES.CREDIT EXTR. 0 113.723.338 ------ 113.723.338 
71.87001 ROMAMENT TRES.SUPL.CREDIT 0 2.565.265 ------ 2.565.265 
71.79001 FEDER/ENERGIA FOTOVOLTAICA 0 10.000.000 ------ 10.000.000 
71.37000 QUOTES URB./URBANITZACIO PERI  0 31.260.972 ------ 31.260.972 
71.91701 PRÈSTEC LLARG TERMINI 1.518.588.000       ------ 911.588.000 607.000.000 
71.87003 ROMANENT TRES.MIN.INGRESSOS 0    911.588.000 ----- 911.588.000  
 TOTAL ..............................................................................1.069.137.575 911.588.000  
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ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                                 Consignació                                                Consignació 
Partida                      Descripció                                         inicial              Altes              Baixes             final. 
 
24.121D0.2200002 MAT.NO INVENT./SECRETARIA(CR) 0 48.488 ------ 48.488 
23.121C0.2260501 DESPESES DIVERSES/S.GRALS.(CR) 0 25.327 ------ 25.327 
61.453A0.62307 ADQ.PUNTS INFORMACIÓ/ 
  MUSEU C.MERCADER (CR) 0 495.841 ------ 495.841 
61.451C0.2260714 TEATRE (CR) 0 23.780 ------ 23.780 
61.451D0.2030002 LLOGUER MATERIAL CULTURA (CR) 0 128.154 ------ 128.154 
61.451A0.2260718 FUNCIONAMENT CULTURA (CR) 0 140.018 ------ 140.018 
61.453A0.2260719 EXPOSICIONS MUSEU C.MERC.(CR) 0 88.842 ------ 88.842 
63.452B0.2210801 PRODUCTES NETEJA PISCINES(CR) 0 23.346 ------ 23.346 
61.451F0.2260606 EXPOSICIONS (CR) 0 69.600 ------ 69.600 
22.121B0.2200202 MAT.INFORMATIC NO INVENT. (CR) 0 415.811 ------ 415.811 
51.622B1.6230204 INSTAL.LAC.MERCAT MARSANS (CR) 0 545.158 ------ 545.158 
11.222B0.22749 C.P.S./SEGURETAT (CR) 0 974.239 ------ 974.239 
11.222A0.21901 MATERIAL/MANTENIMENT (CR) 0 25.514 ------ 25.514 
11.222A0.21402 REPARACIÓ VEHICLES (CR) 0 79.974 ------ 79.974 
11.222A0.21306 REPARACIÓ MAQUINÀRIA (CR) 0 300.000 ------ 300.000 
61.451C0.46502 CONSELL COMARCAL/FOMENT TEATRE 0 240.000 ------ 240.000 
81.454J0.22706  C.P.S./BUCS D’ASSAIG 3.925.000 356.818 ------ 4.281.818 
26.315P5.62306  ADQ.MAT.INVENT./EBASP 90.000 ------ 7.000 83.000 
26.315P2.62306  ADQ.MAT.INV./CASALS GENT GRAN 250.000 ------ 87.600 162.400 
11.222A0.2200002 MAT.OF.NO INVENT/VIA PÚBLICA (CR) 0 40.616 ------ 40.616 
13.432E0.2210302 COMBUSTIBLE/MANTENIMENT (CR) 0 93.296 ------ 93.296 
13.431B1.2210802 PRODUCTES NETEJA (CR) 0 41.666 ------ 41.666 
13.431B0.21201 REFORMA EDIFICIS (CR) 0 161.952 ------ 161.952 
12.431B0.22750 C.P.S./MANTENIM.ASCENSORS (CR) 0 67.217 ------ 67.217 
29.622A0.2260509 DESPESES DIVERSES/COMERÇ 0 1.870.000 ------ 1.870.000 
26.315P2.62500  MOBILIARI/CASALS GENT GRAN 898.000 ------ 241.800 656.200 
26.315P1.62305  ADQ.EQUIP SO/CASAL DE LA DONA 0 336.400 ------ 336.400 
81.454I0.48981  TRANSF.30 ANIVERSARI CEIJ MOWGLI 0 1.200.000 ------ 1.200.000 
81.454I0.48907  TRASNF.ENTITATS TEMPS LLIURE 11.500.000 ------ 1.200.000 10.300.000 
31.413B0.48958 CONVENI SANITAT/ALZHEIMER 400.000 375.000 ------ 775.000 
75.911A0.48907 FEDERACIO MUNICIPIS CATALUNYA 1.970.000 38.225 ----- 2.008.225 
75.911A0.46300 MANCOMUNITAT FONTSANTA 9.200.000 1.079.102 ------ 10.279.102 
75.911A0.46400 SUBV.INST.METROPOLITÀ TAXI 2.000.000 106.020 ------ 2.106.020 
61.453A0.62500 MOB.VITRINES EXP.C.MERCADER 0 500.000 ------ 500.000 
61.451E0.62507 FONS FOTOGR.ANTICS 0 300.000 ------ 300.000 
61.453G0.62306 ADQ.MAT.SALES EXPOSICIONS 0 4.000.000 ------ 4.000.000 
14.432B1.6010438 REURBAN.ALMEDA-FONTSANTA 100.000.000 ------ 20.811.673 79.188.327 
14.432B0.6110412 REMOD.DOLORS ALMEDA(INC.99) 0 20.811.673 ------ 20.811.673 
14.432B0.6110411 REMOD. C/DOLORS ALMEDA 0 5.846.384 ------ 5.846.384 
14.431A0.6320118 REF.EDIFICIS PÚBLICS(INC.99) 0 2.526.589 ------ 2.526.589 
14.422B1.6320115 REF.ESCOLES PÚBLIQUES(INC.99) 0 5.000.000 ------ 5.000.000 
64.465A0.49104 ASS.PROV. PODER POPULAR LA HABANA 0 5.000.000 ------ 5.000.000 
64.465A0.49103 SUBVENCIÓSUCHITOTO 0 750.000 ------ 750.000 
64.465A0.49107 AMICS POBLE SAHARAUI 0 500.000 ------ 500.000 
64.465A0.49108 DONES PALESTINES BETLEM 0 1.000.000 ------ 1.000.000 
64.465A0.49106 SUBV.CIUTAT JINOTEGA 0 6.000.000 ------ 6.000.000 
64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 12.869.380 ------ 1.000.000 11.869.380  
91.444A2.46101 DIPUTACIÓ/AUDITORIA MEDIAMB. 0 2.000.000 ------ 2.000.000 
51.511A0.6010436 URBANITZACIÓ PERI ALPS(INC.99) 0 48.056.836 ------ 48.056.836 
51.444B0.6110200 ENERGIA FOTOVOLTAICA 0 47.340.894 ------ 47.340.894 
51.432B0.6010416 CONNEX.PART ALTA I BAIXA CIUTAT 0     21.264.768 ------ 21.264.768 
72.611A3.31100 DESPESES DE FORMALITZACIÓ 300.000 610.100 ------ 910.100 
  TOTAL ...................................................................... 180.897.648 23.348.073 
 
 
 Segon.-  Modificar el Programa de Finançament de 2001, inclòs en 
el Pressupost General, ajustant-lo a aquesta modificació de crèdit, segons el 
quadre annex. 
 
 Tercer.- Modificar l’article 16.2 de les Bases d’Execució del vigent 
pressupost, substituint “l’Alcaldia-Presidència” per “a l’Alcaldia-Presidència, o 
a qui delegui”. 
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 Quart.-  Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Cinquè.-  El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen manifestant que aquesta modificació 
pressupostària té bàsicament tres ingredients, regularitza la situació, 
encavalca  la liquidació d’un pressupost i la represa del pressupost següent. 
 
 Avui hem presentat els comptes i la seva liquidació, i, a partir 
d’aquí, hi ha la possibilitat d’incorporar totes aquelles partides que estaven en 
estat d’execució al llarg de l’any 2000, que no van tenir acabament durant  
l’any 2000 i s’incorporen a dintre de l’execució pressupostària de l’any 2001. 
 
 En el cas d’inversions, fa referència  a incorporacions per l’entorn de 
1.500.000.000,- de pessetes, en temes que estan a cavall de dos exercicis, i 
que, per tant, es podria concebre com a tractament plurianual però, donat que 
la pròpia legislació d’Hisendes Locals, no ha permès la plurianulitat en aquest 
aspecte, un cop que es liquida el pressupost, després es manté la 
incorporació. 
 
 Dins de les partides de despesa ordinària hi ha una incorporació de 
crèdit de diferents departaments que es troben en aquestes circumstàncies, i 
que requereixen la incorporació de crèdit de temes que teníem compromesos 
però no pagats al llarg de l’exercici 2000, per un import de 180.000.000,- 
pessetes.  
 
 Aquests 180.000.000,- pessetes estan finançats per baixes dels 
propis departaments, per un import de 23.000.000,- pessetes, 113.000.000,- 
pessetes es financen amb càrrec al romanent de Tresoreria. 10.000.000,- 
pessetes vindran derivats d’una subvenció del Feder dirigit a l’aplicació dels 
temes d’energia fotovoltàica, i 31.000.000,- pessetes seran quotes que pagaran 
els propietaris de la urbanització de la zona d’Alps. 
 
 Pel que respecta a l’operació de capital que tenim compromesa amb 
el pressupost del 2001, pressupost ordinari d’inversions fonamentalment, de 
1.518.000.000,- pessetes, la proposta que portem al plenari és que d’aquests,  
607.000.000,- siguin mitjançant un crèdit que sol·licitarem, del qual  
450.000.000,- pessetes -que és el límit màxim que ens autoritza la Diputació 
de Barcelona, per bonificar els tres punts del tipus d’interès- és el que 
sol·licitarem a la Caixa de Catalunya, per aplicar aquesta subvenció, i 
150.000.000,- pessetes els posarem a concurs públic, per obtenir la baixa del 
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tipus d’interès corresponent, per a les necessitats financeres de l’Ajuntament, i 
els 911.000.000,- restants fins arribar als 1.518.000.000,- pessetes, que es 
finançaran amb recursos del propi Ajuntament, que supera lleugerament la 
xifra que ja teníem estimada i que està entorn als 600.000.000, pessetes 
anuals per finançament d’inversions amb càrrec a recursos propis.            
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Aprovar el Text Refós de la Modificació puntual del PGM 
1976 per la modificació de l’aprofitament de diverses parcel·les 
d’equipaments, canvi de qualificació i creació d’una clau nova (10HP) de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per modificació de l'aprofitament de diverses parcel·les 
d'equipaments, per canvi de qualificació i creació d'una clau nova (10HP), a 
Cornellà de Llobregat, redactat pels tècnics municipals. 

 
  Vist l’acord plenari de data 21 de desembre de 2000, mitjançant el 
qual s’aprovava provisionalment la mencionada modificació, així com la 
remissió del mencionat expedient a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, per 
a la seva aprovació definitiva. 
 
 Vist la resolució de data 14 de febrer d’enguany de la Comissió 
d’Urbanisme de Catalunya previ informe de la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona en la qual s’acorda, emetre informe , als efectes de l'article 76 del 
Decret legislatiu 1/90, de 12 de juliol, sobre l'expedient de Modificació puntual 
del Pla general metropolità per modificar l'aprofitament de diverses parcel·les 
d'equipaments, canvi de qualificació i creació de la clau 10HP, de Cornellà de 
Llobregat, en el sentit que cal suspendre la tramitació prevista a l'article 76 del 
Decret Legislatiu 1/90, fins que l'Ajuntament presenti un Text refós, que 
incorpori determinades  prescripcions que figuren a l’esmentat informe. 
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 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data  març de 2001, obrant a l’expedient i en el 
qual es de manifest el següent: 

 
“El Text refós, en tràmit, dona compliment a tots els requeriments  

anteriors, concretament: 
 

- S'adjunta un annex amb el compliment dels criteris assenyalats a la 
circular del director general d'Urbanisme, de febrer de 1992, de les 
modificacions 1,3 i 6. 

 
- S'aporta quadre comparatiu del sostre d'equipaments vigents i del previst 

en la modificació. 
 

- Es corregeixen les errades detectades en la transcripció del planejament 
vigent de les modificacions 1, 2 i 7, i es corregeix el plànol de la 
modificació 8. 

   
- Es concreten les ocupacions de les edificacions i les alçades de les 

futures edificacions d'equipaments, per tal d'evitar tramitar posteriors 
Plans especials. 

   
- En la modificació 2, s'incrementa la zona verda per compensar l'augment 

de densitat d'habitatges, passant dels 2.125 m2. vigents  als 6.085 m2 de 
la modificació. El sòl de la nova zona 10HP es manté la titularitat i el 
domini públic i es construiran habitatges de protecció oficial en règim de 
concessió. 

   
- En la modificació 3, es mantenen com a equipaments esportius 3.230 

m2 de sòl, els mateixos que els existents en el planejament vigent en la 
modificació 1. 

 
        De l'àmbit de la modificació del Text refós, en tràmit, es treu la parcel·la  

Fira/Maresme, ja que per necessitats posteriors a l'inici del tràmit de la 
modificació, l'ús actual de la parcel·la (docent-administratiu) assignat pel 
Pla especial d'assignació d'usos a l'illa d'equipaments Almeda (P-1) de 19 
de gener de 1993, ja es conforme amb el destí futur de la citada 
parcel·la.” 

 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar el Text Refós de la Modificació Puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, per modificació de l'aprofitament de diverses 
parcel·les d'equipaments, canvi de qualificació i creació d'una clau nova 
(10HP), a Cornellà de Llobregat, redactat pels tècnics municipals. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona a efectes que el Conseller de Política 
Territorial  i Obres Públiques doni conformitat al Text Refós.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el Pla que ja es va aprovar provisionalment tenia 
per objectiu crear sòl per construir 120 habitatges de lloguer públics a Sant 
Ildefons, i dues residències o pisos assistits per gent gran,  una davant del 
Parc de Can Mercader i l’altra davant del Parc de la Infanta. 
 
 La Comissió d’Urbanisme de Catalunya en la sessió del 14 de febrer 
del 2001, informà favorablement el projecte de Modificació del Pla General, 
però demana un conjunt de precisions tècniques que van, des de fixar 
l’ocupació d’una parcel·la a quantificar el nombre de metres de verd que s’han 
de generar per a l’assistència de 120 habitatges més a Sant Ildefons, o fer el 
balanç de zones noves i de zones antigues -balanç que, com recordareu, era 
favorable pel que respecta a la creació de zones verdes-. Fetes aquestes 
precisions, en un Text Refós allò que toca és aprovar-ho i tornar a enviar 
l’expedient a la Comissió d’Urbanisme de Catalunya, per tal que el Consell 
Executiu de la Generalitat aprovi i publiqui aquesta modificació.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
  
 
 
 9.- Aprovar definitivament la relació de propietaris, béns i drets 
afectats per expropiació, per l’execució de les previsions viàries del 
Planejament General Metropolità a la carretera d’Esplugues, en el tram 
comprès entre el carrer Sabina Mitjavila i Lluís Muntades, redactat  per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per a l’expropiació per l’execució de les 
previsions viàries del Planejament General Metropolità, de 12 de juliol de 
1976, a la carretera d’Esplugues, en tram comprès entre el carrer Sabina 
Mitjavila i Lluís Montades, de Cornellà de Llobregat 
   
  Vist l’acord plenari de data 21 de desembre de 2000 mitjançant el 
qual s’aprovava inicialment la relació de propietaris, béns i drets afectats per  
l’expropiació, per l’execució de les previsions viàries del Planejament General  
Metropolità , a la carretera d’Esplugues, en el tram comprès entre el carrer 
Sabina Mitjavila i Lluís Montades , de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, així com la seva publicació mitjançant 
inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 31-1-
2001) i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (data 6-2-2001), pel 
període de quince dies, així com al Butlletí  d’informació Municipal ( febrer 
2001) i al Tauló d’anuncis de la Corporació (de 29-2001 al 12-2-2001). 
 
 Vist que en data 9 de març de 2001 i Registre General d’Entrada a 
l’Ajuntament número 8157 s’ha presentat escrit dels senyors Diego Rodríguez 
Peregrín i Gregorio Ruiz Martínez en representació de ALSTON Power, S.A, 
Societat Unipersonal, posant de manifest  que els terrenys que s’inclouen dins  
la relació de propietaris, béns i drets afectats a nom de “ NEYRPIC ESPAÑOLA, 
Societat Anònima”, actualment  pertanyen a “ALSTON Power, S.A. “ Societat, 
Unipersonal.  
 
 Vist l’escrit de data 14 de març de 2001, amb Registre General 
d’Entrada a l’Ajuntament número 8777, del senyor Cesar Molinero actuant en 
representació d’Espectaculos Cornellà, Sociedat Anònima, segons còpia de 
poders adjuntada de data 5 de març de 2001 ha presentat escrit mitjançant el 
qual comunica el nou domicili a efectes de notificacions.  
 
 Vist l’informe de data 20 de març de 2001, emès per l’Arquitecte 
José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà 
de Cornellà, redactor del projecte mencionat, que posa de manifest: 
 
“A) En data 9 de març de 2001 va ser presentat al Registre d’entrada de 

l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat escrit per part de la mercantil 
ALSTOM en el qual es sol·licitava la modificació de la relació de béns i 
drets.  

 
Manifesta la mercantil l’existència d’un error material al aparèixer, en la 
mencionada relació de béns i drets, la societat NEYRPIC ESPAÑOLA, S.A., 
com a propietària de la finca situada a la Ctra. d’Esplugues 191, tot i 
al·legant que, en data 15 de juliol de 1993, mitjançant escriptura pública, 
NEYRPIC ESPAÑOLA, S.A., es va passar a denominar ALSTOM HIDRO, 
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S.A. En una data posterior aquesta última societat es va liquidar, 
transmetent-se el seu patrimoni a “ABB ALSTOM POWER España, S.A., 
sociedad unipersonal”. En virtut d’una segona escriptura de 3 de juliol de 
2000 “ABB ALSTOM POWER España, S.A.”, sociedad unipersonal va 
passar a denominar-se “ALSTOM POWER, S.A.” sociedad unipersonal, 
essent aquesta última la actual titular de la finca que consta a la relació 
de béns i drets expropiables. 
 
No obstant, la mercantil “ALSTOM POWER, S.A.”, sociedad unipersonal, 
no aporta documentació que provi aquest fets, ja que a l’escrit 
d’al·legacions només s’acompanya una escriptura pública de data 5 
d’octubre de 2000, d’elevació a públic d’acords socials, de revocació de 
poders i apoderament, que en cap cas justifica les manifestacions que 
aboca en el seu escrit.  
 
D’acord amb la legislació vigent l’administració, en un procés expropiatori, 
ha de considerar propietari o titular a qui consti amb aquest caràcter en el 
registres públics, per tant i d’acord amb nota simple del Registre de la 
Propietat de l’Hospitalet de Llobregat núm. dos, de 15 de març de 2001, 
l’actual titular és NEYRPIC ESPAÑOLA, S.A., no havent aportat, “ALSTOM 
POWER, SA,” sociedad unipersonal, en el seu escrit prova en contrari. 

 
B) A la finca situada a la Ctra. d’Esplugues, núm. 157, s’ha detectat un error 

en la superfície a expropiar, ja que no te 100 m2 com es diu a la relació de 
béns i drets aprovada inicialment, sinó que la seva superfície, segons 
consta al Registre de la Propietat de l’Hospitalet de Llobregat núm.2, Tom 
805, llibre 805, foli 195, finca 2.453, és de 106,7 m2. 

 
C) A la finca situada a Ctra. d’Esplugues, núm. 145, consta com a inquilí del 

pis 3r-4a el Sr. José Pacheco Lloris. No obstant, està ocupat en l’actualitat 
per la Sra. María Lorente Quiles, (titular de DNI núm. 38.375.151-L) qui 
va subrogar-se en els drets i obligacions arrendaticis que el seu difunt 
marit ostentava en relació al pis anteriorment mencionat. La Sra. Lorente 
ha aportat la documentació acreditativa d’aquest fet. 

 
D) A la finca situada al carrer Masgrau, núm. 2, (Ctra. d’Esplugues, núm. 

119), consta que la superfície de sòl a expropiar i l’edificació tenen una 
superfície de 123 m2, però, segons dades que consten al Registre de la 
Propietat de l’Hospitalet de Llobregat, núm.2, Tom 957, llibre 957, foli 169, 
finca núm. 44.911, la superfície és de 134 m2. 

 
E) A la finca situada a la Ctra. d’Esplugues, núm. 204, en el moment de 

l’aprovació inicial de la relació de béns i drets només es tenia constància 
de l’existència d’un llogater, el Sr. Francesc Oriol Hill (2n-2a), 
posteriorment ha estat acreditada l’existència de tres contractes 
d’arrendament més. Els baixos 1a es troben arrendats per Projectes i 
Instal·lacions JD Cornellà, SL; el 1r-1a per Mario Palma Albias; i el 2n-1a 
M. Dolores Oriol Tataret.” 
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 Atès l'informe en el sentit favorable emès per la Cap de 
Departament Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 
21 de març de 2001,  obrant a l’expedient.  
 
 Atesos  els articles 199 i següents  del Reglament de Gestió 
Urbanística.  
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
  
                                ACORDS 
 
 Primer.- No prendre en consideració l’escrit dels senyors Diego 
Rodríguez Peregrín i Gregorio Ruiz Martínez en representació de ALSTON 
Power, S.A, Societat Unipersonal, en el sentit de modificant la titularitat  de la 
finca número 17 de la relació de  propietaris, béns i drets afectats per  
l’expropiació, per l’execució de les previsions viàries del Planejament General  
Metropolità , a la carretera d’Esplugues, en el tram comprès entre el carrer 
Sabina Mitjavila i Lluís Montades, de Cornellà de Llobregat, que figura a nom 
de “ NEYRPIC ESPAÑOLA, Societat Anònima”, pel de  “ALSTON Power, S.A. “ 
Societat, Unipersonal, per no estar la titularitat acreditada.  
 
 Segon.- Prendre en consideració l’escrit, del senyor Cesar Molinero 
actuant en representació d’Espectàculos Cornellà, Societat Anònima, en el 
sentit i a efectes d’acceptar el canvi de domicili a efectes de notificacions. 
 
 Tercer.- Modificar la relació de béns i drets en la finca situada a la 
Ctra. d’Esplugues, núm. 157, pel que fa a la superfície a expropiar passant de 
100 m2 a 106.7 m2 tal i com consta al Registre de la Propietat de l’Hospitalet 
de Llobregat, Tom 805, llibre 805, foli 195, finca 2.453, és de 106,7 m2, 
procedint a la seva rectificació d’ofici. 
 
 Quart.- Modificar el nom del titular del contracte d’arrendament del 
pis 3r-4a de la finca situada a la Ctra. d’Esplugues, núm. 145, per haver 
acreditat la Sra. María Lorente Quiles haver-se subrogat en els drets i 
obligacions que el seu difunt marit ostentava en la relació al pis anteriorment 
citat. 
 
 Cinquè.- Procedir a la rectificació d’ofici de les dades de la finca 
situada al carrer Masgrau, núm. 2, (Ctra. d’Esplugues, núm. 119), pel que 
respecte a la superfície de sòl a expropiar i de l’edificació, passant de tenir 123 
m2, a 134 m2, segons dades que consten al Registre de la Propietat de 
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l’Hospitalet de Llobregat núm. 2, Tom 957, llibre 957, foli 169, finca núm. 
44.911. 
 
 Sisè.- Incloure a la finca situada a la Ctra. d’Esplugues, núm. 204, 
per haver acreditat els seus drets, els següents llogaters: en els baixos 1a la 
mercantil “Projectes i Instal·lacions JD Cornellà, SL”; en el 1r-1a per Mario 
Palma Albias; i en el 2n-1a M. Dolores Oriol Tataret . 
 
 Setè.- Aprovar definitivament la relació de propietaris, béns i drets 
afectats per l’expropiació, per l’execució de les previsions viàries del 
Planejament General  Metropolità , a la carretera d’Esplugues, en el tram 
comprès entre el carrer Sabina Mitjavila i Lluís Montades , de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’Arquitecte  José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà.  
 
 Vuitè.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest és el pas final en la relació de béns i drets 
dels afectats per la implantació del trambaix, en allò que hem anomenat fase I,  
aquella que va exactament des del carrer Lluís Muntades al carrer Sabina 
Mitjavila, i té per objectiu delimitar els interessos dels propietaris i dels 
arrendataris i servir de base perquè, en un futur, es fixi la seva corresponent 
valoració. 
 
  Com ja sabeu,- perquè ja ho hem comentat en diverses 
Comissions Informatives d’Urbanisme- la posició de l’Ajuntament és d’afavorir 
els mutus acords i complir de forma àmplia -en els casos que sigui necessari- 
amb el reallotjament, i, en els casos que sigui necessària la indemnització, es 
fixarà una indemnització que no es pot dit que sigui una indemnització que no 
hagi tingut en compte les necessitats de les persones que s’han d’expropiar, i, 
per tant, fem l’aprovació definitiva que donarà pas, en primer lloc, a la 
signatura de mutus acords i, en segon lloc, a l’inici de l’expropiació. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que pensa que hi ha 
alguna afectació més des del carrer Lluís Muntades cap avall, encara que no 
afectin a habitatges, per tant, també al carrer Joan Maragall hi ha, encara que 
siguin empreses. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar si 
havien hagut més al·legacions, a part de les que ja eren conegudes. 
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 Acte seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per contestar 
al Sr. Flórez, i manifestar que avui aprovem la part situada entre Sabina 
Mitjavila i Lluís Muntades, perquè aquesta era la part del traçat que ja tenia la 
qualificació urbanística apropiada per poder  iniciar aquest tràmit. 
 
 Sabeu que entre el carrer Lluís Muntades i la via de la Renfe s’havia 
de fer prèviament un canvi de planejament que estem ja acabant, per a 
després iniciar la relació de béns i drets, i el canvi de planejament aprovat 
possiblement acabi simplificant-lo perquè recordareu que en el Ple passat, 
vam acordar uns convenis amb els propietaris que acompanyen el 
planejament en tràmit. 
 
 Pel que fa al plantejament que fa la Sra. Espinosa, ho vaig explicar 
en la Comissió Informativa. Al seu dia, va haver una al·legació de l’empresa 
que substitueix a Neyrpic, però en el Registre de la Propietat el terreny 
continua figurant a nom de Neyrpic, per tant, no procedeix, estimar 
l’al·legació, perquè nosaltres no tenim capacitat de reconèixer aquest canvi de 
situació. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
això ho coneixia, però preguntava PER habitatges particulars, si hi ha alguna 
d’habitatges, contestant el Sr. Morlanes que no de moment que tinguem 
coneixement. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar que les 
que han hagut han estat ateses perquè són exclusivament canvis de nom, on 
figurava un nom havia de ser un altre, o sigui, són coses que no són 
substancials. 
 
 Pren la paraula novament el Sr. Morlanes, per dir que no són 
al·legacions perquè no s’oposen al plantejament de l’expedient.   
    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 10.- Aprovar el Text Refós del Pla Especial del Parc Tecnològic 
Word Trade Center, a l’àmbit de l’illa delimitada pels carrers Tirso de 
Molina, Sant Ferran, avinguda de la Fama i l’avinguda del Maresme. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient del Pla Especial del Parc Tecnològic World Trade 
Center, promogut per la societat Trade Center Cornellà, Societat Anònima, de 
la qual participen com accionistes l’empresa immobiliària internacional 
Europea Fund, l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, 
Societat Anònima, l’Institut Català  del Sòl  i World Trade Center Cornellà  a 
l'àmbit de l'illa delimitada pels carrers Tirso de Molina, Sant  Ferran, avinguda 
de la Fama i l’avinguda del Maresme, de Cornellà de Llobregat, redactat per els 
arquitectes Norman Cinnamond, Carlos Torrentó i Antoni Sala. 
 
 Vist l’acord Plenari de data 25 de gener de 2001, mitjançant el qual 
s’aprovava provisionalment el mencionat Pla Especial, aixi com la remissió del 
mencionat expedient a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, per a la seva 
aprovació definitiva. 
 
 Vist l’acord adoptat per la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, en 
sessió 14 de febrer de 2001, mitjançant el qual s’aprova definitivament el Pla 
especial del Parc Tecnològic World Trade Center de Cornellà de Llobregat, 
tramès per l'Ajuntament, suspenent la seva executivitat i publicació al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya fins que mitjançant un text refós, 
verificat per l'òrgan que ha atorgat l'aprovació provisional de l'expedient i 
degudament diligenciat, es compleixin les prescripcions determinades a 
l’esmentat acord. 
 
                Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures de data  20 de març de 2001, segons el qual es 
posa de manifest :  
 
“El Text refós del Pla especial del Parc Tecnològic World Trade Center, 

compleix amb totes les prescripcions de la Comissió: 
 

- El plànol 0.3 recolleix les noves alineacions respecte les fronts dels carrers 
perimetrals, respectant la distància mínima de 5 metres de separació al 
carrer. 

- Es recolleix les prescripcions de l'informe redactat pel director general de 
Comerç de la direcció General de Comerç del Departament d'Indústria, 
comerç i turisme de la Generalitat de Catalunya, concretament: 
"El creixement de l'oferta comercial al detall es circumscrigui als 
establiments no afectats per la suspensió que estableix la Disposició 
Transitòria Primera de la Llei 17/2000, de 29 de desembre, relativa a 
l'atorgament de llicències comercials per als grans establiments comercials i 
els mitjans tipus supermercat. En aquest sentit, quan s'estingueixi l'efecte 
de la suspensió de llicències comercials, caldrà atenir-se a allò que 
determini el nou Pla territorial sectorial d'Equipaments Comercials. S'ajusta 
la dotació d'aparcaments prevista per als grans establiments comercials a 
allò que estableix l'Ordre de 26 de setembre de 1997, sobre tipologies dels 
equipaments comercials que preveu, com a mínim, dues places per cada 
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100 m2 edificats, sempre que no estigui definida una tipologia específica 
que requereix una dotació superior". 

 
- S'adjunta estudi d'accessibilitat i funcionament viari de l'entorn. 

 
- El número de places d'aparcament es de 1.650 places, en compliment d'una 

plaça per cada 60 m2 d'oficina i dues places per cada 100 m2. De superfície 
comercial.                                                                                       

 
- En l'espai ocupat per la plaça central no existeix aparcament en el subsòl, 

de manera que es pugui ajardinar. 
 

- es dona compliment a l'establertes als articles 258 (indicant la rasant de 
referència de la planta baixa), 225.3 (no s'admet el desdoblament de la 
planta baixa en entresol i semisòtan), 230.III- 263.2 -229 (cossos volats 
màxim d'1,80 metres )” 

 
 Atès l’informe emes per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar el Text Refós del Parc Tecnològic World Trade 
Center, promogut per la societat Trade Center Cornellà, Societat Anònima, de 
la qual participen com accionistes l’empresa immobiliària internacional 
Europea Fund, l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, 
Societat Anònima, l’Institut Català  del Sòl  i World Trade Center Cornellà  a 
l'àmbit de l'illa delimitada pels carrers Tirso de Molina, Sant  Ferran, avinguda 
de la Fama i l’avinguda del Maresme, de Cornellà de Llobregat, redactat per els 
arquitectes Norman Cinnamond, Carlos Torrentó i Antoni Sala. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona, a efectes de l’executivitat de l’esmentat 
Pla i publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
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dictamen, manifestant que en aquest cas és més senzill ja que al no haver 
modificació del Pla General no és necessari que vagi al Consell Executiu. El 
que ha succeït és que la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, en sessió de 14 
de febrer de 2001, acordà aprovar definitivament el Pla Especial del Parc 
Tecnològic Word Trade Center de Cornellà i suspendre la seva publicació, fins 
que s’acomplissin tres requisits tècnics que són els que s’incorporen en el Text 
Refós. 
 
 El primer requisit que es plantejava era que s’incrementés el 
nombre de places d’aparcament, -qüestió bastant aleatòria, perquè 
s’argumenta una ordenança de Barcelona, per obligar al Word Trade Center de 
Cornellà a passar d’una  plaça per cada 100 metres d’oficines a una per cada 
60 metres-. L’empresa no ha posat cap problema i a nosaltres ens complau 
que hi hagi més places d’aparcament. Estem encantats que ho hagi acceptat 
però l’argument, si més no, no sé si té molta força legal.        
 
 Un altre element és que la plaça central no s’ocupi amb aparcament 
a sota. Nosaltres ja s’ho havíem plantejat a l’empresa perquè d’alguna manera  
permet plantar grans arbres, i l’objectiu que té l’empresa i que comparteix 
l’Ajuntament, és que la plaça central sigui una plaça central amb un nivell de 
repoblament d’arbrat, i d’arbrat gran i potent. 
  
 I finalment, continua manifestant el Sr. Morlanes, una cosa que 
posava el Pla però que no sé perquè la Comissió d’Urbanisme ho ha demanat. 
El Pla ja deia que no es crearien superfícies comercials, o sigui, superfícies 
superiors als metres que marca la Llei d’Equipaments Comercials, no obstant 
han demanat un informe de la Direcció General de Comerç, i la ratificació per 
escrit de l’Ajuntament i de l’empresa de què no hi hauran superfícies 
comercials, i això, també s’adjunta. 
 
 Adjuntant aquestes modificacions, i un informe de la Direcció 
General d’Aviació Civil, no hi ha cap problema perquè el Pla ja ha estat 
aprovat i una vegada publicat guanyarà eficàcia. 
 
 Això ha de permetre que el mes vinent l’empresa pugui començar 
les obres perquè les qüestions que ha plantejat la Comissió d’Urbanisme són 
importants però no fonamentals, i ja s’han contemplat per part de l’empresa. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que espera i desitja i està 
convençut de què, no només seré jo, sinó que cada vegada més persones ens 
alegrarem de què hi hagi aquest tipus de plaça i que es vagi guanyant en 
consciència. 
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal Socialista, referida a la supressió 
de l’Impost d’Activitats Econòmiques. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Davant  les declaracions públiques d'alguns membres del govern 
de l'Estat advertint que els Ajuntaments perdran ingressos com a 
conseqüència de la supressió de l’Impost d'Activitats Econòmiques, aquestes 
posen en dubte el compliment de l'actual marc de finançament local signat el 
1998 entre els representants de l'Administració local i el Govern de l'Estat per 
al període 1999-2003. 
 
 Aquest acord es fonamenta en el principi constitucional de 
suficiència financera dels Ajuntaments, mitjançant la combinació de les 
transferències de l'Estat i la tributació pròpia dels governs locals; tributació 
que ha de procedir de tres fonts: la propietat urbana, la renda i l'activitat 
econòmica. L'eliminació sense més de qualsevol d'aquestes tres fonts tindria 
greus conseqüències per a l'autonomia dels Ajuntaments i repercutirà de 
forma lesiva en els  serveis que reben els ciutadans. 
 
 Creiem que aquestes manifestacions mostren una irresponsabilitat 
en el moment que el mateix govern de l'Estat crea incertesa sobre el futur del 
finançament dels Ajuntaments que des del 1979 estan fent un sobreesforç per 
assumir les despeses que genera el exercir competències i serveis als 
ciutadans que no els hi són pròpies, però que han de dur a terme per cobrir 
els dèficits en educació, sanitat, seguretat o serveis socials, 
 
 Davant d'aquesta situació el Grup Municipal Socialista proposa al 
Ple Municipal l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exigir al govern de l'Estat que respecti l'actual marc de 
finançament de l'Administració local vigent fins el 2003. 
 
 Segon.- Expressar  el nostre desacord amb la possible desaparició 
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de l'IAE sense establir abans quines seran les noves fonts d'ingressos 
municipals que el compensin i que garanteixin que en cap cas hi haurà una 
disminució dels recursos econòmics actuals. 
 
 Tercer.- Traslladar els presents acords al Ministeri d’Hisenda, als 
grups parlamentaris del Congrés dels Diputats, a la Federació de Municipis de 
Catalunya i al Federació Espanyola de Municipis i Províncies.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a Regidor de 
Grup Municipal Socialista, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, 
donat que recentment i de forma intermitent, per part del Govern de l’Estat, es 
va parlar i plantejar la hipotètica possibilitat de què desaparegués l’Impost 
d’Activitats Econòmiques dels ajuntaments, el Grup Municipal Socialista 
volem manifestar a través d’aquesta Moció la nostra preocupació i el desacord 
amb això. 
 
 Si bé podríem entendre que l’IAE és un impost millorable i que té 
unes bases rígides i poc flexibles, que els seus rendiments no evolucionen de 
forma directament proporcional en una activitat econòmica, perquè és un 
impost de recaptació bastant rígid, podríem entendre fins aquí, una apreciació 
legítima per part del Govern, en voler millorar allò que és el tractament 
tributari d’una figura com aquesta. 
 
 A Cornellà és el segon impost més important de la recaptació 
municipal i que representa en els ingressos propis de l’Ajuntament, un 24%. 
 
 A més a més, tenint en compte que hem tingut vàries mostres en 
aquest plenari, de què de forma recurrent es demanda als ajuntaments que 
vagin corregint dèficits en matèria d’educació, de sanitat, seguretat o serveis 
socials, medi ambiental, aspectes que no són competències municipals, i que, 
en canvi, els ciutadans ho exigeixen perquè els problemes es produeixen en 
l’entorn immediat de la ciutat, i no hi ha la possibilitat de sufragar-ho amb 
recursos que s’hagin transferit- Si a més, aquests tipus de reivindicacions 
legítimes dels ciutadans no es poden complimentar perquè no se’ns dota amb  
els recursos per a poder actuar en aquestes matèries, i  a sobre es pretén 
retraure de forma  absolutament arbitraria, sense compensació de cap tipus -
que nosaltres sapiguem- em sembla un greu error i un mal plantejament. 
 
 Per altra banda, des del punt de vista polític, qüestionar  
rotundament l’obsessió d’anar rebaixant l’autonomia municipal a través de 
retallar la seva capacitat financera, tenint en compte que a Espanya sobre la 
despesa pública total, els municipis representen un 13%, quan en sistemes els 
federals estan ja en un 20%, i en els eminentment centralitzats representen 
un 30%. Per tant, el pes específic del 13% en relació al sector públic és 
absolutament ridícul i molt lluny del que és la reivindicació aquella, -que ja 
ningú se’n recorda- del 50, 25, 25 que hauria de ser, com a mínim, el més 
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raonable per poder fer front als serveis que avui ja s’estan fent des dels 
ajuntaments, -insisteixo, passats moltes vegades i reivindicats per mocions en 
aquest Ple i amb posicionaments de tots els grups i, per tant, volem cridar 
l’atenció de forma enèrgica sobre aquest tema-. 
 
 És cert, continua manifestant el Sr. Salabert, que el Govern del PP 
s’ha ficat en aquest embolic i cal que ell el resolgui, perquè ningú li havia 
demanat que es posés en el tema de la supressió de l’IAE. No sabem 
exactament amb quin criteri -sobretot quan està vigent des de l’any 1998 un 
acord de finançament local pel període 1999-2003-, ni entenem que es vulgui 
tocar d’una forma arbitraria, llevat de compromisos electorals o demagògics de 
poder dir que es baixaran els impostos encara que sigui a costa de deixar 
sense ingressos als ajuntaments de tota Espanya. 
 
 Amb aquesta Moció allò que volem és exigir al Govern de l’Estat que 
mantingui el finançament de l’administració local fins al 2003, i expressar el 
nostre desacord amb la possible desaparició de l’IAE sense establir cap tipus 
de contrapartides i, si més no, seria del tot prudent que aquests temes que 
afecten a una administració que té la seva autonomia tant legal com política, 
sigui consultada, participi, i, d’alguna manera, se li consulti amb quins 
criteris es pot ajudar a què es pugui transformar un impost que podem 
entendre que sigui ja un impost obsolet en alguns aspectes, però que aquesta 
transició es faci sense minusvalor els ingressos municipals. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està totalment 
d’acord amb la Moció i també vol manifestar que a l’igual que passava amb el 
primer punt que hem estat debatent i també com es recull en una Moció 
presentada per nosaltres i compartida  pel Grup Socialista, tots van en la línia 
de retallar, cada vegada més, les competències i les possibilitats d’autonomia i 
de desenvolupament dels ajuntaments. En tot cas, recordar això que deia el 
Sr. Salabert respecte a què, cada vegada estem més lluny d’allò que és Europa 
i altres països pel que fa al finançament dels ajuntaments. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
està a favor de la Moció, i que creuen que és una Moció –com ha defensat el 
company Salabert- totalment adequada, perquè ens deixa una mica en la 
incongruència de què ens volen treure una sèrie de taxes i d’impostos, i no ens 
recompensen de cap manera.  
 
 Per tant, continua la Sra. Romero, penso que aquest Govern que 
hauria de governar per a tothom i que hauria d’incentivar, sobretot, a 
l’administració local que està més propera al ciutadà doncs el que està fent en 
aquest sentit és el contrari, afavorir als poderosos, afavorir a qui té més, i, en 
tot cas, cadascú que es busqui la vida després.  
 
 Penso que està totalment mancat de seny i no sé quin qualificatiu 
se’l pot donar, perquè, en principi, el que s’ha de fer és tot el contrari, vetllar 
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pel funcionament del nivell més baix de la societat de les entitats locals que 
són les més properes a la ciutadania i on és el poble, en general. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, 
encara que susciti rialletes, comparteixo amb vostès la preocupació de la 
retirada de l’IAE, però estic segura i convençuda de què el Govern ho 
consensuarà amb els ajuntaments i les Federacions de Municipis. A més, crec 
que estem posant la tireta abans de tallar-nos, perquè és una cosa que no està 
prevista encara ni per a aquest any ni, potser, per al vinent, o sigui, queden 
dos anys de debat i crec, -i ho crec sincerament- que el Govern no donarà un 
pas sense consensuar-lo amb els ajuntaments i la Federació de Municipis. 
 
 Allò que no comparteixo, de cap de les maneres, amb vostès, és el  
plantejament, però bé,  s’ha de criticar tot el que fa un govern, que, per cert,  
vull recordar que és un govern que han elegit els espanyols, amb una majoria 
que en els anys de la democràcia no s’ha conegut mai. 
 
 Sí vull dir-los que es fa en base a crear i a fomentar ocupació i la 
creació de la petita i la mitjana  empresa. No ho fan per empipar als 
ajuntaments, per descomptat. Si als empresaris se’ls hi treu l’IAE, 
segurament, molts iniciaran noves històries que donaran treball. 
 
 No vaig aquí a defensar al Govern, crec que en el seu dia donaran 
l’explicació i diran que faran en contrapartida amb aqueixos impostos que es 
trauran, i el que és evident és que, en aquest Ple, hi ha criteris diferents per a 
segons qui entra i segon qui no, Sr. Alcalde. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, com 
a Regidor del Grup Municipal Socialista, per contestar a la Sra. Espinosa, i 
dir-li que la compren. Vostè recordarà, afegeix,  que a la televisió feien un 
concurs on hi havia els concursants i el patidor a casa, i el patidor a casa ho 
passava molt pitjor que els concursants, i això és una mica el que li passa a 
vostè. Vostè està sofrint a casa i va veient com els seus dirigents diuen coses i, 
fins i tot, vota a favor nostre, i no tinc res més a dir, la comprenc perquè estar 
de sofridora a casa és pitjor que estar de concursant. 
 
 Seguidament intervé novament la Sra. Espinosa per dir que tots 
riurem i que hi ha sofriments que agraden, Sr. Salabert, i li asseguro que si 
estigués patint no estaria aquí. Això ho ha de tenir molt clar. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que sembla que estem tots d’acord i que esperem no que ens 
posem la tireta abans de tallar-nos, però sí tenir tiretes a mà per si ens tallem. 
I, pel que fa als criteris per deixar entrar en aquest Ple és que la gent que 
entri, guardi la correcció i no vingui en manifestació i que no es dediqui a 
insultar i etc., té dret a estar aquí, sigui qui sigui. I la meva funció, òbviament, 
és dirigir el debat i fer que hi hagi ordre a la Sala i sinó prendre les decisions 
oportunes.   
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 2.- Moció dels Grups Municipals Socialista, IC-V, Mixt, EUiA, i 
d’ERC, de suport a la posició de la Federació de Municipis de Catalunya, 
sobre el nou Decret regulador de l’admissió d’alumnes  en centres 
sostinguts amb fons públics. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Des dels ajuntaments es té una participació activa en els processos 
de preinscripció i matriculació dels centres sostinguts amb diners públics, 
fruit no només d’una voluntat d’implicar-se en els esmentats processos, sinó 
de la constatació del paper protagonista que els pertoca jugar. 
 
 L’esmentat paper dels ajuntaments es basa fonamentalment en la 
seva naturalesa d’administracions de caràcter absolutament territorial, 
coneixedores de la realitat concreta del territori i articuladores dels processos 
administratius i de les dinàmiques socials que s’hi duen a terme. 
 
 Al llarg dels darrers anys, i sobretot durant els períodes de 
preinscripció i matriculació dels centres docents, s’han anat donant diverses 
situacions que no han facilitat ni garantit la necessària equitat, transparència 
i control social en els processos d’admissió d’alumnes.  
 
 També és ben cert que l’esmentada anàlisi, amb d’altres raons 
afegides, fou compartida per l’Administració Educativa, per la qual cosa la 
Consellera d’Ensenyament es comprometé públicament davant de la més alta 
instància legislativa de Catalunya, a petició de diversos grups parlamentaris, i 
a través del discurs “Educació 2000-2004”, a modificar el que calgués i a 
elaborar un nou decret d’admissió. 
 
 Per això, la possibilitat d’un nou decret d’admissió va aixecar 
expectatives als ajuntaments de Catalunya en el sentit de que es reconeixeria i 
se li donaria forma legal a la necessària participació de l’administració local en 
els esmentats processos. 
 
 Fou des d’aquesta posició que la Comissió d’Educació de la 
Federació de Municipis de Catalunya va aprovar una sèrie de propostes a 
realitzar les quals va traslladar al Departament d’Ensenyament per tal que 
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fossin afegides a la redacció de l’avantprojecte de decret d’admissió. 
 
 Fou, també, amb aquesta posició que es va treballar intensament en 
el si de la Comissió de Programació del Consell Escolar de Catalunya. Aquesta 
comissió va elaborar un dictamen que proposava introduir al decret d’admissió 
aspectes que esdevenen clau per tal de reconèixer i legitimar legalment el 
paper dels ajuntaments en els processos d’admissió d’alumnes. El dictamen 
fou aprovat per una àmplia majoria al Plenari del Consell Escolar de 
Catalunya. 
 
 En la seva versió definitiva, encara que no publicada al DOGC, 
l’esmentat decret no contempla cap de les propostes de caràcter municipalista 
que es feien des de la Federació de Municipis de Catalunya i ni tant sols les 
que recollia el dictamen del Consell Escolar de Catalunya 
 
 Per tot això, els Grups Municipals Socialista, IC-V, Mixt, EUiA, i 
d’ERC, proposen al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar la insatisfacció creada per la no inclusió en el 
decret d’admissió d’alumnes de les demandes més bàsiques fetes pels 
ajuntaments a través de la Federació de Municipis de Catalunya i dels 
Consells Escolars Municipals corresponents. 
 

 Segon.- Valorar negativament la poca voluntat municipalista 
demostrada pel Departament d’Ensenyament en quant a reconèixer 
normativament el paper que els toca de jugar en els processos d’admissió 
d’alumnes i, en concret, en no acceptar l’existència de punts municipals 
d’informació i recollida de preinscripcions. 
 
 Tercer.- Denunciar la no inclusió al Decret de les propostes fetes en 
el dictamen del Consell Escolar de Catalunya, òrgan al sí del qual -malgrat 
ésser de caràcter consultiu- el resultat de la votació fou inequívoc, 34 vots a 
favor, 5 en contra i 3 abstencions. 
 
 Quart.-  Valorar que els insignificants canvis del nou decret són 
una inequívoca mostra de que no hi ha una clara voluntat de l’administració 
educativa de modificar i millorar els processos d’admissió d’alumnes als 
centres sostinguts amb fons públics, ja que les aportacions noves només es 
limiten a canvis de caràcter tècnic i unificador de la gran dispersió normativa 
que existia fins ara. 
 
 Cinquè.- Fer arribar còpia d’aquesta moció al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, al Consell Escolar de 
Catalunya, i als cinc grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació de la Moció, manifestant 
que si volen amb aquesta Moció, seguiran amb l’acudit. El tall ja ens l’han fet, 
la tireta ens l’hem posat i ja ha cicatritzat, és a dir, arribem una mica tard 
amb el que ja és irresoluble.  
 
 En tot cas, és una Moció elaborada des de la Federació de Municipis 
de Catalunya, i el que vol és expressar, novament, el neguit de les 
administracions locals amb el Decret que ja està en vigor, ja que estem en el 
procés de preinscripció dels centres sostinguts amb fons públics. De nou 
s’expressa el malestar perquè, en algun moment, el Departament va donar a 
entendre que acceptarien moltes de les coses que plantejàvem des dels 
ajuntaments i des del propi Parlament, i no ha estat pas així.  
 
 El Decret ha sortit, amb moltes mancances i amb molt poc recull de 
les propostes que s’havien fet en el sentit de poder millorar molt més el procés 
de la matriculació, als centres de Catalunya. 
 
 Aquesta Moció, a més, aporta una sorpresa al menys per la 
Federació de Municipis i per nosaltres, i és que considero que és una de les 
poques vegades, o de les primeres vegades, que el Departament 
d’Ensenyament no escolta al Consell Escolar de Catalunya. Generalment el 
Departament havia estat molt respectuós amb el Consell Escolar de Catalunya 
i, aquesta vegada, de totes les propostes, -que crec que amb molt bon sentit el 
Consell, va indicar al primer esborrany de decret- no ha recollit ni el 50%. 
 
 Algunes d’elles eren purament d’estil, que, si voleu, es podien haver 
debatut i no s’ha fet tampoc, però, algunes eren de molt fons en el sentit de 
reconèixer la tasca de les administracions locals d’intentar, per primera 
vegada, i seriosament, tractar tot el sistema escolar sostingut amb fons 
públics com un sol sistema. Evidentment, el decret ha recollit algunes de les 
coses del dictamen, però no totes, i la sorpresa, al menys, des dels 
ajuntaments, no és tant que a nosaltres no ens facin cas, -perquè, per 
desgràcia, estem acostumats a pagar les factures que ells no poden pagar, 
però no a poder participar gaire-, però sí ens hem quedat molt sorpresos 
davant d’aquesta “no escolta”, del propi Consell Escolar de Catalunya. 
 
 Hi ha una cosa en el redactat que vosaltres teniu que si m’agradaria 
proposar que retiréssim, perquè a l’hora de transcriure, com que han hagut 
diferents esborranys en el procés d’aprovació se’ns han colat dues paraules 
que considero que s’haurien de retirar perquè són de les poques coses que el 
Decret sí ha recollit. I són del segon article, les dues últimes paraules, on diu: 
“i recollida de preinscripcions”. El Decret en vigor sí que recull que els 
ajuntaments puguin ser un lloc físic on deixar les preinscripcions.  
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 No recull tota la part anterior, que és que els ajuntaments puguem 
participar activament, creant una oficina d’informació, creant un lloc més 
centralitzador, simplement, es diu que les preinscripcions se’n lliuraran als 
centres educatius i, a més, als ajuntaments i a les delegacions territorials. 
 
 En tot cas, com a anècdota, -i no està aquí escrit- sí diré que a la 
majoria dels ajuntaments als quals hem preguntat si feien d’oficina, ens han 
dit que no, perquè els ha passat el mateix que a nosaltres, que és que els 
directors ens han demanat que no ho fem. I no ho fem per un sentit molt 
pràctic de la vida, perquè vol dir que, donat que nosaltres no tenim accés a 
ubicar aquestes dades de les preinscripcions dintre del programa informàtic 
de la Generalitat, volia dir que els centres havien de venir, acabat el procés, a 
recollir, si algú havia deixat alguna preinscripció i introduir-la després, per 
tant, feien doble feina. 
 
 De totes maneres tampoc a ningú se li ha ocorregut mai venir a 
deixar-lo, encara que el Decret ho posava, perquè, evidentment, si tu no tens 
una oficina d’informació i si no has entrat en un procés, no té sentit. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que tenint en compte que la Moció, 
possiblement, més enllà que hi hagi alguna abstenció, la Moció serà aprovada 
per 23 dels 25 regidors, doncs crec que hem d’afegir la voluntat d’encertar el 
conflicte. És a dir, és evident que l’escola pública és defensada 
aferrissadament pels ajuntaments d’esquerra. I els ajuntaments d’esquerra 
s’han implicat històricament en la millora i en cobrir els dèficits que no 
aportava el Govern de Catalunya pel que fa a l’escola pública. 
 
 De manera que si ens anem deixant menjar el terreny, i és evident 
que ens l’estan menjant indirectament, potser fins i tot directament, se’n 
ressentirà l’escola pública, no pas ja en la millora de la qualitat, sinó aturar el 
deteriorament.    
 
 En aquest sentit vull remarcar, en primer lloc que estem en període 
de preinscripció i ara iniciarem el procés que ens portarà, a mitjans de 
setembre, a poder començar el curs. En aquests moments hauríem de 
disposar de seguida que puguem de les dades, i recordo que -abans en parlava 
i compartíem la preocupació, amb la regidora d’Ensenyament- les escoles 
segueixen rebent, alumnes susceptibles d’una assistència singular, o alumnes 
nou vinguts d’incorporació tardana, sense respectar allò que es va aprovar 
aquí en el plenari, que era sol·licitar una Comissió, amb intervenció municipal 
que redistribuís els estudiants. 
 
 Fa uns mesos ho vam aprovar aquí i crec que tots ens ho crèiem, i 
passen els mesos i hem sap greu utilitzar una frase tan popular –potser no és 
el lloc més adient- però crec que ens foten el pel.  
 
 Crec que aquí ens juguem moltíssim i nosaltres estem 
absolutament d’acord amb aquesta Moció i li donem suport. Però crec que, a 
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més, -repeteixo-, hi ha d’haver la voluntat d’anar a buscar el conflicte. És a 
dir, crec que a partir d’ara fins al mes de setembre, perquè ja hem manifestat 
públicament el suport a l’escola pública, l’ajuntament no ha d’evitar el 
conflicte, i si hem de cridar a la ciutadania o hem de cridar a la comunitat 
escolar a denunciar segons quin casos, o, fins i tot, a redistribuir, segons com 
vagi la preinscripció, als estudiants, doncs que hi hagi, si voleu, un problema 
de competències. Legalment, potser, ens podran aturar, però considero que 
hem de començar a denunciar-ho fermament -ja heu vist els problemes que hi 
ha, s’estan concertant amb escoles de l’alta burgesia barcelonina, i crec que 
això no poden callar-ho, i no dic que ho haguem callat-, però crec que hem 
d’anar a buscar el conflicte, crec que no hi ha prou amb això. 
 
 Penso que des d’ara fins al mes de setembre hauríem de plantejar-
nos quina és l’estratègia més adient perquè, almenys el curs vinent, no ens 
preguin el pel, i si hem d’anar a convocar a la gent a Sant Feliu, i si els 
regidors hem d’anar a plantar-nos a la porta de la Delegació a Sant Feliu, 
doncs, potser, convindrà fer-ho. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que aquesta Moció 
sembla que està redactada i enviada abans de veure la versió definitiva del 
Decret, ja que la versió definitiva inclou pràcticament totes les demandes de la 
Federació de Municipis, i, en canvi, la proposta de resolució diu que no. Per 
tant, o s’ha enviat la proposta de resolució abans de veure el Decret o el que 
ho ha redactat, no sap llegir.  
 
 Podria llegir alguna, assenyala el Sr. Artís, per exemple,  
participació de la comunitat educativa, les diferències més importants amb les 
disposicions anteriors són les següents: s’estableix que els ajuntaments i els 
consells comarcals, els titulars del centres, els directors i els pares i mares 
intervenen en el procés d’admissió. Amb el Decret de l’educació és referma el 
dret de l’educació i la possibilitat d’elecció de centre tenint en compte les 
necessitats educatives de l'alumne i els llocs ofertats.  
      
 Pel que respecta a ampliació de la possibilitat d’informació, les 
delegacions i oficines territorials del Departament d’Ensenyament han 
d’informar sobre l’oferta educativa dels centres sostinguts amb fons públics, 
cosa que també podran fer els ajuntaments, i, quant a la integració dels 
alumnes i la cohesió social, es garanteix la integració dels alumnes i la cohesió 
social mitjançant l’escolarització a tots els centres sostinguts amb fons 
públics, d’alumnes  amb necessitats educatives especials. A aquests efectes 
s’estableix la prioritat d’accés per a aquells alumnes a quatre places de cada 
grup d’alumnes. Les Delegacions Territorials podran ampliar aquest nombre 
en funció de la realitat educativa dels diferents territoris. 
 
 I en relació a les sol·licituds d’admissió, es presentaran al centre 
sol·licitat en primer lloc, com es fa actualment, i, així mateix, es podran 
presentar a l’ajuntament i a la Delegació Territorial del Departament 
d’Ensenyament, la qual cosa també és novedosa. 
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 En relació a allò que deies, de què no podia haver punts 
d’informació, des d’aquest Ajuntament s’han fet dues publicacions, al menys, 
informant a tota la ciutadania dels centres que havien disponibles. I si s’havia 
de posar un punt d’informació a la plaça de Catalunya, potser també, però 
crec que tots els ciutadans han estat informats de l’oferta públic i privada de 
les escoles que hi ha a Cornellà. 
 
 En relació al tema de poder redistribuir als alumnes, continua 
manifestant el Sr. Artís, crec que això és bastant delicat fer-ho, perquè sols es 
distribueixen en funció de la seva raça i el seu color, i això té un nom, segons 
com es miri. Es poden fer tota classe de movilitzacions, com deia l’amic Tardà, 
i ara és el moment més oportú, en temps de matrícula, per afavorir que els 
pares matriculin als seus fills en centres privats. Vull dir que afavoriu molt 
l’ensenyança pública. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no 
vol debatre aquesta qüestió perquè comparteix amb el Sr. Artís tot allò que ha 
dit, i, per tant, com ja estava previst, a més, ho ratifico. 
 
 Només afegir que defensaré la llibertat dels pares a portar als seus 
fills als col·legis que vulguin, tan siguin públics com privats, i amb les millors 
avantatges  que puguin, puix que, tots els pares són ciutadans que paguen els 
seus impostos -no ens oblidem mai d’això- i, una altra cosa és el repte de què 
l’escola pública millori. L’escola pública té un repte i és oferir millor qualitat 
que la privada i, llavors, segurament, els pares deixaran als seus fills en el 
millor lloc i on menys diners els costi, ja que la gent no és tonta. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que, segons el seu parer, 
la Consellera està molt per sota de les expectatives que havia creat. Era una 
persona que provenia de l’ensenyament i que és veterana a l’ofici, i alguns 
havíem entès, que, realment, les coses canviarien amb ella. Però, no solament 
amb el Decret d’admissió sinó també amb la resolució de subvencions que s’ha 
aprovat a principis del mes de març, es ratifica realment quin és l’interès i 
quina és la política que s’està fent per part d’un govern totalment de dretes. 
Per això, els dos grups de dreta estan d’acord. 
 
 Penso que d’allò que estem parlant és de què són centres docents 
sostinguts amb fons públics, també els subvencionats, i que s’han atorgat, a 
vegades, les subvencions amb un criteri que no respon realment a allò que la 
Llei hi diu. La LODE, estableix que perquè se’n doni subvenció a un centre 
privats s’ha de demostrar que no hi ha suficients places, a l’oferta pública, i, 
per tant, ells venen a complir una mancança que hi hagi en aquell moment, i, 
a més, que faran el mateix tracte als alumnes que rebin. I el mateix tracte vol 
dir no tenir segregació de nens i nenes, no fer reserva anticipada de plaça i fer 
pagar als pares, etc, etc., i això, en aquest moment, no ocorre així.  
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 Les escoles subvencionades amb fons públics, com San Peter 
School, o com Sunion o Sant Pau o com tantes altres, aquestes últimes que 
han estat d’élite reconegudes, com no estan en igualtat de circumstàncies, ni 
molt menys, que l’escola pública, i no estan ofertant allò que haurien d’ofertar, 
per tant, en això, hi ha una gran descriminació. 
 
 Pel que fa al tractament de l’alumnat que reben, continua 
manifestant la Sra. Romero, la pròpia Generalitat, o Inspecció, no  utilitza els 
mateixos mecanismes de seguiment i control per a uns centres que per a uns 
altres, i, per tant, si són centres també subvencionats amb fons públics 
hauran d’aplicar a tots el mateix tracte, i quan un nen o una nena fracassi 
escolarment en un centre privat concertat, no l’enviïn a la pública perquè els 
hi baixa la ratio i la subvenció. 
 
 Per tant, allò que estem dient és, simplement, que hem de parlar de 
qualitat d’ensenyament, per a tothom el mateix, i que, realment, enguany noo 
han respost a les expectatives que s’esperava del Departament 
d’Ensenyament, i la prova està en què hi ha mobilitzacions per part de tots els 
col·lectius, i, avui mateix, ha hagut en la plaça Universitat una important 
manifestació dels estudiants. Penso que és un tema delicat i que s’està fent 
cada vegada la divisió més profunda en contra de tot el que era previsible.  
   
  Seguidament pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per puntualitzar algunes coses 
que, potser, no ha acabat d’entendre bé, i dir a la Sra. Espinosa que en un 
moment determinat, parlava de l’escola pública, en funció de què seguiria 
mantenint-se i que rebria més alumnes en funció de la seva qualitat, i que 
amb això està absolutament d’acord, i, per tant, no li he acabat d’entendre, 
perquè no sé si té el concepte de què l’escola pública és municipal i, per tant, 
ens acusa de què no és prou bona.  
 
 El que aquí reclamem és que, l’administració competent, és a dir, el 
Departament d’Ensenyament, doni a l’escola pública, o al menys a tot el que 
entenem  que és fins ara, escola pública, un nivell de qualitat que és el que 
creiem que és bàsic i necessari, per tant, no li puc contestar perquè, una de 
dos, o no ho he entès o estem dient el mateix, cosa que ja em faria il·lusió una 
vegada a la vida. 
 
 En funció del que deia el company de CiU, ell ha fet algunes 
anotacions, d’algunes propostes, tant del Consell Escolar de Catalunya com 
les demandes municipalistes, que el Decret havia recollit. Em sembla que ja 
ho he dit al principi, aquest Decret ha estat capaç d’agafar algunes de les 
propostes de millora, però també he dit que de les del Consell Escolar de 
Catalunya, no ha arribat ni al 50% de les que aquest plantejava.  
 
     I, pel que s’ha assenyalat quant a la informació a la ciutadania, 
evidentment, que hem fet informació, només faltava, perquè crec que és la 
nostra obligació explicar com som i qui som, però no hem habilitat cap 
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dependència municipal per facilitar aquesta informació i aquest procés de 
preinscripció. 
 
 Nosaltres, fins fa molt pocs anys, fèiem  la preinscripció a 
l’ajuntament i això ho hem perdut, i no vol dir que les escoles ho facin 
malament, això no. Però sí que és veritat que tots obteníem uns guanys, els 
ciutadans, les escoles i l’administració, de coneixements i de temps i de 
dedicació amb aquesta tasca, que el Departaments ens ha pres, i no ens han 
dit: “li prenem perquè ho  fan vostès molt malament”, sinó que ens han dit, 
simplement, : “li prenem perquè, a vegades, per a nosaltres no existeixen”. I 
això ens ho ha tornat a dir. 
 
 Poden els ciutadans deixar el full de preinscripció a qualsevol 
mostrador municipal, però no poden ser informats, perquè no tenim aquest 
dret, i crec que és just que el reclamem, -siguem de l’opció política que 
siguem-, perquè tenim dret a poder informar i a donar suport a tot el procés 
de preinscripció de la nostra ciutat, i ningú no pot posar en dubte que 
nosaltres son capaços de fer-ho amb la neutralitat que això significa i que és 
necessària, per tant, no sé perquè el perdem. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, com sigui que la Sra. 
Gasull no la ha entès, s’ho explica,  i deu ser per això de què, com soc gallega, 
per allò de l’escala, i li dono una dada: l’any passat només en un col·legi 
concertat, en primer d’ESO hi havia 40 nens de Cornellà, i aleshores, amb 
aqueixa dada dedueixi vostè mateixa. Només és perquè mediti.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, i del Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, quedant, com a conseqüència de l’esmena 
acceptada, amb el text següent: 
 
 
 “Des dels ajuntaments es té una participació activa en els processos 
de preinscripció i matriculació dels centres sostinguts amb diners públics, 
fruit no només d’una voluntat d’implicar-se en els esmentats processos, sinó 
de la constatació del paper protagonista que els pertoca jugar. 
 
 L’esmentat paper dels ajuntaments es basa fonamentalment en la 
seva naturalesa d’administracions de caràcter absolutament territorial, 
coneixedores de la realitat concreta del territori i articuladores dels processos 
administratius i de les dinàmiques socials que s’hi duen a terme. 
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 Al llarg dels darrers anys, i sobretot durant els períodes de 
preinscripció i matriculació dels centres docents, s’han anat donant diverses 
situacions que no han facilitat ni garantit la necessària equitat, transparència 
i control social en els processos d’admissió d’alumnes.  
 
 També és ben cert que l’esmentada anàlisi, amb d’altres raons 
afegides, fou compartida per l’Administració Educativa, per la qual cosa la 
Consellera d’Ensenyament es comprometé públicament davant de la més alta 
instància legislativa de Catalunya, a petició de diversos grups parlamentaris, i 
a través del discurs “Educació 2000-2004”, a modificar el que calgués i a 
elaborar un nou decret d’admissió. 
 
 Per això, la possibilitat d’un nou decret d’admissió va aixecar 
expectatives als ajuntaments de Catalunya en el sentit de que es reconeixeria i 
se li donaria forma legal a la necessària participació de l’administració local en 
els esmentats processos. 
 
 Fou des d’aquesta posició que la Comissió d’Educació de la 
Federació de Municipis de Catalunya va aprovar una sèrie de propostes a 
realitzar les quals va traslladar al Departament d’Ensenyament per tal que 
fossin afegides a la redacció de l’avantprojecte de decret d’admissió. 
 
 Fou, també, amb aquesta posició que es va treballar intensament en 
el si de la Comissió de Programació del Consell Escolar de Catalunya. Aquesta 
comissió va elaborar un dictamen que proposava introduir al decret d’admissió 
aspectes que esdevenen clau per tal de reconèixer i legitimar legalment el 
paper dels ajuntaments en els processos d’admissió d’alumnes. El dictamen 
fou aprovat per una àmplia majoria al Plenari del Consell Escolar de 
Catalunya. 
 
 En la seva versió definitiva, encara que no publicada al DOGC, 
l’esmentat decret no contempla cap de les propostes de caràcter municipalista 
que es feien des de la Federació de Municipis de Catalunya i ni tant sols les 
que recollia el dictamen del Consell Escolar de Catalunya 
 
 Per tot això, els Grups Municipals Socialista, IC-V, Mixt, EUiA i 
d’ERC,  proposen al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar la insatisfacció creada per la no inclusió en el 
decret d’admissió d’alumnes de les demandes més bàsiques fetes pels 
ajuntaments a través de la Federació de Municipis de Catalunya i dels 
Consells Escolars Municipals corresponents. 
 

 Segon.- Valorar negativament la poca voluntat municipalista 
demostrada pel Departament d’Ensenyament en quant a reconèixer 
normativament el paper que els toca de jugar en els processos d’admissió 
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d’alumnes i, en concret, en no acceptar l’existència de punts municipals 
d’informació. 
 
 Tercer.- Denunciar la no inclusió al Decret de les propostes fetes en 
el dictamen del Consell Escolar de Catalunya, òrgan al sí del qual -malgrat 
ésser de caràcter consultiu- el resultat de la votació fou inequívoc, 34 vots a 
favor, 5 en contra i 3 abstencions. 
 
 Quart.-  Valorar que els insignificants canvis del nou decret són 
una inequívoca mostra de que no hi ha una clara voluntat de l’administració 
educativa de modificar i millorar els processos d’admissió d’alumnes als 
centres sostinguts amb fons públics, ja que les aportacions noves només es 
limiten a canvis de caràcter tècnic i unificador de la gran dispersió normativa 
que existia fins ara. 
 
 Cinquè.- Fer arribar còpia d’aquesta moció al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, al Consell Escolar de 
Catalunya, i als cinc grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal del PP, referent a la supressió del 
recàrrec metropolità sobre el transport. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que donada l’actual situació d’integració tarifària, resulta 
injust i improcedent el greuge comparatiu que pateixen els ciutadans del  
nostre municipi pel fet de seguir pagant el recàrrec metropolità dels transport 
que s’aplica a l’IBI, establert per la Corporació Metropolitana del Transport 
(EMT), quan en altres municipis de la mateixa corona tarifària no estan 
obligats a pagar-ho. 
 
 Atès que no té cap sentit pagar aquest recàrrec que grava els béns 
immobles propietat de sols una part del territori metropolità. 
 
 Atès que el teixit social, polític i econòmic de l’Àrea Metropolità 
considera que és un impost abusiu i indegut pels motius anteriorment 
exposats. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà sol·liciti a l’Entitat 
Metropolitana del Transport (EMT) la supressió del recàrrec metropolità del 
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transport en la nostra ciutat i resoldre d’aquesta manera el greuge comparatiu 
que pateixen els nostres veïns respecte a la resta de ciutadans de la mateixa 
corona tarifària. 
 
 Segon.- Trametre còpia d’aquest acord al President i al Gerent de 
l’Entitat Metropolitana del Transport.”  
 
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que amb la Moció es vol dir que creuen que, després de la 
integració tarifaria, aquest impost és injust i insolidari i sotmet als nostres 
ciutadans i ciutadanes a un greuge comparatiu davant d’altres municipis que 
no ho paguen.  
 
 A més, hem estat sempre en contra d’aquest recàrrec perquè la 
forma de recaptament no és justa i és arbitrària, ja que no es paga només un 
recàrrec, depèn de les persones, hi ha gent que paga dos o tres vegades aqueix 
recàrrec, i, per això, demanem la supressió. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup votarà a 
favor d’aquesta Moció, perquè pensen que és un impost bastant injust tal com 
s’aplica, i creu que s’hauria d’eliminar. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora la senyora Carmen Romero 
López, com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V,  per manifestar que vol 
recordar que és l’IBI i en què consisteix això és que cada immoble pagui per al 
finançament del transport públic metropolità el 0,6% de la base cadastral del 
seu valor. 
 
 Crec que a Cornellà, a més, és clar que gaudim de pràcticament tots 
els mitjans de comunicació que hi ha de transport públic, som una ciutat que 
tenim força transport públic, que passen per aquí quantitat d’autobusos, trens 
de la Generalitat i Renfe també, i que no té massa justificació que, 
precisament, els usuaris potencialment més importants del transport públic 
diguin que no ho han de pagar, que no ho volen pagar, doncs no ho entenc. 
 
 En el cas d’Iniciativa, afegeix, potser haguéssim preferit un tribut 
més agressiu contra l’ús abusiu del transport privat, però no estem parlant 
d’això, estem parlant del transport públic, de fomentar-ho. Per tant, considero 
que, en aquest cas, no té cap tipus de justificació. A més, voldria dir que en el 
cas dels dos Grups que acaben de parlar, també és responsabilitat d’un Grup 
Municipal dir: “nosaltres no estem a favor d’això però proposem allò altre”, o 
sigui, fer una proposta de quina manera es podria solucionar el problema del 
transport i les despeses que ocasioni perquè sigui realment de qualitat i que 
arribi a tot arreu, que diguin com.      
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 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista,  per manifestar que abans de 
fixar un posicionament, li agradaria que la Sra. Espinosa li fes una precisió 
perquè no entén la Moció quan diu que “quan en altres municipis de la 
mateixa corona tarifària no estan obligats a pagar-ho”. El Sr. Balmón 
pregunta, de què municipis estem parlant?. 
 
 Contesta la Sra. Espinosa que La Llagosta i, potser, hi ha alguns 
més, però ara mateix no recordo. Assenyala el Sr. Balmón que Mataró tampoc. 
 
 Vostès dos ho tenen molt bé, diu el Sr. Balmón, vagin al Parlament i 
modifiquin la Llei, i no facin tanta demagògia. Ningú de vostès van votar en 
contra d’aquesta Llei,  nosaltres sí vàrem votar en contra d’ella, perquè era 
una Llei que es va fer, a més, en un mes, en dues sessions parlamentàries, 
van haver diferents apartats que afectaven a l’ordenació territorial, i un era el 
que abordava tot el tema de l’Àrea Metropolitana.  
 
 Vostès van aprovar una Llei mitjançant la qual  creaven una Entitat 
sense recursos, i aprovaven a més, que se’n podia finançar amb el recàrrec de 
l’IBI, i quan s’aproven coses, amb continguts però sense recursos, obliguen als 
que després hem de gestionar aquestes coses a tenir una responsabilitat. I 
fruit de la irresponsabilitat d’aquell moment del Sr. Pujol, perquè pensava que 
el  Sr. Pascual Maragall pesava molt en la Corporació Metropolitana –potser no 
es va equivocar, poc a poc es va adonant- ens vam trobant amb la Llei que ens 
trobem. 
 
 En aquell moment s’abordava d’una altra forma la distribució dels 
recursos en l’Àrea Metropolitana pel finançament del transport, que, per cert, 
podria millorar, tant pel que fa al contracte del programa que tenim amb 
l’Estat com el que hauríem de rebre per part de l’administració autonòmica,  
que comparada amb l’administració autonòmica de Madrid, és ridícula. I així 
segurament, tampoc estaríem parlant d’aquest recàrrec, perquè aquest 
recàrrec allò que sí que fa és una certa redistribució social per a dues 
finalitats i allò que és la targeta rosa que afecta a polítiques socials de les 
persones grans, i per al tema de la integració tarifària. 
 
 Si vostès pensen que ens agrada posar recàrrecs, s’equivoquen, no 
ens agrada, però hem de gestionar i abordar les coses i els problemes, i quan 
no ho solucionen altres administracions que creen i generen lleis, i que 
després no són capaços de finançar-les, com les del Consells Comarcals, 
francament, a què juguem?. Siguem seriosos. 
 
 La corona tarifària la comprenen 18 municipis, i La Llagosta,  és 
obvi, que no està en aqueixa corona tarifària, per tant, la Moció hauria de ser 
una mica més ajustada a la realitat, perquè jo no sé si a Girona paguen o no, 
però del que estem parlant és de l’àmbit de l’EMT, -ho diu vostè- i parla de la 
corona tarifària de l’àmbit de l’EMT. Assabenti-se’n són 18 municipis i els 18 
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municipis tenen el recàrrec. No és que Cornellà tingui un recàrrec i els 17 
municipis restants, que estan en l’EMT, no ho tinguin. Per tant, aquesta Moció 
està mal redactada aquesta Moció, i a més, no s’adapta a la veritat.  
 
 Per tant, la nostra posició és molt clara. Nosaltres els diem a vostès 
“vagin al Parlament, modifiquin la Llei i ampliïn els pressupostos perquè 
tinguem més recursos per abordar aquestes polítiques que sí que són 
solidàries”. Ho tenen fàcil ara que hi van cada dia junts. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
la pròxima nominació a l’Oscar a la intel·ligència el nomenarem a vostè, farem 
una nominació, amb un matís, vostè no és intel·ligent, és llest, que és molt 
diferent. 
 
 Aquest impost el van posar vostès des de l’Àrea Metropolitana, Sr. 
Balmón, que són els que regeixen l’EMT. Que no el volen treure?, doncs molt 
bé, no el treguin, tinguin voluntat política. Això que vostès deien fa uns dies al 
Govern de la Nació amb Renfe perquè fes la integració tarifària, doncs ja està, 
ara practiquin vostès amb allò que diuen, ja que vostès són dels que “hacer lo 
que yo digo pero no hagais lo que yo haga”. 
 
 Espero que els hi expliqui a les Federacions de Veïns i als veïns de 
Cornellà, -que com sigui que tenen dos pisos, o un pis i  un garatge, són uns 
grans capitalistes-, que paguin dos cops l’impost del transport perquè, potser, 
aqueixos veïns no agafen el transport en tot l’any. Suposo que ja s’encarregarà 
vostè perquè com que, apart de la intel·ligència, té bona dicció i sap dir les 
coses molt bé, doncs ja ho explicarà vostè als ciutadans i a les ciutadanes de 
Cornellà, que vostè aquest impost ho veu molt just, perquè s’ha de mantenir 
una Entitat que, de moment, governa el Partit Socialista. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que és cert que unes entitats les governen uns partits, i unes altres 
altres partits. Això ho decideixen els electors però, en qualsevol dels casos, allò 
que és important és que aquesta Entitat va ser creada per un acord del 
Parlament de Catalunya, i van haver uns partits que van votar a favor i uns 
altres que no ho van fer. I els partits que van votar a favor van crear l’Entitat i 
van dir, a més, que és finançaria, amb el recàrrec de l’impost de béns 
immobles. Això ho diu la Llei i en aquest cas, ja s’ha dit que no som 
precisament els partits que gestionem en aquests moments l’EMT. 
 
 Tot i així, per suposat, que és discutible si el transport i les 
polítiques socials annexes al transport s’han de finançar amb aquest recàrrec 
o amb unes altres figures, segurament seria més just que cobréssim una 
pesseta afegida al preu de la gasolina, però la Llei únicament preveu  aqueixa 
possibilitat i no cap altra. El recàrrec sobre l’impost de béns immobles, ho 
paguen els que tenen un pis però també s’ha de dir, en honor a la veritat, que 
els majors contribuents d’aquest recàrrec a Cornellà són la Siemens i la 
Societat General d’Aigües. I no sé si els seus presidents agafen molt l’autobús 
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–ho dubto-, però també, s’ha de dir, que les grans empreses són qui més 
paguen, cosa que no em sembla malament, sinó tot el contrari.  
 
 Considero, continua manifestant el Sr. Alcalde, que, en aquest 
sentit, té un cert caràcter redistributiu i just, a part de sí és encertat o no que 
això es financi amb un recàrrec sobre els béns immobles o seria més 
convenient que fos una participació en els combustibles.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos, i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan 
Tardà i Coma;  i,  amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón.  
  
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre la proposta de Llei 
d’estabilitat pressupostària. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “La proposta de Llei d’Estabilitat Pressupostària que entraria en 
vigor l’1 de gener de 2002, estableix una sèrie de limitacions a l’autonomia de 
les Corporacions Locals en matèria pressupostaria incloses a l’article 28 i 
següents del text legal. 
 
 Es preveu un control per part del Ministeri d’Hisenda del 
desenvolupament pressupostari de les Corporacions Locals que han d’ajustar-
se a criteris d’estabilitat de caràcter general no consensuats ni en molts casos 
coincidents amb les previsions d’actuació a curt, mig i llarg termini de les 
pròpies Corporacions Locals. La Llei general d’estabilitat pressupostària 
estableix una sèrie de límits a les Corporacions Locals basades en el 
compliment de suposats criteris d’estabilitat pressupostària com son: 
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• L’obligació de sol·licitar autorització prèvia de l’Estat per a la realització 
d’operacions de crèdits i emissions de deute (art.30). 

 
• L’obligació de subministrar informació requerida per el Ministeri d’Hisenda 

als efectes del compliment de les obligacions de les Corporacions Locals a 
efectes de complir el requisit d’estabilitat pressupostària (art. 28). 

 
• La correcció de la situació de desequilibri mitjançant plans de sanejament 

el seguiment del qual correspon al Ministeri d’Hisenda. 
 
• La inclusió d’ens de Dret Públic dependents de les Corporacions Locals 

(empreses públiques, organismes autònoms....) en l’aplicació dels objectius 
d’estabilitat pressupostària. 

 
 Igualment, en la disposició addicional segona, es modifica  l’article 7 
del article 54 de la Llei 39/88 de 28 de desembre d’Hisendes Locals establint 
la següent redacció: 
 
 “Per a l’atorgament de l’autorització de les operacions a que es 
refereixen els apartats anteriors, l’òrgan autoritzant tindrà en compte, amb 
caràcter preferent, el compliment del principi d’estabilitat pressupostària 
establert en la Llei General d’Estabilitat pressupostària”. 
 
 Així mateix, s’atendrà a la situació econòmica de l’entitat, 
organisme autònom o societat mercantil local peticionaris deduïdes al menys 
dels anàlisi i de la informació comptable a la que es fa referència a l’apartat 1 
d’aquest article, inclòs el càlcul de Romanent de Tresoreria, de l’Estat de 
previsió de moviments i situació del deute i a més el termini d’amortització de 
l’operació, a la futura rendibilitat econòmica de la inversió a realitzar i a les 
altres condicions de tot tipus que comporta el crèdit a concertar o a modificar” 
 
 Les modificacions previstes, impliquen una relació de tutelatge de 
l’Administració Central sobre les Corporacions Locals que atempta 
directament contra l’autonomia local: 
 
1. Impedeixen, en base a criteris “de caràcter general”, la planificació local a 

mig i llarg termini, al haver d’ajustar-se a criteris d’estabilitat fixats per el 
Govern, al marge de la situació i necessitats que preveu la pròpia 
Corporació Local. 

 
2. Genera una greu inseguretat jurídica ja que els criteris d’estabilitat seran 

fixats quant correspongui per l’Administració de l’Estat i són desconeguts a 
priori per les Corporacions Locals. 

 
3. Estableix límits inacceptables a l’autonomia local al determinar 

autoritzacions prèvies a la petició de crèdit per a la que el Ministeri 
d’Hisenda examinarà no solament criteris de caràcter pressupostari sinó de 
“rendibilitat econòmica” de la inversió prevista. 



 222

 
4. Inclou una sèrie de condicionants per a les peticions de crèdit que 

converteixen al Ministeri d’Hisenda en autèntic censor de l’activitat política 
municipal. 

 
 En base a aquests arguments, EUiA entén que la Llei General 
d’Estabilitat Pressupostària suposa un atac frontal del PP a les Corporacions 
Locals i a la seva autonomia, estableix un marc de relacions basades en el 
tutelatje de l’Administració de l’Estat respecte als Ajuntaments i impedeix el 
desenvolupament i planificació de les ciutats pels responsables públics locals 
elegits democràticament. 
  
 En base a l’anterior, es proposa al Ple Municipal que adopti els 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Mostrar el rebuig del nostre Ajuntament a la proposta de 
Llei d’Estabilitat Pressupostària presentada pel Govern. 
 
 Segon.- Exigir al Govern Central l’eliminació dels articles 28 i 
següents, així com de la disposició addicional 2na. de l’esmentat text. 
 
 Tercer.- Instar al Govern Central l’urgent negociació (en l’àmbit 
parlamentari i amb els representants municipals) del sistema de finançament 
adequat a la realitat i necessitats de les Corporacions Locals, en el marc del 
Pacte Local, que permeti la prestació dels serveis públics amb garanties 
d’eficàcia, qualitat i participació social. La suficiència financera i la correcta 
definició competencial dels municipis han de constituir un requisit previ a 
qualsevol regulació pressupostària de les Corporacions Locals. 
 
 De la següent Moció se’n donarà trasllat al President del Govern, al 
Ministre d’Hisenda, als Grups Parlamentaris del Congrés dels Diputats, als 
Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació i a 
l’Associació de Municipis de Catalunya i a la FEMP.”     
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que havien 
presentat una Moció que tots els grups tenen, en relació a un tema que 
realment afecta a l’autonomia i al finançament dels ajuntaments, la capacitat 
de gestionar per sí mateixos, i que és un retall més de totes les competències 
que els ajuntaments han de tenir i que, d’alguna manera, el Grup Socialista 
ha presentat unes esmenes que tothom té, i, de fet, és una Moció compartida 
perquè ja ho havíem parlat, ja que ells havien presentat una altra “a 
posteriori”, però estem d’acord en general, i és necessari que tiri endavant. 
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 Després de tot això el Sr. Flórez, llegeix el text de la proposta final.  
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per contestar al Sr. Flórez, segons 
indica, amb una frase que el Ministre d’Hisenda, Sr. Cristobal Montoro, va dir 
l’altra dia: “És una Llei solidària amb les noves generacions, perquè permet 
descarregar deutes del passat i obliga a totes les administracions a una gestió 
prudent dels béns públics, que permet el creixement d’aquests anys durant la 
gestió política del PP, a favor de l’equilibri pressupostari.”  
 
 Tenim una seguretat social sanejada i amb superhàbit que ens ha 
permès en els pressupostos del 2001, incrementar les partides per a Sanitat i 
per segon any consecutiu, dotar el fons de reserva de les pensions amb 
noranta mil milions de pessetes. 
 
 Crec, per últim, que la política d’estabilitat pressupostària del PP, 
no descobreix res de nou, res que la gent normal i corrent que manejem un 
sou no sàpiga.  
 
 Al carrer ens dirien, continua dient la Sra. Espinosa, que “el que 
estira los pies más de lo que le da la manta se queda con los pies fuera”, qui 
gasta més del que recull crea deutes i, al meu entendre, fa una política de 
malbaratament que paguem tots amb recàrrecs sobre els préstecs, etc. etc. 
 
 Per tant, crec que aquesta política no és dolenta, -la política de 
l’estalvi no és dolenta-, i voto en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a Regidor del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el Grup 
Municipal d’EUiA, -com bé ha dit el Sr. Flórez-, havia presentat aquesta Moció, 
i hi havia, a més a més, com ell sap una esmena alternativa presentada pel 
Grup Municipal Socialista, i a resultes de les dues esmenes, surt aquesta 
Moció conjunta que proposem entre el Grup Municipal Socialista i d’EUiA. 
 
 Només voldria afegir algunes consideracions al que ha dit el Sr. 
Flórez, i la pròpia Sr. Espinosa, -i suposo que la Sra. Espinosa no voldrà 
enfonsar en la misèria al Sr. Cristóbal Montoro, perquè si li fa vostè aquestes 
interpretacions amb les seves frases, és probable que li enfonsi vostè en la 
misèria-. Jo també vaig escoltar al Sr. Montoro, i el que ha fet és ficar-se –al 
meu entendre- en un “berenjenal” important, entre d’altres coses, perquè la 
Constitució americana diu en el seu primer article, “que els americans siguin 
feliços”, però no se’ls ha ocorregut fer una llei per fer-los feliços. Aleshores dir 
que s’ha de tenir un criteri d’estabilitat pressupostària, em sembla raonable i 
de sentit comú. Això, potser, a l’any 1977, 75, 74 podria tenir algun sentit, 
però ara, retroportar-nos a unes etapes de minoria d’edat, quan resulta que 
probablement els ajuntaments han mantingut un rigor d’equilibri 
pressupostari bastant més que les comunitats autònomes- per posar un 
exemple pròxim- i bastant més raonable, en alguns casos, que el propi Govern 
de l’Estat. 
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 Fixis vostè en el títol, ja que no té desaprofitament perquè és “Llei 
General d’Estabilitat Pressupostària”, i això d’ordenar estabilitat 
pressupostària per Llei, és bastant complicat. 
 
 En segon lloc, hi ha un tema que em sembla greu, i és que el 
Govern en aqueixos temes intenta anar encongint l’estat des de la perspectiva 
perifèrica dels diferents nivells de multi govern. Va retallant els nivells 
d’autonomia real, en lloc de dotar de competències i recursos, i coordinar-los o 
marcar un objectiu que pot ser un criteri absolutament acceptable, doncs no, 
senzillament si vostè vol endeutar-se ha de demanar permís, però si el Govern 
vol endeutar-se, no ens ha de demanar permís a tots els altres. 
 
 No és lògic aquest plantejament, continua manifestant el Sr. 
Salabert, primer, perquè això ve derivat d’un acord consensuat d’estabilitat de 
creixement de la Unió Europea signat en Amsterdam l’any 1997, perquè a la 
Unió Europea intentarem “portar-nos bé”, controlar la inflació, i que no es 
disparessin els dèficits per sobre de determinats nivells del producte interior 
brut de cadascú dels diferents estats membres, i, en funció d’això, cadascú 
s’haurà d’ordenar per no produir més deutes de les que pogués pagar. 
 
 Però allò que és inevitable és que o bé es paren en sec les inversions 
i infraestructures, o tot allò que són actuacions en infraestructures ha de 
convertir-se en el temps en deute aplaçat, com fa vostè quan es compra un pis 
i demana una hipoteca, perquè sinó en funció d’aquesta Llei hauria de pagar 
al comptat i no endeutar-se. 
 
 Considero que això té molts contrasentits i té un rerafons polític i 
que, a més, el contingut de la Llei, voreja la inconstitucionalitat perquè 
elimina el principi d’autonomia de l’administració local, que és un dret 
constitucional.  
 
 Probablement tot això tindrà “mucha tela que cortar”, però, per 
simplificar, li diria que és una Llei absolutament innecessària i inoportuna en 
el temps i més, en un cicle que no hi ha expansió econòmica, ja que, 
probablement, vostè sap que posar recurs públic en la maquinària operativa 
d’infraestructures en moments de recessió econòmica o de certa estabilització 
de l’economia, permet crear activitat econòmica perquè no s’enfonsi el conjunt 
dels sectors productius.  
  
 Determina per Llei l’equilibri pressupostari, i això és pràcticament 
impossible. És centralista al vulnerar les competències de les comunitats 
autònomes i els propis ajuntaments, i, provablement, és regressiva en el sentit 
de què ens remunta al tutelatge i a la minoria d’edat, quan ja hem donat un 
bon exemple en el conjunt de l’Administració de l’Estat, de què,  precisament, 
les comunitats autònomes i els municipis no són els qui més endeutament 
han produït.  
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 Deixi’m fer una observació perquè no barregi els temes de la 
Seguretat Social, -que d’això sí que sé una mica-, perquè la Seguretat Social 
no té res a veure amb aquesta Llei, ja que la paguem els qui treballem, i, 
evidentment, si hi ha un creixement de l’ocupació i hi ha més gent cotitzant, 
doncs la Seguretat Social té un nivell de recaptació major, amb la qual cosa, 
vostès podrien aprofitar per cercar la manera de rebaixar les cotitzacions de la 
Seguretat Social en els trams dels treballadors que així tindrien una 
repercussió directa en el seu sou net mensual. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que és 
evident -i ho dic sense cap doble sentit- que es vostè un polític “de altos 
vuelos”. Si no estic equivocada, -com diu el Sr. Balmón que estic sempre 
equivocada-,  em sembla que vostè ha estat President de l’INI, i es nota, i, 
suposo que allí hi haurà deixat el pas de la seva bona gestió. 
 
 Com jo no soc una política “de altos vuelos”, sinó que soc de poble, 
li contestaré amb alguna cosa del poble. Miri, el poble és savi. Vostè no es 
preocupi, si ho estan fent malament, -com vostè diu-. En les properes 
votacions ja es veurà què passa, i si encerten amb aquestes lleis per refrenar 
una mica el malbaratament públic que ens va dur a un endeutament –quan 
vostès governaven- tant, que estàvem a punt de fer fallida social, a punt de no 
poder pagar les pensions. Veurem què passa perquè, com que encara queden 
uns quants anys, i com que hi ha votacions, la gent decidirà, i no hi ha res 
més democràtic que això. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que opina que aquestes accions 
que s’estan desenvolupant des de Madrid, des del Govern Central, han de ser 
conegudes, i nosaltres hem de fer un esforç perquè la gent sàpiga, perquè, 
potser,  la gent vota pensant que les coses es fan d’una altra manera.  
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que el més greu que té aquesta Llei és precisament que trenca 
quelcom que és essencial, que és el nivell d’autonomia. L’administració local i 
l’administració autonòmica no són administracions subordinades, perquè 
tenen la mateixa legitimitat que pot tenir la central, que és la legitimitat que 
deriva del vot popular. El Govern és legítim perquè guanya les eleccions, però 
aquest Ajuntament, també té la mateixa legitimitat, i, la Generalitat de 
Catalunya també té la mateixa legitimitat, governi qui governi. Aquesta Llei 
torna a un esquema que és pre-constitucional, supedita els nivells 
d’administració, hi ha administracions que se’ls considera inferiors i que, per 
tant. I si hi ha discrepàncies entre les administracions per això, aquesta Llei 
segur que acabarà en el Tribunal Constitucional, i no solament perquè la 
portarem els ajuntaments, -que escassa capacitat tenim per fer-lo-, sinó  
perquè ho portaran les comunitats autònomes. Estic convençut. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pels Grups Municipals 
Socialista i d’EUiA, és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb el 
vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández, i, pel que fa a la Moció presentada pel Grup Municipal 
d’EUiA, es retira pel seu Portaveu. 
 
 

 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 

 

 “El Govern  de l’Estat ha elaborat un projecte de Llei General 
d’Estabilitat Pressupostària que afectarà de manera substancial, entre 
d’altres, a les hisendes de les Corporacions Locals. 
 
 La Llei, el projecte de la qual pretén aprovar el Govern, és 
innecessària. I això és així en la mesura en què les Corporacions Locals han 
demostrat rigor pressupostari per a contribuir al Pacte d’Estabilitat i 
Creixement. Han estat la part del sector públic  que amb més disciplina han 
contribuït al Pacte; en molts dels casos producte de les normes que, amb el 
risc d’asfíxia de les arques municipals, s’han establert en les successives lleis 
d’acompanyament als Pressupostos Generals de l’Estat en els últims anys. 
 
 Però el que si ha posat en evidència l’esmentat rigor pressupostari 
és l’absència de suficiència financera que garanteix a les Corporacions Locals 
l’article 142 CE. Cada vegada són més les competències que exerceixen els 
Ajuntaments sense comptar amb els recursos econòmics necessaris per a això. 
L’aplicació del principi de subsidiarietat i l’exercici de les competències en 
l’àmbit més proper al ciutadà on puguin ser efectives, ha obligat als 
Ajuntaments a prestar un nombre creixent de serveis sense que aquells als 
que la distribució competencial els hi encomanava en origen tals serveis els 
hagi transferit les dotacions econòmiques  corresponents. Aquesta situació ha 
obligat als Ajuntaments bé a acudir a un increment de la pressió fiscal dels 
tributs locals, bé a acudir a l’endeutament. 
 
 Per aquesta raó pot resultar una broma de mal gust pretendre 
condicionar ara, sota el paraigües de l’estabilitat pressupostària, les polítiques 
municipals de proximitat i benestar quan els ciutadans ja han identificat en 
els seus gestors municipals els garants de tals polítiques. És suficient amb 
recorre alguns exemples recents per a constatar aquest efecte centrifugador de 
les responsabilitats del Govern traslladant als Ajuntaments l’obligació de 
donar compte de la gestió de serveis públics als que es pretén deixar morir per 
inanició. 
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 Les modificacions previstes impliquen una relació de tutelatge de 
l’Administració Central sobre les Corporacions Locals que atempta 
directament contra l’autonomia local: 
 
• Impedeixen, en base a criteris “de caràcter general”, la planificació local a 

mig i llarg termini, a l’haver d’ajustar-se a criteris fixats pel Govern, al 
marge de la situació i necessitats que prevegi la pròpia Corporació Local. 

 
• Genera una greu inseguretat jurídica ja que els criteris d’estabilitat seran 

fixats quan correspongui per l’Administració de l’Estat i són desconeguts a 
priori per les Corporacions Locals. 

 
• Estableix límits inacceptables a l’autonomia local al determinar 

autoritzacions prèvies a la petició de crèdit per a la qual el Ministeri 
d’Hisenda examinarà no sols criteris de caràcter pressupostari sinó de 
rendibilitat econòmica de la inversió prevista. 

 
• Inclou una sèrie de condicionants per a les peticions de crèdit que 

converteixen al Ministeri d’Hisenda en autèntic censor de l’activitat política 
municipal. 

 
 I de tot això només és responsable el Govern que no garanteix la 
suficiència financera i que amenaça, a més a més, amb posar-la en crisis amb 
l’anunci de mesures del tipus de supressió de l’IAE, sense contemplar les 
compensacions econòmiques corresponents. 
 
 El projecte de Llei d’Estabilitat Pressupostària suposa un greu 
retrocés en l’Estat de les Autonomies i en el procés  de desconcentració  de 
poder, ja que el Govern de la Nació passa a prendre  el control del pressupost 
de forma solament  comparable a la que existia abans de l’any 1978. 
 
 En el nostre context constitucional d’estat descentralitzat de 
caràcter eminentment cooperatiu, l’exercici de la funció estabilitzadora ha de 
fer-se de manera compartida, comptant amb la col·laboració coordinada, i no 
amb la mera submissió  dels governs territorials, així com amb un grau de 
flexibilitat que eviti posicions fundamentalistes pel que fa a la missió 
primordial del govern; això és, la cobertura de les necessitats dels ciutadans 
en termes d’accés a serveis públics essencials, la qual cosa té implicacions 
tant assignatives (provisió de béns i serveis públics), com destructives, en 
termes de substitució de rentes i d’igualtat d’oportunitats. 
 
 No obstant això, al projecte de Llei, tant el Consell de Política Fiscal 
i Financera com la Comissió Nacional d’Administració Local, es conceben com 
mers òrgans transmissors de la voluntat del Govern, al privar-los de tot tipus 
de funcions per a la fixació d’objectius, control del seu compliment, o  mesures 
a adoptar. Tot això malgrat que el propi projecte atribueix al Consell de 
Política Fiscal i Financera les funcions d’enllaç, coordinació i supervisió no se 
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sap de què, ja que el més important de supervisar  és el compliment de 
l’objectiu que quedi en mans del Govern. 
 
 En suma, el projecte de Llei és innecessari i inoportú en el temps, 
per presentar-se abans de clarificar el finançament bàsica dels ens territorials, 
altament restrictiu en els seus continguts i centralista fins a límits insospitats. 
 
 Per tot això, els Grups Municipals Socialista i d’EUiA, proposen al 
Ple Municipal, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que el Ministeri d’Hisenda renunciï a tramitar el projecte 
de Llei General d’Estabilitat Pressupostària. 
 
 Segon.- Que, amb caràcter previ, s’escometin, negociïn i defineixin 
els nous Sistemes de Finançament Autonòmica i de les Corporacions Locals.   
 
 Tercer.- Que qualsevol futura llei d’estabilitat pressupostària haurà 
de respectar els principis de coordinació, cooperació i mutu acord entre les 
diferents institucions de l’Estat, en els termes establerts a la Constitució. 
 
 Quart.- Que, en tot cas, l’eventual Llei General d’Estabilitat 
Pressupostària haurà de donar solució a les reduccions d’ingressos i 
increments de despesa que es produeixin a les Corporacions Locals, com a 
conseqüència de polítiques i iniciatives legislatives de l’Administració de 
l’Estat, aportant recursos suficients per a equilibrar uns i altres 
 
 Cinquè.- Donar trasllat de la present Moció al Govern, als Grups 
del Congrés dels Diputats i del Senat, i a les associacions municipalistes de 
Catalunya i de l’Estat Espanyol.” 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, per a frenar el canvi 
climàtic. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Ja és inqüestionable per a la gran majoria de la societat amb visió 
de futur: científics, polítics, economistes, etc. (llevat de nuclis molt reduïts i 
amb interessos econòmics molt concrets) la realitat del Canvi Climàtic així 
com les seves nefastes conseqüències en forma de catàstrofes naturals: 
huracans i tempestes, junt a sequeres cada vegada majors, que porten 
aparellades ruïnes, misèria, malalties i mort per a milions i milions de 
persones i, els efectes futurs dels quals aniran en augment: desglaços de 
glaceres i dels casquets polars, amb la conseqüent elevació del nivell del mar, 
amb inundacions d’illes i zones costeres, salinització d’aqüífers, aiguamolls i 
zones deltàiques, desplaçaments de grans masses de població, disminució de 
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les collites i extensió de malalties com la malària o l’ébola a zones, com el 
nostre país, encara lliures d’elles. 
 
 Igualment són conegudes les causes que provoquen l’escalfament de 
la Terra:  
  
 1r. L’emissió de gasos d’efecte hivernacle com el CO2 i d’altres, com 
conseqüència del consum de combustibles fòssils: carbó, petroli i gas natural, 
així com la generació de metà en abocadors i granges d’animals, en quantitats 
molt superiors a la que els sistemes del Planeta poden absorbir. 
 
 2r. La deforestació de la Terra, els boscos de la qual són el principal 
clavegueró dels esmentats gasos, s’està produint de forma accelerada, 
principalment els boscos tropicals, que contenen al voltant del 80% de totes 
les espècies de la Terra. Només a l’Amazònia s’han construït o estan en 
projecte 79 embassaments hidroelèctrics que inundaran més de 150.000 kms 
quadrats de boscos. 
 
 Segons un recent estudi, dut a terme amb la major participació de 
científics i mitjans tècnics empleats fins a la data, per a l’any 2020 es calcula 
que només quedarà  un 5% dels esmentats boscos, la relació de la qual  amb 
el Canvi Climàtic la podem mesurar coneixent que 1 km quadrat del mateix 
pot absorbir 1.000 milions de Tms/any de diòxid carbònic, (CO2).      
 
 Junt a aquestes enormes masses forestals, que encara veiem molt 
llunyanes, tant en la distància com en la responsabilitat, tenim la realitat de la 
liquidació imparable de zones agrícoles i forestals del nostre entorn més 
immediat, amb el que anem reduint els beneficis que proporcionen al nostre 
medi ambient i a la nostra qualitat de vida, entre altres coses, allunyant les 
fonts d’aliments, que han de venir de llocs molt distants, amb els consegüents 
costos ecològics, energètics i econòmics que això comporta, en lloc de seguir 
l’exemple d’alguns països nòrdics o algunes ciutats del Brasil (Porto Alegre o 
Curitiva), que estan potenciant l’agricultura periurbana en zones que nosaltres 
considerem inútils i estèrils. 
 
 3r. Segons les dades de l’IPCC (Panel Internacional sobre el Canvi 
Climàtic), cada any s’emeten a l’atmosfera prop de 25.000 milions de Tms. de 
CO2, juntament amb altres gasos d’efecte hivernacle, la qual cosa suposa més 
de 4 vegades la capacitat d’absorció dels sistemes naturals (oceans i boscos), 
que es valoren en 5.500 milions de Tms de CO2. Això suposa que cada 
persona emetem unes 4,1 Tm/any de mitjana, (els EE.UU. emeten unes 10 
Tm/any/persona, mentre que els països del Tercer Món només emeten 1 Tm). 
Unes condicions que superen les 2 Tms/persones/any, és com gastem el 
capital en lloc de viure de les rendes. 
 
 A Catalunya estem en la mitjana mundial, però a Barcelona i el seu 
entorn superem les 5 Tms/any. Aquí, com en la resta de l’Estat han 
augmentat les emissions en un 30% amb respecte a les de 1990, a pesar de 
què el compromís de la UE li permet només un 15% entre el 2008 i el 2012. A 
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més, la Generalitat ni tan sols manté actualitzades les dades del consum 
energètic per poder fer un càlcul realista de la tassa d’emissió de CO2. 
        
 Segons les últimes informacions, Barcelona i la seva Àrea 
Metropolitana es troben a la vora del col·lapse respecte al subministrament 
d’electricitat, que es calcula evolucionarà cap un considerable augment, 
mentre hi ha més de 2.000 milions de persones en el món sense accés a la 
xarxa elèctrica.          
     
 Davant aquesta situació, proposem:  
 
 Que el Ple de l’Ajuntament de Cornellà aprovi: 
 
 Primer.- Demanar al Govern de la Generalitat que actualitzi les 
dades del consum energètic i de les emissions de CO2 a Catalunya. 
 
 Que es desenvolupi un programa d’investigació sobre els efectes del 
Canvi Climàtic sobre els ecosistemes i la societat de Catalunya per poder 
establir mesures de prevenció i sistemes de seguiment i control rigorosos. 
 
 Que es disseny un programa d’estudi i aplicació racional d’energies 
renovables: de biomassa (metanització), eòlica, solar tèrmica i solar 
fotovoltaica, recolzada amb les inversions necessàries. 
 
 Que s’apliquin mesures concretes de promoció del transport públic, 
en especial del ferrocarril. 
 
 Segon.- Que l’Ajuntament de Cornellà disseny un pla i unes 
ordenances per a l’establiment de mesures concretes d’estalvi i eficiència 
energètica, començant per la xarxa d’edificis i instal·lacions públiques actuals 
i, principalment dels de nova construcció, estenent progressivament els 
criteris als de propietat privada. 
 
 Tercer.- Que desenvolupi una campanya informativa a la societat, 
sobre els efectes del Canvi Climàtic, tant a nivell local com global, que generi 
una consciència de la necessitat de canviar les pautes de comportament, com 
única manera de perllongar unes condicions de vida digna per a les 
generacions futures.       
    
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que aquesta 
és la continuació a altres peticions anteriors, però, com cada vegada, hi ha 
més evidències, van surtin més informes, i més seriosos de la situació i de les 
perspectives, el nostre Grup ha volgut presentar aquesta Moció amb la 
intenció de què, per una part, serveixi d’informació i, per altra, que siguem 
capaços d’avançar en les mesures que ajudin –com a mínim- a frenar el canvi 
climàtic o les causes que ho provoquen. 
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 Segons les últimes dades de l’IPCC, potser l’òrgan més ben 
informat, amb més elements i també amb major persones que entenen del 
tema les perspectives són realment alarmants.  
 
 Hi ha una esmena del Grup Municipal Socialista, continua 
manifestant el Sr. Flórez, que en el primer punt recull el primer apartat 
exactament,  tal com està redactat, i hi ha també una segona proposta i és que 
s’apliquin mesures concretes de promoció del transport públic, però no se’n 
diu res sobre el tema de l’estudi. Respecte dels paràgrafs segon i tercer del 
punt primer, que sol·liciten que es desenvolupi un programa d’investigació 
sobre els efectes del canvi climàtic i que es disseny  un programa d’estudi i 
aplicació racional de les energies renovables, no queda recollit. I considero que 
això és important, i hauríem de veure com avancem en aquesta qüestió, 
perquè l’altre és insuficient. Si precisament s’han d’actualitzar les dades ha de 
ser perquè immediatament es posin mesures, i nosaltres el que diem a 
continuació de què s’actualitzin aqueixes dades, és que es comencin a posar 
mesures. 
 
 Així mateix, continua manifestant el Sr. Flórez, en el segon apartat 
nosaltres diem que l’Ajuntament de Cornellà disseny un pla i unes 
ordenances, com a altres municipis, en concret a Barcelona i d’altres que ja 
estan en marxa, i ja havíem demanat en aquest Ple que se’n desenvoluparen. 
Aquesta decisió es remet a l’Agenda 21, i ja em sembla bé. Una altra qüestió és 
quan tindrem aqueixa Agenda 21, de fet, l’Agenda 21 en sí no fa falta tramitar-
la perquè això és un dels mandats de la pròpia Agenda, i, per tant, si adquirim 
un compromís de què en un temps curt, aqueixa Agenda 21 estarà, i que els 
seus mandats els posarem immediatament en marxa, doncs ja no tinc res més 
a dir. 
 
 Pel que respecta al tercer punt, considero que s’ha d’entrar, perquè 
és necessari que la societat tingui consciència de què estem fent cara al futur. 
És necessari que tots i cadascú dels que formem aquesta societat, actuem 
amb consciència, que sapiguem quan actuem d’una o altra manera quin és el 
resultat. Em sembla importantíssim. 
 
 Podria estar d’acord amb els altres punts, sobretot el segon, i el 
primer en una part, però aquest punt crec que és important. Per tant, proposo 
al Grup Socialista que no quedi reduït a les dues propostes  i m’agradaria que 
fos compartit, no solament pel Grup Socialista, sinó pels altres grups del Ple. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que l’esmena relativa a la 
Moció no és només del Grup Socialista sinó també d’IC-V. Nosaltres hem fet 
aquestes esmenes en el sentit de què estem d’acord amb tota la filosofia inicial 
amb l’exposició que fa la Moció, ja que creiem que no som prou conscients 
d’allò que significa el canvi climàtic, cap a on anem, però a l’hora de concretar 
les coses que es demanen, no per això hem fet l’esmena a diferents punts. 
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 Perquè?, es pregunta la Sra. Romero. Perquè creiem que allò que ja 
s’està fent, no cal tornar-lo a posar. Que es desenvolupi un programa 
d’investigació sobre els efectes i que es disseny un programa d’estudi, de fet, la 
Generalitat té departaments que ja ho estan fent. En aquest moment, l’Institut 
Català de les Energies, ja està treballant en aquest sentit, ja tenen dades i 
estudis, i encarreguen estudis a altres llocs, i nosaltres com Ajuntament, 
estem en fase d’elaborar un conveni de cooperació amb l’Institut relatiu a 
assessorament, sobre les noves energies i també, relativa a les bases per 
subvencions d’energies fotovoltàiques. 
 
 En relació al segon punt, nosaltres ho remetem a l’Agenda Local 21, 
perquè també saps que s’ha iniciat l’auditoria. L’auditoria té una durada de 10 
o 12 mesos, aproximadament i això vol dir que com es va iniciar a finals de 
desembre començament de gener, en aquest any tindrem el resultat de 
l’auditoria.  
 
 La primera cosa que ha fet l’auditoria és estudiar els rendiments i 
l’estalvi energètic dels equipaments municipals, no només dels que estan més 
propers, sinó de tots, des de la piscina fins a les escoles etc, i de totes les 
indústries també que poden interferir en la nostra ciutat. 
 
 El resultat de l’auditoria determinarà una sèrie de malalties que té 
la nostra ciutat i, a partir d’aquí, haurem d’actuar i d’establir l’ordre de 
prioritats a l’hora d’intervenir, per això pensaven que el que era normal era dir 
que, en el marc de l’elaboració de l’Agenda 21, es tinguin en compte aquestes 
coses, que, de fet, és així. 
 
 I, pel que respecta al tercer apartat quan diu “que desenvolupi una 
campanya informativa a la societat”, no sabem qui l’ha  de desenvolupar, si la 
Generalitat o l’Ajuntament, i, per altra part, tampoc queda clar quin és 
l’objectiu final d’una campanya. 
 
 S’ha de valorar molt bé quin és el risc que comporta una campanya 
informativa perquè, moltes vegades, el que fem és crear un clima d’inseguretat 
i que pot ser contrari a l’objectiu que ens estàvem proposant, o sigui no 
significa que comporti necessàriament una millora. El que es fa és treballar en 
positiu, aplicar millores, mitjans que ens ajudin a millorar aquesta situació, 
treballar en contra de l’efecte del CO2, però no necessàriament  hem de fer 
una campanya per dir això, sinó fomentar el transport públic. Quin és el 
resultat que hi ha darrere?, doncs que hi ha menys CO2” a l’atmosfera. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que voldria recordar que temps 
enrere es va sol·licitar per part nostra –i sembla que era compartit el problema 
per altres Grups Municipals-, l’elaboració d’unes ordenances estètiques per a 
la ciutat, i, aleshores, el Tinent d’Alcalde d’Obres i Urbanisme, es va 
comprometre a fer-les –de fet, se suposa que ja devia entrar dins dels seus 
projectes fer-les- i, efectivament fa uns dies ens va presentar l’avantprojecte, 
per tal de començar a discutir-lo.  
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 Allò que demana el representant d’EUiA, em sembla que és intentar 
sempre tenir el nord de què allò que es demana a nivell general, tingui també 
una mínima aplicació –si més no de compromís- pel que fa a la realitat local, i 
em sembla coherent i, a més a més, crec que no és disjuntiu respecte als 
treballs que s’estan fent de l’Agenda. 
 
 Considero que no és coherent no acceptar les propostes dos i tres, 
tot i acceptant que potser s’haurien de matisar, o potser no s’hauria de posar 
calendari, però que és d’alguna manera descafeinar la Moció, i més venint 
d’un Grup que crec que han mostrat, en tot moment, gran preocupació per 
aquests temes. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup, encara 
que no tenen una visió tan apocalíptica del món com la que té el company 
d’EUiA, comparteix part del seu neguit pel medi ambient, i, estaríem d’acord 
amb els punts que ell planteja i també, en part, amb les esmenes, perquè crec 
que no seria tan difícil arribar a un acord per aprovar tots els grups aquesta 
Moció. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que comparteix la 
opinió del Sr. Flórez. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com 
a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que hi ha vegades 
que heu de comprendre que una cosa és fer mocions de declaracions 
universals i no passa res, però altres vegades, són mocions concretes que sí 
afecten al nostre ritme de feina. Hi ha coses que potser fem ja i ja estan 
contemplades, perquè si tinguéssim que portar totes les coses que fem al Ple, 
doncs portaríem mocions de totes les coses que estem fent cada dia. 
 
 Per tant, nosaltres si hem de donar suport a una moció que té coses 
clares i concretes, hem de fer-ho de forma que es pugui adaptar al nostre 
ritme. Evidentment, estem fent coses, i, per tant, la proposta de l’esmena va 
en aquest sentit, i no en dir que no a la Moció. Creiem en allò que comentava 
el Sr. Tardà de què la voluntat de la Moció és aproximar postures, i nosaltres 
aquestes postures les intentem involucrar dintre del nostre ritme. 
 
 Perquè fem l’esmena al primer punt?, simplement, perquè allò que 
proposa ja s’està fent per part d’una administració. És cert que hi ha  coses 
que no es fan i, aleshores, aprofitem una part del punt de l’acord. 
 
 Quant al segon, incorporem una proposta seva dins del nostre 
ritme, del que ja estem fent. Penseu que això no ho pensem nosaltres?. Això 
no té res a veure amb l’Ordenança d’estètica?.  
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 Potser moltes vegades tenim dificultats per explicar les coses que 
fem, -amb això podem estar d’acord- però aqueixes coses ja s’estan fent. Per 
tant, per poder trobar aquesta aproximació, estem d’acord, però ha d’haver un 
marc, i, quin és el millor marc?, l’elaboració de l’Agenda 21, que és el que 
s’està fent ara. 
 
 I en tercer lloc, no ens correspon a nosaltres parlar del canvi 
climàtic, ni tenir unes despeses derivades d’informació al ciutadans dels 
efectes del canvi climàtic, i, com no ens correspon sinó que correspon a altres 
organitzacions, creiem que no s’ha de fer. 
 
 Nosaltres hem de parlar de coses més primàries encara, com ara 
com es pot millorar reciclatge del residu mínim a Almeda i totes aquestes 
coses ens hem d’enfrontar ara, però si comencem a parlar de mil coses, al final 
el discurs, la gent no entendrà res. Nosaltres hem fixat unes prioritats en el 
tema de medi ambient, i podem estar d’acord en el tema del canvi climàtic i en 
el tema d’estalvi energètic, etc, però el sentit de la nostra esmena, és que el 
nostre ritme, com a Equip de Govern, va en aquest sentit, i, per tant, aquesta 
és l’aproximació que fem a la Moció. Que no la considereu?, retirem les 
esmenes i votem la Moció, sense cap problema.       
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, en principi, els 
punts que es proposen no parlen del canvi climàtic. Hi ha tot un preàmbul i 
unes explicacions que penso que és necessari que tothom ho comprengui i  
estigui assabentat del que això suposa. El canvi climàtic ens afecta a tothom, i  
no solament a les institucions, sinó cada persona estem en l’obligació, si és 
que volem que els nostres fills i els nostres nets tinguin una vida mínimament 
digne. 
 
 Això no és cap tipus d’apocalipsi, -com deia el Sr. Artís-, perquè 
això és un dels arguments que s’utilitzen per desprestigiar o inutilitzar estudis 
que s'estan fent i realitats que estan a l’abast de tothom, no fa falta ser ni 
científic, sinó mirar el que està passant a l’entorn nostre. 
 
 Quan diu la Sra. Romero que ja s’estan fent, doncs molt bé, però 
allò que diu el primer l’apartat del punt u, -que vosaltres també ho recolliu- és 
un element central per poder fer la resta, perquè, en quines bases se 
sustenten els estudis que s’estan fent?. S’ha de partir dels coneixements del 
que està passant perquè, en funció d’això, es puguin aplicar mesures. 
 
 I després, respecte del punt segon, cada dia que passa, és dia que 
perdem, això és una qüestió real, i mentre anem deixant que les coses que 
després això serà la causa del que vingui a continuació. Aquí no diem com 
s’ha de desenvolupar la campanya, això és una cosa que l’haurà de dissenyar i 
això que diu la Sra. Romero de què pot tenir efectes contraris a allò que es 
pretén, no ho entenc, tot depèn del que diguem i de com fem aquesta 
campanya. I, dic, que no només des dels ajuntaments o des d’altres 
institucions, sinó cada un de nosaltres, quan sortim d’aquí i parlem a la gent, 
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també hem de ser capaços de fer entendre aquesta necessitat. Per tant, és una 
obligació de tots i no crec que tingui tanta importància aquell punt, perquè 
vosaltres voteu en contra de la Moció, pel fet de què digui que “es desenvolupi 
una campanya informativa, perquè la gent comprengui i tingui una 
informació”. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
preguntar al Sr. Flórez si no accepta l’esmena, contestant el Sr. Flórez que 
accepta els dos punts però demana que s’accepti el tercer. El Sr. Alcalde, 
assenyala que creu que les posicions ja estan fixades i que el tema del canvi 
climàtic es pot discutir aquí, la prova és que hem estat bona estona, fins i tot 
més temps que discutint altres temes, que sí ens correspon discutir-los i 
solucionar-los a nosaltres. Això del canvi climàtic no se soluciona aquí, i 
suposo que t’agradaria estar en el Parlament de Catalunya o en el de l’Estat o 
en l’ONU, que és on es discuteixen aquestes coses. El nostre àmbit és més 
reduït, hem d’anar a coses més concretes que tenen a veure amb el dia a dia i 
també podem parlar dels grans conceptes i dels valors, però aquí estem també 
per a unes altres coses, fonamentalment, per a solucionar problemes, i fer una 
campanya informativa a Cornellà sobre els efectes del canvi climàtic, no crec 
que tingui gaire sentit, i, en tal cas, correspon a altres administracions fer-lo i 
el prendre mesures sobre el CO2. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor José Luis Morlanes Galindo 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal d’EUiA, 
és rebutjada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra del 
dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla 
Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero 
Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez,  Gloria 
Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i dels Regidors/es del Grup Municipal 
d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel 
López Sánchez; i amb l’abstenció del Regidor del Grup Municipal Socialista, 
senyor José Luis Morlanes Galindo, per aplicació del que disposa l’article 125 
del Reglament Orgànic Municipal. 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la necessitat de 
garantir la presència de la ciutadania en els Plens Municipals. 
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 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que en la darrera sessió plenària uns ciutadans no van poder 
assistir al Plenari per raó que la sessió havia estat declarada de porta tancada 
a instància de l’alcaldia i amb l’aprovació de la majoria absoluta dels regidors, 
tal com exigeix el Reglament Orgànic Municipal. 
  
 Atès que és pràctica habitual de l’alcaldia proposar la declaració de 
sessió plenària a porta tancada quan al carrer hi ha convocada una 
concentració de ciutadans i ciutadanes. 
  
 Atès que el redactat del Reglament Orgànic Municipal que fa 
referència a aquesta qüestió (“També es podran celebrar les sessions del Ple a 
porta tancada quan raons d’ordre públic, degudament motivades, així ho 
aconsellin, previ acord adoptat a l’efecte, a proposta de qualsevol dels seus 
membres, per la majoria absoluta del seu nombre legal”) permet una 
interpretació diversa.  
 
 Per tot això el Grup Municipal d’ERC proposa al Plenari l’adopció 
del següent ACORD amb la voluntat d’endegar un camí cap a la resolució 
d’aquest conflicte sense necessitat d’alterar el ROM aprovat fa pocs mesos: 
 
 Únic.- Que prèviament a la votació que s’hauria de celebrar en cas 
que es repetissin circumstàncies que poguessin conduir a l’alcaldia o a 
qualsevol dels membres del Plenari a sol·licitar la declaració de sessió plenària 
a porta tancada, una delegació del Plenari, formada pels portaveus dels Grups 
Municipals, oferissin als ciutadans concentrats davant de l’Ajuntament la 
possibilitat que una delegació d’ells pogués assistir a la Sessió del Plenari.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, com que 
no hem rebut cap esmena suposem que la nostra Moció no ha merescut ni 
l’atenció per presentar una esmena, i he de dir que esperàvem que la majoria 
política del plenari hagués presentat una esmena. En primer lloc he de dir que 
l’esmena la presentem EUiA i ERC. Si figura ERC, només és per qüestions de 
Reglament. 
 
 Tornant a la introducció, com deia, esperàvem una esmena perquè 
és evident que existeix un conflicte. Hi ha un Reglament Orgànic Municipal 
que hem aprovat tots, i que aquí es va dir que era el Reglament que, d’alguna 
manera, intentava contentar a tothom, i per això va ser aprovat unànimement, 
i repeteixo que existeix un conflicte, i que, a més a més, nosaltres hem 
intentat fer un redactat que palesi més bona voluntat per resoldre el problema 
que no pas una metodologia molt acurada en un intent de salvar els 
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problemes que van sortint com a conseqüència d’haver aprovat un Reglament, 
com aquí es va dir amb el que tothom se sentís vinculat. 
 
 Considerem que existeix un problema, si més no, d’ençà que som 
nosaltres, hem hagut de presenciar com a instàncies de l’Alcaldia, -perquè ho 
ha considerat oportú, tot i que el Reglament ja diu que pot fer-ho qualsevol 
altre Regidor,- l’Alcalde ha considerat que, en un moment determinat, calia 
demanar a la resta de Regidors declarar la sessió a porta tancada. 
 
 Crec que això, d’alguna manera, denota un dèficit que tenim 
nosaltres i, potser, també la ciutadania amb la seva vinculació amb 
l’Ajuntament, i, per altra banda penso que genera problemes greus. Per 
exemple, l’altra dia va haver-hi professionals de l’Ajuntament, guàrdies urbans 
que es van sentir ofesos, i també va haver-hi ciutadans que es van sentir 
ofesos perquè consideraven que tenien dret a entrar, i van haver-hi altres que 
van insultar a l’Alcalde, -entenc que l’Alcalde també s’ofengui, tot i que, 
suposo que també, desgraciadament, aguantar als mal educats també va amb 
el sou, com es diu- i, evidentment, no hauria de ser així, però totes les feines 
tenen dèficits. 
 
 L’altre dia hagués pogut ser pitjor encara, hagués pogut prendre 
mal algú, s’haguessin pogut trencar els vidres, hagués pogut haver-hi 
qualsevol esverat que fes una bestiesa, i, fins i tot, hagués hagut algun 
guàrdia urbà que no fos prou professional com van demostrar que eren, per 
aguantar el que van aguantar. És a dir, la situació segurament no va ser la 
més límit de les que podria ser. 
 
 De manera que considero que negar el conflicte és absurd, i a 
nosaltres hem intentat fer una proposta que no exigeixi modificar el 
Reglament, i és una proposta de bona voluntat, que si en un moment 
determinat hi ha una manifestació al carrer, coincidint per atzar o 
deliberadament amb una sessió plenària, abans que un Regidor o l’Alcalde 
demani a la resta de Regidors, declarar la sessió a porta tancada, una 
delegació dels Grups Municipals s’entrevisti amb els manifestants i se’ls digui: 
“escolteu, una delegació vostra, entreu, si considereu que és important, 
malgrat que el Reglament no us permet parlar perquè penseu que la sessió 
plenària és l’òrgan municipal superior i que la vostra reivindicació o l’exercici 
dels vostres drets, passa per ser aquí a la sala en aquest moment, pugeu una 
delegació, set, vuit, dotze, i sapigueu que en qualsevol moment, si altereu 
l’ordre o no manteniu allò que se’n diu el registre de la bona educació, 
segurament l’Alcalde us farà fora”. 
 
 Crec que això és el mínim que es pot esperar de nosaltres. Si els 
ciutadans s'avenen, considero que haurem fet un pas endavant. Si baixem a 
baix i ens insulten, en tot cas, seran ells els que hauran suspès l’examen de 
bona ciutadania, però nosaltres haurem complert. 
 
 Demano confiança per establir entre nosaltres aquest criteri de 
treball, i no crec que demanem la lluna, sinó tenir la iniciativa democràtica 
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amb l’exercici de la nostra capacitat com a representants de la ciutadania que 
ens ha votat. 
 
 De manera que, ara m’adreço a Iniciativa i al Partit Socialista, 
perquè nosaltres sí tenim bastant clares quines són les fronteres ideològiques, 
i jo crec que no podeu dir-nos que no a això. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que vol dir que hi ha gent 
que té actituds que no compartim i amb aquestes actituds s’ha d’actuar, però 
crec que, a vegades, una acció com aquesta que estem proposant, és una acció 
que, fins i tot, pot desmuntar certes voluntats d’aquells que mai volen escoltar 
o entrar en raons. Per tant, això és un element necessari, i, per altra banda, 
recordar una frase que va dir algú: “si vols fer la pau parla amb els teus 
enemics, no parlis amb els teus amics”. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, en certa manera, el 
Sr. Tardà ja els ha alliberat del compromís de votar la Moció, perquè ja dona 
per fet que no figurem res aquí.  
 
 Nosaltres, al seu moment, vam aprovar el ROM i crec que encara és 
vigent, i que si aquests grups tenen quelcom a dir, ho han de dir molt abans, 
perquè al moment del Ple no tenen ni dret a la paraula ni a res, si venen és 
per “reventar” un acte de ciutadania. Si tenen alguna cosa a dir, ho han de dir 
abans de què es faci el Ple perquè si pot ser pugui ser incorporat a l’ordre del 
dia-, i si no és així, és que venen per uns altres motius, i crec que es fa bé en 
complir el Reglament Orgànic Municipal. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que creu que quan es 
firma un document es fa amb totes les conseqüències, sinó es vota en contra, i 
el Reglament es compleix i és per a tots el mateix. El Sr. Tardà ha dit que no 
permet parlar, i crec recordar, -no sé si estaré equivocada, com sempre- que el 
Reglament tampoc permet cartells dintre i menys ofensius com els que he vist 
avui amb un gos representant al Partit Popular. Era clar que estava preparat, 
no va ser una cosa que va sorgir per les meves paraules, estava preparat, i 
aleshores demano respecte i el mateix comportament per a tothom. 
 
 Si de veritat es ve als plens a escoltar, jo tinc tanta llibertat 
d’expressar la meva opinió com qualsevol dels senyors que estaven 
interrompent-me contínuament, i reclamo aqueix mateix dret, perquè jo també 
he signat aquest Reglament Orgànic, i més amb l’agreujament de què els qui 
estaven l’altre dia eren persones que, d’alguna manera, ja és habitual, però 
avui eren funcionaris de l’estat, cobrant dels diners dels contribuents   
 

 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
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 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup quan va 
treballar sobre el ROM va presentar algunes al·legacions sobre la participació 
de la ciutadania en el Ple, i nosaltres crèiem, i també ERC, -ja que en això vam 
coincidir-, que les entitats, els veïns i veïnes, la gent de Cornellà que estigués 
interessada en algun tema de l’Ordre del Dia que s’estigués tractant en la 
sessió plenària, tenien la possibilitat, no només de venir, –que això ja és un 
dret-, sinó de participar.  
 
 En nom del consens i de què tothom volia aprovar un Reglament 
que durés un cert temps i que ens ajudés a encaminar-nos, aquestes coses 
sobre la participació ciutadana les vam deixar una mica de banda i vam 
decidir aprovar la resta d’esmenes que es van consensuar.  
 
 Això vol dir que nosaltres sí que estem per la participació en el Ple 
de les persones que estiguin interessades en algun tema dels que es tractin a 
l’Ordre del Dia, la qual cosa no és el mateix que el que ara estem parlant aquí, 
que no és el mateix que el cas d’uns ciutadans/nes de Cornellà que per 
qualsevol tipus de reivindicació –la que sigui- es concentrin en la porta de 
l’Ajuntament. 
 
 Crec que, en algun moment, quan s’han tractat alguns temes, quan 
hi havia alguna concentració de tipus pacífic com poden ser algunes coses que 
s’han fet sobre el 0,7 o sobre el deute extern, em sembla que es va permetre,  
pujar una delegació i van estar aquí, i que no hi havia cap mena de problema, 
però no és el cas tampoc del que estem parlant ara. 
 
 Es tracta d’una concentració que perquè està provocant una 
alteració de l’ordre públic aconsella que la sessió de treball que hem de tenir 
aquí sigui el més tranquil·la possible i es pugui celebrar. Per tant, jo com es 
deia directament que què pensava el Grup d’IC-V i el Grup del Socialistes, 
doncs el Grup d’Iniciativa pensa que no podem parlar de la mateixa situació, 
no podem considerar que pujar al Ple una representació d’un grup que estigui 
fent xivarri a la porta és més participatiu i més democràtic que buscar altres 
fórmules de participació. 
 
 En el cas de l’última sessió del mes passat a la que feia referència el 
Sr. Tardà, les persones que volien pujar havien tingut una reunió de tres 
hores amb un regidor, amb una regidora, i el seu cas concret havia estat 
suficientment atès i no va acabar allà sinó que després es va continuar parlant 
no aquí en el Ple que no és el lloc on no poden parlar ni poden tenir ús de la 
paraula. 
 
 Per tant, no podem confondre una cosa amb l’altra. Una cosa és la 
participació per la que hem de buscar fórmules i assegurar que quan hi hagi 
la reivindicació d’un col·lectiu o d’una entitat, realment, s’assabenti 
l’Ajuntament i es treballi i s’arribi a un acord o un conveni o el que sigui, i 
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l’altra és la fórmula de pressió de posar-se aquí davant, fer xivarri, i com 
molesten, deixar que pugin uns quants perquè així ja es callaran, quan, 
moltes vegades, el que han de dir o la concentració aquesta no l’han motivada 
cap tema que estigui relacionat ni  amb la pròpia ciutat ni, la major part de les 
vegades amb temes que facin referència a l’Ordre del Dia d’aquell dia. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el 
Reglament ja ho diu en el seu article 117, per tant, quan és a porta tancada, 
doncs és a porta tancada.  
 
 A aquest Ple han vingut molts col·lectius de veïns i ciutadans i no 
ha hagut cap problema, no obstant, aquí hi ha gent que té per costum venir 
en manifestació a buscar la confrontació. 
 
 Nosaltres davant d’aquests col·lectius no ens hem de justificar, i hi 
ha una altra cosa que diu la Moció amb la qual no estem d’acord, i és que no 
és pràctica habitual fer el Ple a porta tancada. Només és així quan tenim clar 
que tenim davant nostre col·lectius de ciutadans que, a vegades, tenen un 
gran desconeixement dels seus deures. No cal reclamar consciència 
democràtica, la tenim i molt democràtica. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que el que ha de quedar clar és que qualsevol Regidor, i no 
només l’Alcalde, si aprecia que hi ha motius per fer el Ple a porta tancada, ho 
pot plantejar. Si és a porta tancada, afegeix, és a porta tancada, no a porta 
mig tancada. En qualsevol cas, esperem que tinguem que fer ús de la porta 
tancada en poques ocasions, i, en qualsevol cas, si hi ha la possibilitat, bé, 
l’obligació, no la possibilitat, l’obligació de discutir-ho i d’adoptar l’acord en 
aquest Ple. O sigui, és aquest Ple qui adopta la decisió a proposta de qualsevol 
Regidor o  de l’Alcalde de fer el Ple a porta tancada. No és un capritx de ningú, 
sinó que ha d’haver-hi raons motivades, i, per tant, qui pensi que no hi ha 
raons per fer-ho a porta tancada, té l’oportunitat de plantejar-ho aquí i 
argumentar i intentar convèncer a la resta de què la seva posició és correcta, i 
això és absolutament democràtic, no?. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que respecte a això de pràctica 
habitual, la Moció diu: “pràctica habitual de l’Alcaldia, proposar la declaració 
de sessió plenària a porta tancada quan al carrer hi ha convocada una 
manifestació”. És evident que fets d’aquests, possiblement succeiran pocs, tan 
de bo, però, en aquest sentit, nosaltres ens refermem en què adoptar els 
acords que nosaltres proposàvem, crec que ens enfortia davant d’aquests 
possibles casos.  
 
 Crec que no acceptant aquesta proposta, s’anul·la la capacitat de 
risc. Governar una societat per petita que sigui, com la del municipi, significa 
també arriscar-se i la societat és un laboratori, -en aquest cas un laboratori 
social i polític- i nosaltres creiem que plantejant aquestes propostes el que fem 
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és tenir la iniciativa i no pas anar a remolc de la gent que és considera que 
està encertada en les seves reivindicacions, o, fins i tot, a remolc dels 
possibles demagogs, i de gent que funcioni amb criteris que nosaltres 
considerem que no són les políticament correctes, i en el sentit positiu del 
concepte. 
 
 Nosaltres, continua manifestant el Sr. Tardà, en tot cas, manifestem 
que si s’esdevé un cas com el que va passar l’altra dia, nosaltres sortirem, i, a 
més a més, ho dic solemnement aquí perquè quedi reflectit a l’acta, que 
sortirem a donar explicacions a la gent que estigui manifestada, i si ens 
escolten bé, i sinó, haurem complert amb la nostra obligació, i sinó ens 
reservem el dret, evidentment, d’abandonar el plenari, si considerem que el 
plenari no està a l’altura de la reivindicació. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
contestant al Sr. Tardà,  manifestar que pensa que, com a regidor, té el dret a 
fer això que ha dit i el que vulguis, el que pensi que ha de fer. 
   
  
   VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos; de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª 
Isabel Espinosa Fernández; i, del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena.  
 
 
 
 7.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a diferents 
actuacions encaminades a millorar la viabilitat dels carrers de la ciutat, 
així com la seguretat dels vianants. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atesa la tasca que estan duent a terme entitats com l’ONCE 
respecte a la integració dels disminuïts visuals en la societat, 
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 Atès que  el nostre Ajuntament té competències per implementar 
obres públiques que col·laborin en assolir petites quotes d’independència que 
aquestes persones necessiten de cara a millorar la seva qualitat de vida, 
 
 Atès que en els pressupost municipal de l’any 2001 figura una 
partida de l’àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis una partida de 
15.000.000 destinada a millores semafòriques, 
 
 Atès que aquest Ajuntament ha endegat una campanya a favor de la  
renovació de façanes, que certament està contribuint a l’embelliment de la 
ciutat, però que comporta, inevitablement, el fet que els nostres carrers 
estiguin ocupats per bastides que suposen un obstacle per a la circulació. 
 
 Atès que encara en les voreres dels nostres carrers resten 
col·locades boles de formigó a manera d’impediment perquè els carrers no 
siguin envaïts pels automòbils, i tenint present que han estat causa de tota 
mena de caigudes donat el fet que són de difícil percepció per les persones 
grans. 
 
 Per tot això que proposem al Plenari l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que s’inclogui  en la  partida  destinada a millores de 
semàfors la despesa que suposa incorporar en el semàfors de la ciutat aparells 
que assenyalin acústicament la posició de “passar”,  tot entenent que, en cas 
que aquesta partida no fos suficient o la despesa superior a allò que enguany 
pogués destinar-s’hi, es donés prioritat a aquells carrers o punts més 
estratègics segons el criteri de la Guàrdia Urbana. 
 
 Segon.- Que s’inspeccioni el compliment d’allò que requereix la 
concessió del permís municipal pel que fa a la instal·lació de bastides a les 
voreres, tant pel que fa a la seva seguretat i sostenibilitat, com a la instal·lació 
de punts de llum,  rètols indicatius i viabilitat t dels vianants. 
 
 Tercer.- Que es procedeixi a substituir les boles de ciment 
col·locades en les voreres que encara resten pels pals metàl·lics verticals tal 
com es ve fent darrerament en els indrets on es decideix d’ubicar-ne.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del  el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que fa 
referència a tres aspectes que considerem que presenten alguns dèficits pel 
que fa a la viabilitat dels vianants, tot i entendre que és possible i ens consta –
perquè, a més a més, va coincidir a la Comissió Informativa, amb un altre prec 
que va fer el company Regidor de CiU- que, en alguns aspectes, la resposta de 
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l’Ajuntament, d’alguna manera, ja palesava que s’estava fent, però nosaltres ja 
teníem la Moció redactada. 
 
 El primer aspecte fa referència als problemes de les persones 
invidents, sobretot, per creuar segons quins vials i carreteres de la ciutat. 
 
 La segona qüestió fa referència al problemes de les bastides. 
Certament com que a Cornellà s’han fet i s’estan fent tantes obres a les 
façanes, hi ha moltes bastides per les voreres. 
 
 El tercer aspecte fa referència a aquestes boles de ciment que hi ha 
col·locades en moltes voreres que estan sent substituïdes pels pals verticals 
metàl·lics. 
 
 Respecte a les bastides, continua manifestant el Sr. Tardà, 
considerem que, potser perquè n’hi ha hagut moltes, i encara n’hi ha moltes 
no sé si ha d’haver un tècnic, crec que és un aparellador que es fa responsable 
i signa la instal·lació però, no sé si és perquè els serveis tècnics de 
l’Ajuntament no tenen suficients capacitats logístiques, o potser, no sé si és 
per deixadesa –espero que no-  però és evident que un bon nombre d’elles 
presenten un panorama realment desolador. 
 
 Algunes es troben sense il·luminació nocturna, altres estan falcades 
a ran de calçada, és a dir, una simple mala maniobra d’un vehicle podria 
desequilibrar la bastida, i, a més a més, algunes no respecten les mínimes 
normes de seguretat o sigui, que no hi hagin enderrocs que puguin caure a la 
vorera i, a més, no permeten que el vianant passi per sota, tal com contempla 
l’ordenança. 
 
 Entenc que és possible que hi hagi en aquest moment un nombre 
molt elevat de bastides a la ciutat, però precisament  perquè el problema 
s’aguditza, crec que l’Ajuntament hauria de posar el màxim de la seva 
capacitat per resoldre el problema. Que no entorpeixin el pas dels vianants i 
que no falquin les bastides a ran de calçada,  i, per cert, un altre problema 
que implica a d’altres administracions és la poca seguretat amb que han de 
treballar els treballadors, bastant explotats per aquestes empreses, algunes 
d’elles que van subarrendant les feines plegat. 
 
 Respecte als invidents, creiem que seria bo que es dediqués una 
part dels diners previstos a la partida,  de millora de semàfors, una mínima 
quantitat a instal·lar senyals sonors per els invidents. D’altra banda, 
tècnicament -segons m’he pogut informar i crec que no vaig errat-, no són 
gaire cars, encara que sí molestos pels veïns. És a dir que tot requereix 
pedagogia, perquè hi ha alguns pobles en què els veïns es queixen que han de 
patir això, i que el cec es foti, perquè molesta, perquè són veïns que estan al 
costat dels senyals sonors s’emprenyen. 
 
 Respecte a les boles, ja se’ns va informar, i sabem que es van 
canviant per pals verticals a mesura que són fetes malbé per algun cotxe, i, 
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potser, valdria la pena accelerar la substitució perquè és cert que hi ha força 
gent gran que ha patit problemes, per mala visualització de les boles la qual 
cosa ha provocat accidents. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup, en la 
legislatura anterior, va presentar una Moció demanant els senyals acústics en 
els semàfors la qual no va ser aprovada perquè es va considerar que les 
molèsties que feien als veïns eren prioritàries a les necessitats dels invidents 
de poder passar tranquil·lament la carretera. 
 
 En relació a allò previst al tercer punt sobre les boles, també ho 
vam portar a la Comissió Informativa. Aquest és un problema perquè la gent 
amb poca visibilitat, com que tenen el mateix color del terra, ensopeguen amb 
facilitat, i ha hagut bastants accidents. Vam proposar que, mentre no es vagin 
substituint, es pintessin de color groc, i sembla que el color groc no va 
agradar, però podríem buscar un color que es permetés veure que hi havia un 
impediment al mig de la vorera. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup creu que totes aquestes mesures estan recollides ja des de l’altra 
legislatura, s’han proposat altres com el tema de les boles –en aquest cas ho 
va fer el PP- i, per tant, crec que és quelcom positiu i votarem a favor. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el seu Grup 
presentarà una esmena verbal. En primer lloc perquè és cert allò que diu, que 
en l’anterior mandat CiU, va presentar una Moció sobre el tema dels semàfors 
i se’l va dir que el problema que tenen aquestes senyals acústiques és que 
duren  24 hores i que, en el silenci de la nit, són molt molestes, i per tant 
provocarien molts problemes. 
 
 A partir d’aquí, afegeix el Sr. Balmón, nosaltres vam establir 
contactes amb l’ONCE per veure amb quin tipus de sistemes tecnològics més 
moderns podíem intentar resoldre aquest tema, i també per veure quin tipus 
de rutes semafòriques, eren adients perquè primer s’ha de saber  la demanda 
que hi ha de persones que tenen aquesta invalidesa. 
 
 Això és una qüestió que vam començar amb el delegat que estava a 
Cornellà, després el delegat va marxar i aquest tema va quedar sobre la taula.  
 
 Nosaltres continuem tenint interès, però és clar que el tema està en 
què hem de buscar un sistema que permeti que els senyals acústics no 
s’enceguin cada vegada que s’obre el semàfor en verd, les 24 hores del dia, i, 
per tant, això és el que estem buscant. 
 
 Pel que fa al tema de les bastides, evidentment, que fem complir allò 
que diu la normativa, i pels nostres serveis d’inspecció municipal es fa cada 
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dia, o cada dos dies, una revisió de moltes llicències, no tan sols de bastides, 
sinó de totes les llicències d’obres, i totes les coses que es fan des del 
Departament d’Urbanisme i de Via  Pública.  
 
 I finalment –ja ho vam comentar l’altre dia a la Comissió 
Informativa- portem molt de temps substituint les boles per pals, primer, 
perquè són més estètics, i segon, permet no tenir aquest problema que 
provoquen les boles. Per tant, la proposta que faríem d’esmena seria la 
següent:  
 
- Treure  el primer punt i treure a la part expositiva allò que fa referència als 

semàfors, en el ben entès que hem de buscar una solució, però que 
aquesta solució també passa perquè l’ONCE agafi un compromís de veure 
com podem resoldre el tema, perquè ells són els que estan investigant més 
aquesta circumstància. 

 
- En segon lloc, treure les paraules “Que s’inspeccioni...”, i posar abans d’on 

posa “el compliment”, el text següent: “Continuar garantint mitjançant els 
serveis d’inspecció municipal el compliment ...” . 

 
- I, el punt tercer, seria també treure les paraules: “Que es procedeixi...”, 

perquè ja s’està fent, i se substituiria per: “Continuar procedint...”. 
 
 Amb aquestes esmenes, no tindríem cap problema en votar a favor 
de la Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que sembla ser que 
existeix  un sistema, que no l’he esmentat perquè no sé si és car, i que 
consisteix en un aparell que té l’invident i que permet activar la demanda 
sonora.  
 
 Respecte al segon punt, seria absurd no estar d’acord, però puc dir 
que durant ben bé un mes hi ha hagut una bastida que estava a la calçada al 
carrer Verge del Pilar, per cert, a la seu del Partit Comunista, i és impossible 
que durant un mes no hi hagi passat cap inspector. Estic convençut que si un 
inspector passa per allà, per poc professional que fos, i segur que n’és molt, se 
li encenc la sang, perquè inundava la calçada, i, a més, no hi havia protecció, 
la gent no podia passar, i repeteixo que no hi ha cap bastida a Cornellà que 
tingui una bombeta de color vermell a la nit. 
 
 És clar que accepto l’esmena, sempre i quan, ens asseguris que 
posaràs tot el que puguis, a partir de demà perquè com, a mínim, hi hagin dos 
inspectors durant 15 dies o una setmana, fent una volta per detectar els casos 
més flagrants. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que creu recordar que a 
un dels Regidors del PP de l’antiga legislatura,  se li va donar el premi des 
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d’EMDUCSA a les noves tecnologies -o una cosa semblant-, un premi que es 
dóna sobre aquest tema, per uns aparells. El que és una llàstima és que es 
premiï a un inventor i després no se’n potenciï en la ciutat. No sé que ha 
passat amb ell, però era per un tema de semàfors i d’invidents. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal d’ERC,  
és aprovada per unanimitat dels assistents, amb la incorporació de l’esmena 
presentada pel Grup Municipal Socialista, la qual queda redactada en els 
termes següents: 
 
 “Atès que aquest Ajuntament ha endegat una campanya a favor de 
la  renovació de façanes, que certament està contribuint a l’embelliment de la 
ciutat, però que comporta, inevitablement, el fet que els nostres carrers 
estiguin ocupats per bastides que suposen un obstacle per a la circulació. 
 
 Atès que encara en les voreres dels nostres carrers resten 
col·locades boles de formigó a manera d’impediment perquè els carrers no 
siguin envaïts pels automòbils, i tenint present que han estat causa de tota 
mena de caigudes donat el fet que són de difícil percepció per les persones 
grans. 
 
 Per tot això que proposem al Plenari l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Continuar garantint mitjançant els serveis d’inspecció 
municipal el compliment d’allò que requereix la concessió del permís 
municipal pel que fa a la instal·lació de bastides a les voreres, tant pel que fa a 
la seva seguretat i sostenibilitat, com a la instal·lació de punts de llum,  rètols 
indicatius i viabilitat t dels vianants. 
 
 Segon.- Continuar procedint a substituir les boles de ciment 
col·locades en les voreres que encara resten pels pals metàl·lics verticals tal 
com es ve fent darrerament en els indrets on es decideix d’ubicar-ne.” 
 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, abans de començar els precs i preguntes, dóna la paraula a la  
senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut 
Pública, Serveis Socials i Dona. 
 
 La Regidora manifesta que durant aquest mes hem de lamentar, 
com fem en aquest Ple que ha hagut una altra dona assassinada a mans del 
seu marit.  
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 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que venia amb la intenció 
de llegir un text dedicat a la dona que han assassinat aquest mes i a totes les 
que han anat assassinat, i no ho faré perquè és tard i no vull cansar a ningú, 
però sí vull que fem una reflexió conjunta. Quan arribem a aquest punt, cada 
mes ho passem una mica per sobre, perquè ens cansa, perquè no som 
nosaltres les persones que hem de prendre consciència perquè ja la tenim, etc. 
No obstant, crec que el tema de les dones assassinades és tan important com 
el tema del terrorisme, o com altres temes als quals donem prioritat, la que 
mereixen. Per tant, m’agradaria que no passes això com una cosa més que 
hem de complir, sinó que, realment, serveixi per a la reflexió, i que aquestes 
reflexions portin a canviar, en la mesura que nosaltres puguem. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que un prec que 
portava, i que crec que puc perfectament afegir-ho a això, és que vull mostrar 
a la Sra. Judith, l’agraïment per tot el treball que ha estat fent i que ha 
impulsat a favor de la lluita contra els maltractaments en aquest Ajuntament.  
 
 Crec que, encara que siguem de diferents forces polítiques “lo cortés 
no quita lo valiente”. Cornellà des de l’altra legislatura ha estat treballant en 
“pro” dels drets, i vostè ha estat  la impulsora, i crec que hem de reconèixer-
se’l, però, jo vaig a fer un prec. Fa dos mesos el Sr. Artís va passar una Moció. 
Aquests dies ha estat en la premsa. Jo no he rebut la premsa, -m’han trucat-, 
i no la he rebut perquè crec que a aquests temes no s’han de donar publicitat, 
però sí que reflexionem tots, i que totes les actituds que es prenguin des de 
l’Ajuntament, -des d’aquesta que acabem de fer fins a altres que es fan- 
després no portin resultats nefastos, i que no tinguem que escoltar, les 
persones que hem estat treballant i que estan treballant, allò que jo he 
escoltat per part de companyes meves aquests dies. Crec que la feina o el 
treball o el mèrit d’uns anys es llença ràpid per la borda amb unes notes a la 
premsa. Per això vull demanar que, en els temes de violència i en els temes 
sensibles a la societat, se sigui cada cop més acurat i cada vegada més 
sensible, i s’evitin totes aquestes coses, perquè després ja no hi ha remei. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert Parramon.  
 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que durant aquest període de temps han hagut dos assassinats 
d’ETA, un mosso d’esquadra a Roses i un regidor a Lasarte. No és la mateixa 
circumstància però sí que penso que també podria constar en l’Acta un acord 
similar al que hem fet en altres ocasions.        
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 “Davant els darrers atemptats,  comesos per la banda terrorista ETA 
a Lasarte i a Roses, que ha acabat amb la vida dels senyors Froilán Elespe 
Incierta  i de Santos Santamaria Avendaño, el Ple de l’Ajuntament de Cornellà  
 
 DECLARA: 
 
 Primer.- La seva total condemna i indignació davant aquests crims 
que atempten contra la llibertat de les persones i la convivència democràtica.   
 
  Segon.- La nostra solidaritat i la del poble de Cornellà amb els 
familiars de les dues víctimes  mortals, i amb els veïns de les localitats de 
Lasarte i Roses. 
 
 Tercer.- I per últim, estem convençuts que amb l’exercici de l’acció 
política democràtica, des de la unitat i utilitzant tots els mitjans disponibles 
en l’Estat de Dret aconseguirem combatre el fanatisme i la intolerància 
d’aquells que atempten contra la vida en una societat lliure.”  
 

 

 

  
 8.- Precs i preguntes. 
 
  
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ha presentat per 
escrit  2 precs i 2 preguntes, una de les quals ja ha estat contestada, i, que 
diuen el següent: 
 

 1) “Després de tots els posicionaments polítics i socials en torn al Pla 
Hidrològic Nacional i el projecte alternatiu presentat pel PSOE, el 
qual contempla, entre d’altres qüestions de major coherència, una 
política d’estalvi i eficiència com un dels elements bàsics, pel que 
trobarà importants suports socials perquè sigui tingut en compte, 
és necessari, sense necessitat d’esperar a què l’esmentat projecte 
alternatiu pugui ser aprovat, que des de totes les instàncies es 
comenci a dissenyar una línia d’actuació que vagi adreçada a 
estalviar el màxim d’aigua.    

 
  Aquesta iniciativa ha de basar-se en dos fronts concrets: 

 
a) Una campanya d’informació i sensibilització adreçada al conjunt 

de la població. 
 

b) Una estratègia concreta i ben dissenyada per l’estalvi de 
l’esmentat recurs per part dels serveis municipals. Aquí vull 
seguir insistint en la necessitat de modificar, d’una vegada per 
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totes, les formes de reg emprades, que segueixen fent-se sota una 
inèrcia inamovible, al marge de les condicions climàtiques del 
moment, la qual cosa suposa un malbaratament irresponsable 
que, a més, comporta uns costos econòmics i energètics que hem 
d’evitar.   
 

c) Amb un l’objectiu a més llarg termini, començar a utilitzar 
plantes ornamentals menys hidròfiles i més pròpies del nostre 
clima”. 

 
 

  2) “Quan vàrem donar la nostra conformitat al Pla d’Habitatge, vam 
sol·licitar al Sr. Morlanes que en l’exposició que es fes en l’acte de la 
signatura del mateix , es recollís per part del “Cornellà Informa”, un 
mínim comentari en el que els diferents grups municipals 
poguéssim exposar les nostres opinions sobre el mateix i les raons 
que ens havien portar a aprovar-lo. Aquesta petició va ser ben 
acollida pel Tinent d’Alcalde d’Obres, Urbanisme, Infraestructures i 
Habitatge, Sr. Morlanes, que va garantir que així fos. 

 
 En la conferència de premsa corresponent, vàrem poder intervenir i 

manifestar les nostres posicions, no obstant això, vam comprovar 
amb sorpresa que d’allò dit no hi ha res, ni la més mínima al·lusió. 

 
Davant aquest fet, volem manifestar, un cop més, les nostres més 
fermes queixes i sol·licitem que les exposicions d’aquells grups que 
ho desitgin, siguin recollides en el pròxim número del “Cornellà 
Informa”.” 
 
 

3) “Hem conegut per l’acta de la Comissió de Govern núm. 4, que s’ha 
concedit a Telefónica Móviles España, S.A., llicència urbanística per 
la instal·lació d’una estació base de telefonia mòbil, en la finca del c/ 
Ramon Sala, núm. 38. 

 
Encara que la llicència només fa referència a l’obra, la destinació de 
la mateixa, una estació base de telefonia mòbil, queda reflectida en la 
petició i en la llicència, la qual cosa suposa l’acceptació implícita de 
la seva instal·lació. 

 
Encara que és evident que no hi ha una llei que reflecteixi les 
limitacions que aquest tipus d’instal·lacions ha de tenir per els 
efectes que sobre les persones té en un determinat  radi d’acció, no hi 
ha lloc a dubtes de què estudis que, com a mínim, posen en dubte la 
seguretat d’una antena de emissió (la qual, per lògica, és menys 
radioactiva que una estació base), la qual cosa recomana ser 
prudents abans de concedir el permís per la ubicació de l’esmentada 
estació. 
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Per tot l’exposat, preguntem: 
 

Es pensa concedir la llicència per a la referida instal·lació sense, com 
a mínim, recollir tota informació i totes les dades disponibles? Fins i 
tot, en el cas que així fos: es pensa informar als veïns del barri, 
abans que s’assabentin per fora i s’organitzi una lògica moguda de 
rebuig?.” 

  
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que contestarà per escrit al Sr. Flórez. 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que començarà per un 
prec que de fet coincideix amb el del Portaveu d’EUiA, i sol·licitaríem, si no és 
molt demanar, que se’ns digués sí o no, no ara, però sí aviat, perquè nosaltres 
sí pensem que, en cas que el Govern de la Ciutat digués que no, enviarem una 
carta a tots els veïns explicant-los, precisament, els riscos de salut que tenen, 
i diu: 
 

1) “En la Comissió de Govern del dia 23 de febrer, el govern de la ciutat 
aprovà concedir permís als propietaris de la finca situada al carrer 
Ramon Sala 38 per instal·lar una estació base de telefonia mòbil.  

 
 Som conscients del debat que existeix actualment sobre la capacitat 

contaminadora de les radiacions electromagnètiques que desprenen 
aquestes instal·lacions, per la qual cosa seria bo que no es retardés la 
promulgació del Reial Decret que les ha de regular que, segons que 
sembla, està preparant el Ministeri de Ciència i Tecnologia.  

 
   Amb tot, per raó que són les empreses operadores les que ofereixen, 

generalment,  a les Comunitats de Veïns força diners (d’entre un i cinc 
milions de pessetes anuals) a canvi del permís de col·locació, tot 
obviant-los els possibles riscos de salut que assumeixen, tant ells com 
el veïnat més proper, considerem que ha de  ser l’Ajuntament qui us 
ho faci avinent.  

 
 És per això que li preguem que l’Ajuntament s’adreci als afectats més 

propers, a través de la Regidoria de Medi Ambient, i se’ls faci saber les 
possibles conseqüències insalubres producte d’aquesta instal·lació. 
Així mateix, i a l’espera del Reial Decret, li preguem que, si s’hagués de 
tornar a concedir una nova llicència, prèviament es consulti els veïns i 
se’ls informi detalladament a fi que disposin de més elements a l’hora 
de donar resposta a l’oferta.” 
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 Pel que fa al segon prec: 
 

2) “Arran d’una pregunta que formulàrem a la Tinenta d’alcalde Judith 
Ibáñez en una Sessió Plenària, vam ser coneixedors del problema que 
afecta al projecte de construcció de la residència de malalts 
d’Alzheimer per raó que, una vegada lliurats els terrenys per part de 
l’Ajuntament i compromesa la Generalitat de Catalunya, la Caixa de 
Catalunya ha manifestat algunes recances i titubeigs. 

 
La mateixa responsable municipal de Sanitat i Assistència Social  ha 
deixat entreveure la poca voluntat d’aquest ens financer en declarar a 
la premsa textualment “Ya en una ocasión Caixa de Catalunya 
propuso al alcalde la posibilidad de edificar un centro cívico en vez de 
la residencia y el alcalde dijo no”. De la mateixa manera, la regidora 
Judith Ibáñez ha manifestat la seva preocupació actual en declarar 
“que si la Fundació Caixa de Catalunya se echa atrás el alcalde José 
Montilla se pondrá severo”. 
 
És per tot això que el Grup Municipal d’ERC li prega que accepti la 
proposta d’elaboració d’un document en què es palesi la necessitat 
urgent que es dugui a terme la construcció d’aquest equipament, on 
s’expliciti alhora que la ciutat no entendria cap mena de dilació o 
maniobra que pretengués una modificació dels objectius.  

 
Preguem que aquest document, a instàncies de l’Ajuntament, sigui 
signat pel conjunt del món associatiu cornellanenc (polític, econòmic, 
sindical, professional, esportiu, cultural, etc,) i lliurat als directius de 
la Caixa de Catalunya.” 
 
 

 Respecte a les preguntes, continua el Sr. Tardà, una té a veure amb 
les parades de Metro que no canvien i que ja sé que el Sr. Balmón s’ha 
preocupat, però crec que ens toca a nosaltres insistir-hi, i la pregunta és:  
 

3) “¿No creu convenient, després de tants mesos d’espera d’ençà que el 
Plenari Municipal aprovà de manera unànime sol·licitar el canvi de 
nom de les estacions de Metro de la línia V ubicades a la ciutat 
(Sant Ildefons per Cornellà-Sant Ildefons, Gavarra  per Cornellà-La 
Gavarra i Cornellà per Cornellà-Centre), la necessitat d’adreçar-se a 
l’entitat Metropolitana del Transport i a la Generalitat de Catalunya 
per tal de manifestar-los el descontentament que ens provoca la 
manifesta manca de consideració envers l’Ajuntament de Cornellà 
en no haver procedit encara a dur a terme el canvi en la retolació, 
així com reflectir-hi la necessitat que procedeixin a comprometre’s 
fermament a manifestar quan pensen dur-lo a terme.” 

 
 Si més no, continua manifestant el Sr. Tardà, que ens diguin alguna 
cosa, perquè sinó, nosaltres, i ho dic aquí, farem una retolació popular, una 
mica matussera, però, si més no, simbòlica. 
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 I, finalment, l’última pregunta diu:  

 
4) “Referida a les activitats programades per a la Festa Major atenent als 

canvis sociològics que ve experimentant la nostra ciutat en els darrers 
temps, conseqüència (entre altres factors)  d’una  major presència de 
persones provinents d’Estats estrangers de llengües i cultures ben 
diferents a les del país i als fets esdevinguts fa unes setmanes a la 
ciutat com a conseqüència de la demanda protagonitzada per les 
persones que no gaudeixen dels permisos de residència que els han de 
permetre poder establir-se legalment, que ens ha mostrat la necessitat 
d’intensificar encara més la tasca pedagògica en favor dels beneficis de 
la multiculturalitat i del foment de la tolerància.  

    
 ¿No creu convenient la necessitat de programar un acte central en la 

propera Festa Major, adreçat bàsicament a la població jove, on puguin 
expressar-se conjuntament diverses manifestacions musicals (per 
exemple, des del rai fins a la música rock o popular catalanes en 
llengua catalana i castellana, etc.) que il·lustrin a la ciutadania, a qui 
fa poc que resideix a la ciutat i a la resta de cornellanencs i 
cornellanenques, sobre les aportacions de l’heterogeneïtat cultural i la 
voluntat d’integració col·lectiva?” 

 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que contestarà per 
escrit la pregunta relativa al Metro. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que en relació al tema de la Caixa ja està resolt, ja es va desblocar 
la setmana passada, i ja hi ha calendari previst.  
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que donarà per escrit la resposta i, així 
mateix, també la donarà per escrit el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
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l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
 ÀREA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 1.- Que es tingui en consideració la proposta del Consell 
Municipal de la Dona, en el sentit de què quan s’efectuï l’assignació de 
noms a carrers d’aquesta Ciutat, es concedeixin els de Maria Anfruns i 
Torres, Carme Forgas i Pahissa, Teresa Giralt i Montserrat, i, Trinitat  
Molas i Pallàs, atesa la seva significació en el mon soci-cultural de la 
ciutat.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atès que d’un total de 366 carrers a Cornellà, 138 son noms de 
persones, que representen un 34,97%, i d’aquests només 13 son noms de 
dones, que a la seva vegada no arriben a representar un 9% dels carrers amb 
nomenclàtor de persona a la nostra ciutat, 
 
 Atès que de les xifres exposades se’n desprèn un greuge comparatiu 
evident, donat que hi ha a la nostra ciutat, i per extensió també a Catalunya, 
dones que per haver estat significades en els móns de les arts, la literatura, 
l’ensenyament, la política, i d’altres, son mereixedores de tenir un carrer que 
dugui el seu nom, tal com: 
 

Maria Anfruns i Torres, poetessa, escriptora dramaturg i blondista 
(Cornellà de Ll, 1889-id 1965), 
De ben jove participa en els cercles literaris locals, la màxima 
expressió dels quals foren els diferents certàmens de Jocs Florals. 
Fou dama d’honor dels convocats l’any 1908 i premiada amb altres 
tres premis en els de 1919. 
Fou autora de diversos poemaris i peces dramàtiques, en llengua 
catalana i castellana, que havien estat representades amb èxit. 
Com a propagadora de la tradició cornellanença de les puntes de 
coixí, va participar activament en l’Exposició de Blondes de 1936. 

 
Carme Forgas i Pahissa (Cornellà de Ll. 1907-id. 2001) 
Dona compromesa durant els primers anys de la república, 
participa en la difusió cultural des de la Unió Social, on endega junt 
amb altres companys la primera biblioteca publica de Cornellà de 
Ll. L’activitat política desplegada durant els anys de guerra i 
revolució va obligar-la a emprendre el camí de l’exili francès. 
Integrada a les activitats de la resistència contra els nazis, fou 
detinguda al 1914 i traslladada a un camp de treballs forçats fins al 
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1944, any en que pogué escapar a Paris on visqué intensament els 
últims mesos de guerra i alliberament. Mori el dia 9 del present mes 
de març de 2001 en aquesta ciutat. 

 
Teresa Giralt i Montserrat, coneguda amb el sobre nom de La 
Vella cama (Cornellà de Ll, 1841-id.1907) 
Dona d’ideari d’esquerra i catalanista, encapçala l’ajut popular i 
solidari que els cornellanencs mostraren als membres del 
l’Ajuntament detinguts i empresonats al vaixell Uruguay arran dels 
fets d’octubre de 1934, la qual cosa li valgué el reconeixement dels 
presos polítics d’arreu en assolir-se l’amnistia. Amb l’edat de 61 
anys fou detinguda, jutjada i condemnada a quatre anys de presó, 
dels quals en complí 9 mesos. 

 
Trinitat Molas i Pallàs, ensenyant (Gaià, 1908- Cornellà de Ll. 
1980) 
Titulada a l’Escola Normal de Magisteri de Barcelona, l’any 1930 fou 
nomenada directora de les escoles unitàries mixtes el Pedró i a l’any 
1932, conjuntament amb Empar Grau i Grau, va fer-se càrrec de la 
primera escola de pàrvuls creada per l’Ajuntament republicà en un 
edifici al barri centre, avui inexistent, que conjuntament amb 
l’obertura de noves instal·lacions escolars a d’altres barris i 
l’establiment de la gratuïtat, van constituir els màxims exponents 
del desplegaments dels objectius d’alguns partits d’esquerres 
catalans per tal de fer front a l’endèmic dèficit de places escolars per 
als infants. Acabada la guerra civil, aquest centre d’ensenyament 
municipal de reconegut prestigi pedagògic segui obert, i ambdues 
professionals n’assumiren la tasca docent fins la seva jubilació. 

 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa de l’Àrea de la 
Persona, a proposta del Consell Municipal de la Dona proposa al Ple 
Municipal, l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Únic.- Que es tingui en consideració la proposta del Consell 
Municipal de la Dona en el sentit de que quan s’efectuí l’assignació de noms 
de carrers d’aquesta ciutat es concedeixi els de: Maria Anfruns i Torres; 
Carme Forgas i Pahissa; Teresa Giralt i Montserrat; Trinitat Molas i 
Pallàs, atesa la seva significació en el mon socio-cultural de la ciutat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor  Alcalde, José  Montilla Aguilera, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest tipus de suggeriments cal fer-
los al lloc on pertoca, és a dir, a la Comissió Informativa corresponent, 
suggeriment que fa també al Consell de la Dona, i, continua preguntant el Sr. 
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Alcalde qui defensa aquesta proposta i que, si cal, ho comentarà la Sra. Judith 
Ibàñez, manifestant tot seguit la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, que la 
Sra. Carmen Romero, que ha sigut coredactora  d’aquesta petició, juntament 
amb la companya d’Esquerra Republicana, que ho va presentar a l’últim 
Consell de la Dona. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a representant del Grup Polític Municipal d’IC-V en el Consell de la Dona, 
per manifestar que la proposta és, una mica, de dues persones del Consell de 
la Dona, perquè ens vam detenir a mirar quina és la situació del nomenclator 
dels carrers de Cornellà, i vam veure, en principi, que dels 366 carrers de 
Cornellà, l38 són noms de persones que representen un 35% 
aproximadament,  i d’aquests 138 noms de persones, només 13, comptant els 
últims que havíem atorgat fa uns dies, són noms de dones. Per això, nosaltres 
pensàvem que hauríem de proposar a la Regidoria de Governació i Interior, 
que tingués en compte noms de dones de Cornellà. 
 
 Ho vam fer amb el criteri de dir, donem uns noms de persones de 
Cornellà, que ja estan mortes, que no són vives, perquè sinó ja tenim altres 
camins, podríem proposar-les per un premi d’honor, o per una altra qüestió. I 
només dir-li que ho tinguin en compte a l’hora d’assignar carrers. És un banc 
de dades que facilitàvem per tenir-lo al seu abast. Això no vol dir ni marcar 
prioritats, ni marcar zones, ni marcar cap tipus d’altres coses.  
 
 També és cert que altres vegades s’havien proposat noms de 
persones i no ho havíem fet a través d’una Moció, tot i que, en el Consell de la 
Dona, les decisions sempre són unànimes i és una manera de funcionar que 
no existeix en molts llocs. 
 
 Afegir que el nom de les persones, Maria Anfruns i Torres, Carme 
Forgas i Pahissa, Teresa Giralt i Montserrat  i Trinitat Molas i Pallàs,  com diu 
molt bé l’enunciat són persones lligades a Cornellà, que han nascut a 
Cornellà, i que han fet una aportació en el món soci-cultural, o bé que han 
lluitat per al benefici de la ciutat, i, per això, la nostra proposta. No volíem 
molestar a ningú, ni que ningú pensés que nosaltres li estàvem dient de quina 
manera havien de fer la seva feina. En cap moment, la proposta no tenia 
aquest sentit. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
està d’acord en què es presentin propostes per posar en els carrers noms de 
dones que tinguin una distinció. Soc totalment  plural i penso que a Cornellà 
ha hagut dones de totes les ideologies, i que han fet per la Ciutat tant o igual 
que totes les que heu passat, que crec que són totes militants d’esquerra. 
 
 Haig de dir també a la Sra. Judith que, malgrat que jo no hi vaig al 
Consell de la Dona aquests últims temps, per motius que no explicaré ara, i 
que la suplent ha sofert una operació, sí que sempre ha funcionat d’una altra 
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manera, i quan ha hagut un  tema així per presentar al Ple, se’ns ha 
comunicat, i que o bé hi ha, o hi havia una Comissió Permanent, a la que jo 
sempre he assistit, quan m’ho comunicat, per a tractar un tema així. I ara 
demano que, quan es porti al Consell de la Dona, alguna cosa així, i jo no 
estigui, o la persona que jo hagi enviat li prego, -perquè això no és pas una 
crítica-, que m’incloguin i que pugui, d’alguna manera, fer alguna aportació, 
perquè crec que el partit que jo represento també ha viscut a Cornellà. 
 
 Tot seguit intervé la la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que això va ser una proposta de dues persones del Consell de la 
Dona, la companya d’Iniciativa i la d’Esquerra Republicana, que van fer 
aquesta proposta al Consell i que el Consell va trobar adient. Com ha dit molt 
bé la Sra. Carmen Romero, altres vegades, havíem proposat una llista i 
l’havíem enviat directament sense passar com una Moció. 
 
 Per una altra banda, haig de dir a la Sra. Espinosa que això va 
passar per la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, i ella estava allà, 
per tant, d’alguna manera, ja ho sabia. 
  
 
 VOTACIÓ 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 2.- Donar-se per assabentats de la sol·licitud efectuada per 
l’Autoritat del Transport Metropolità de la Generalitat de Catalunya, de 
delegació de l’exercici de la potestat expropiatòria derivada del projecte 
del traçat del tramvia Diagonal/Baix Llobregat, i acceptar l’eventual 
delegació de l’esmentada potestat.     
 
  
 
 Aquest punt es retira a indicació del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo 
 
  
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores i quaranta minuts, 
de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


